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لطفا تدبیر کنید؛ مشروبات الکلی تقلبی 
همچنان قربانی می گیرد

۸

دیوید ایگنیشــس در واشنگتن پست نوشت 
که »بن سلمان به معتمدان خود گفته )و آن ها 
به من( که آمریکا همچنان شریک عربستان 
به حســاب می آید اما نه تنها شریکش. طبق 
اطلاعات من، بن سلمان گفته: حاکمان قبلی 
بلافاصله هر چه که آمریکا می خواســت را 
عملی می کردند، من این رســم را شکستم 
چون من هم درخواست هایی داشتم«؛ اما نکته 
اینجاست آمریکایی ها هم طی دهه های قبل با 
ریاض روابط بسیار گرمی داشتند چون به نفت 
نیاز داشــتند، حالا این نیاز کم شده. شرایط 

تغییر کرده است.
روزنامه واشنگتن پست اخیراً اعلام کرد که به 
یک سند محرمانه دست یافته است که بر اساس 
آن محمد بن ســلمان ولیعهد سعودی تهدید 
بایدن رئیس جمهور  کرده درصورتی که جو 
آمریکا تهدیدات علیه ریاض درزمینۀ کاهش 
تولیدات نفتی اش را اجرایی کند، از ســلاح 
تحریم علیه منافع آمریکا استفاده خواهد کرد. 
بر اســاس گزارش این روزنامه، پس ازاینکه 
جو بایدن تهدید کرد که کاهش تولید نفت 
در سال گذشته برای عربستان سعودی عواقبی 
خواهد داشت، محمد بن سلمان نیز در واکنش 
به این اقدام، بدون اعلام قبلی تهدید کرد که 
روابط با آمریکا را قطع و تدابیر سخت گیرانه 
اقتصادی اعمال خواهد کرد. واشنگتن پست 
نوشت که دولت عربســتان بدون سروصدا 
از تصمیم خود مبنــی بر کاهش تولید نفت 
دفاع و بیانیه های مختلفی صادر کرد؛ اما در 
خلوت محمد بن سلمان تهدید کرد که روابط 
بین ایالات متحده و عربستان سعودی را تغییر 
خواهد داد و در صورت پاســخ به تصمیم 
کاهش تولید نفت، تدابیر قابل توجه اقتصادی 
علیه واشنگتن اعمال خواهد کرد. بر اساس 
این سند، ولیعهد ســعودی تدابیر اقتصادی 
سخت گیرانه ای را علیه ایالات متحده آمریکا 
وضع خواهد کرد و بیش از این با رویه سیاسی 
واشنگتن در منطقه همراه نخواهد شد. حدود 
هشت ماه از تصمیم عربستان مبنی بر کاهش 
تولید نفت می گذرد و جو بایدن هیچ اقدامی 
علیه عربستان انجام نداده است و بن سلمان با 
مقامات ارشد آمریکایی مانند آنتونی بلینکن؛ 
وزیر امور خارجه آمریکا، دیدار و گفت وگو 
می کند. به نوشته این روزنامه، مشخص نیست 
که تهدید ولیعهد سعودی مستقیماً به مقامات 
آمریکایی مخابره شده یا از طریق دستگاه های 
شنود الکترونیکی به دست آمده است. سخنگوی 
شورای امنیت ملی آمریکا در واکنش به افشای 
این سند، اطلاع از تهدید عربستان را رد کرد و 
گفت: ما از چنین تهدیداتی از سوی عربستان 
سعودی بی خبر هستیم. به نوشته این روزنامه، 
دومین سند اطلاعاتی آمریکا که در دسامبر 
گذشته فاش شد، هشــدار داد که عربستان 
ســعودی قصد دارد روابط تجاری خود با 
چین را با خرید هواپیماهای بدون سرنشین، 

موشک های بالستیک و کروز گسترش دهد.
تصمیمات ســرد و عمل گرایانه عربســتان 
ســعودی در کاهش تولید نفــت و افزایش 
قیمت ها پیامی شــفاف داشت: آمریکا دیگر 
حرف آخــر را در خلیج فارس یا بازار نفت 
نمی زند. خوب یا بد، عصر هژمونی آمریکا بر 
خاورمیانه به پایان رسیده است. دولت بایدن 
در زمانی که در حوزه خارجی با روسیه در 
جنگ اســت و در حوزه خارجی با تورم و 
احتمال رکود، به نفت ارزان نیاز داشت؛ اما 
ولیعهد عربســتان این نیاز را به دلایل مالی 
مربوط به خودش کاملًا نادیده گرفت. رابطه 
بن سلمان با بایدن دموکرات رابطه آسانی نبوده 
و هردو احساس می کنند طی چند سال اخیر 
قرارگرفته اند.  مقابل  بی احترامی طرف  مورد 
به هرحال بن ســلمان رابطه بسیار نزدیکی با 
ترامپ و خانواده اش داشــت و حالا مجبور 
است با رقیب او در انتخابات سروکله بزند. 
حالا بن سلمان شی جین پینگ رئیس جمهور 
چیــن را ترامپ جدید خــود می داند: مرد 
قدرتمندی کــه بلندپروازی های او به عنوان 

قدرت منطقه ای را درک می کند.

بن سلمان استراتژیست
دیپلماسی غیرمتعهد

فرشید فرحناکیان
دکترای حقوق نفت و گاز

سرمقاله

ماجرای فساد 
و جنایت سازمان یافته 
در مقر منافقین

۴وعده جدید؛ مخازن اضطراری آب شرب تهران به۲۰۰مخزن تا پایان امسال افزایش پیدا می کند

ادامه در صفحه ۷

تیرماه سالگرد شــهادت آیت الله دکتربهشتی 
نماد عدالت و قضاوت اسلامی و تبلور شفافیت و 
ساده زیستی حاکمان و مسئولین نظام جمهوری 
اسلامی است اینک قوه قضائیه با بیش از ۴دهه 
فعالیت و تلاش در راســتای اجــرای عدالت و 
احقاق حقوق جامعــه و برقراری نظم و امنیت 
اجتماعی و تجربه تلاطم بسیار و فراز و نشیب 
متفاوت و با پشتوانه قرنها فقه پویای اسلامی و 
با شعار تعالی و تحول بسوی شفافیت عمومی 
گام برمی دارد، غایت اهداف کلیدی قوه قضائیه 
در راســتای اجرای عدالت واحقاق حق وتامین 
نظم وامنیت سلامت وپاکدستی قضات وپرسنل 
عدلیه و در این راستا شفافیت نقش کلیدی ایفا 
می نماید و نظــارت نمایندگان همان گونه که 
رئیس عدلیه اظهار داشتند تعامل قوه قضائیه 
بانمایندگان مجلس شــورای اسلامی ودولت 
دربهترین حالت ممکن قرار دارد وطبیعی به نظر 
می رســد و توقع جامعه و نخبگان و فرزانگان و 
حقوقدانان هــم از رئیس قوه قضائیه که دارای 
تجارب اجرائی وامنیتی وقضائی وحوزوی است 
اینست که مسیر پیش روی رابادقت وصلابت 
وتعامــل بیش از پیش بــا حقوقدانان و وکلا و 
اســاتید دانشــگاه و نهادهای مردم نهاد ادامه 
دهند و حقوق زندانیان و متهمین درعالی ترین 
سطح ممکن قرارگیرد و درهای زندان ها به روی 
نمایندگان مجلس و اصحاب رسانه گشوده شود 
و از تفکرات بدیع و نو در پژوهشگاه قوه قضائیه 

استفاده شود و... 

قوه قضائیه 
و شفافیت

دکتر انور خیرآبادی
وکیل دادگستری و مدرس دانشگاه

یادداشت-1

ادامه در صفحه 4

درباره آمار هراســناک تصادفات جاده ای بسیار 
گفته شــده اســت ولی آمار تلفات و خسارات 
ســنگینی که جامعه در امر رانندگی متحمل 
می شود چنان دهشتناک وغم انگیز می باشد که 
نمی توان به سادگی از کنارش گذشت و حتی به 
عنوان تکرار مکررات هم شده لازم است که به 
این موضوع مهم بارها و بارها دررسانه ها و جراید 

پرداخته شود.
در بررســی علل بالای آمــار تصادفات عوامل 
متعــددی دخالت دارنــد. جاده هایــی که از 
اســتانداردهای لازم برخــوردار نیســت. اکثر 
جاده های ما با عرض کم و فاقد روشنایی کافی و 
با کمبود علائم راهنمایی و رانندگی می باشدکه 
خطرآفرین می باشد. جاده هایی که برای تردد 
خودرو ها حتی ۵۰ ســال پیش هم مناســب 
 نبود یقینا امــروز بحران آفرین و حادثه ســاز 
می باشــد. طبق برآورد کارشناسان راهنمایی 
و رانندگــی بیش ۲۰۰۰ نقطــه حادثه خیز در 
جاده های کشــور وجود دارد که با این سیاست 
لاک پشتی راه ســازی دولت شــاید چند ده 
 ســال طول بکشــد تا این نقاط حادثه ســاز 

ایمن سازی شود.
طبق اظهارات کارشناسان در ایران هیچ کارخانه 
تولید آسفالت استانداردی وجود ندارد به همین 
دلیل اســت که جاده های تازه ترمیم شده ما با 
کوچکتریــن بارندگی در آن چاله های عمیق و 
خطرآفرین ایجاد می گردد درحالی که معادن 
شن فراوان داریم قیر علاوه به مصرف داخلی... 

ارابه های مرگ و جاده های، 
وحشت؛ بلای جان مردم

محمد عین اله زاده

یادداشت-2

ادامه در صفحه 4

وقتی با پژوهشگران جامعه شناسی در خصوص 
رخدادهای اجتماعی ســال جــاری به گفتگو 
می نشینیم اغلب آنان خشم و ایجاد دوقطبی 
را محصول سطحی شدن مسائل میدانند. در 
ماه های اخیر شــاهد آن بودیم که برنامه های 
گفتگو محور صدا و ســیمایی که مدت ها در 
خصوص ضعف مدیریتی آن، در شــبکه های 
اجتماعی بحث هایی شــکل گرفته بود، مورد 
اســتقبال مردم قرار گرفته؛ گفتگوهایی که از 
اصابــت گفتمان ها و خلــق برآیندی در ذهن 
مخاطب نیــرو می گیرنــد و اطلاعات خوبی 
را از ابعــاد گوناگون مســائل مؤثر بر کیفیت 

زندگی شان به آنان منتقل می کنند.
نیک می دانیم یک جامعه ســطحی، به لحاظ 
کیفیــت داده های در حال رد و بدل شــدن، 
پتانسیل بالایی در تولید خشــم دارد و البته 
خشــونت هزینه های بالایی را بر دوش جامعه 
و همچنین حاکمیــت می انــدازد. مخاطب 
این یادداشــت نه مردمی هستند که در فشار 
ناجوانمردانه اقتصادی و تورم سرسام آور به سر 
می برند و نه سیاست مدارانی که هنوز در فکر 
منفعت خویش هستند. مخاطب آن تنها افرادی 
هستند که از نوشــتن و حرف زدن به صورت 
علمی در خصوص مسائل گوناگون کشور ناامید 
شده اند. جامعه دانشــگاهی، دانشجویان علوم 
سیاســی، روابط بین الملل، جامعه شناسی و 
روانشناسی و همچنین ظرفیت های فنی کشور 
باید برای حل این ابر بحران پا به عرصه گفتگو  

بگذارند.
متاسفانه بخش عمده ای از نیروهای انسانی در 
دستگاه های دولتی بازده کافی را به دلیل عدم 
تخصص و تجربه کافــی در حوزه کاری خود 
ندارند و دولت ها در هر دوره به دلیل مســائل 
سیاســی دچــار فربهــی شــده اند، این یک 
موضع گیری سیاسی نیســت و تنها اشاره ای 
علمی است از بازده و نحوه عملکرد دستگاه های 
دولتی. رســانه ها در اقدامی اساســی باید در 
شــیوه مدیریت خود بازنگری کنند و پیش از 
ســایرین خود را در معرض اصلاح قرار دهند 
 تا متخصصین برای خدمت به کشــور انگیزه 

پیدا کنند.
وقتی با بخشی از متخصصین حوزه های فنی در 
سطوح بالا به گفت و گو نشستیم از این حرف 
زدنــد که در برخی حوزه ها مدیران حتی توان 
فهم طرح های راهبــردی را ندارند و این مهم 
انگیزه آنان برای تولید، ایجاد شغل و حضور در 

میدان خدمت به مردم را از میان برده است.

ترمیم 
اندیشه ها

سید مهرداد نقیبی

یادداشت-3

 artificial intelligence هــوش مصنوعــی یــا
شاخه ای از علوم رایانه است که هدف اصلی آن تولید 
ماشین های هوشمندی است که توانایی انجام وظایفی 
که نیازمند به هوش انسانی است را داشته باشد. هوش 
مصنوعی در حقیقت نوعی شبیه سازی هوش انسانی 
برای کامپیوتر اســت و منظور از هوش مصنوعی در 
واقع ماشینی است که به گونه ای برنامه نویسی شده 
که همانند انســان فکر کند و توانایی تقلید از رفتار 
انســان را داشته باشد. این تعریف می تواند به تمامی 
ماشین هایی اطلاق شــود که بگونه ای همانند ذهن 
انسان عمل می کنند و می توانند کارهایی مانند حل 

مسئله و یادگیری داشته باشند.

< اهداف هوش مصنوعی
اســاس هوش مصنوعی آن است که هوش انسان و 
طریق کار آن به گونه ای تعریف شود که یک ماشین 
بتوانــد آن را به راحتی اجرا کند و وظایفی که بر آن 
محول می شــود را به درستی اجرا کند. هدف هوش 

مصنوعی در حقیقت بر سه پایه استوار است:
۱. یادگیری ۲. استدلال ۳. درک

هوش مصنوعی )AI( شاخه گسترده ای از علوم رایانه 
اســت که مربوط به ساخت ماشین های هوشمند با 
توانایی انجام وظایفی است که معمولاً به هوش انسان 
نیاز دارند. هوش مصنوعی یک علم میان رشته ای با 
چندین رویکرد است، اما پیشرفت در یادگیری ماشین 
و یادگیری عمیق باعث ایجاد تغییر الگوی تقریباً در هر 

بخش از صنعت فناوری می شود.

< چالش ها و خطرات هوش مصنوعی در کسب و کارها
دو مشــکل عمده در رابطه با افراد برای به کارگیری 
هوش مصنوعی وجود دارد و این دو مشکل یکی نبود 
درکی از هوش مصنوعی در بین افراد غیرمتخصص 
و کارمنــدان یک شــرکت اســت و دیگری کمبود 
متخصصان هوش مصنوعی در حوزه هر کسب و کار 
می باشد. به کارگیری هوش مصنوعی در یک کسب 
و کار تــا حد زیادی نیاز به مدیریتی آشــنا با هوش 
مصنوعی و درک آن تکنولوژی دارد. متاسفانه هنوز 
بســیاری از افراد به هوش مصنوعی به صورت یک 
افسانه نگاه می کنند و انتظارات غیرعلمی و تا حدی 
تخیلــی از آن دارند و نمی دانند که هوش مصنوعی 
چه تحولی را می تواند در کسب و کار آن ها ایجاد کند.
پیاده سازی حتی ساده ترین برنامه های هوش مصنوعی 
می تواند مشکلاتی را به همراه داشته باشد و شرکت ها 
را ملزم به کسب مهارت های هوش مصنوعی مناسب 
می کند. وارد کردن هر نوع هوش مصنوعی به گردش 
کار مستلزم ادغام دقیق وظایف انسان و ماشین است؛ 
به طوری که هوش مصنوعی باعث افزایش مهارت های 

افراد شود.

در نهایت، شرکت ها باید منافع مشتریان را در ذهن 
داشــته باشــند. هرچه برنامه های هوش مصنوعی 
هوشمندتر و یکپارچه تر باشند، نگرانی مشتریان درباره 
حفظ حریم خصوصی، امنیت و مالکیت داده ها بیشتر 
می شود. ممکن است مشــتریان درباره برنامه هایی 
کــه داده های مکان را بــدون اطلاع آن ها ضبط و به 
اشــتراک می گذارند یا بلندگوهای هوشــمندی که 
ممکن است در حال شنود آن ها باشد، تردید کنند. 
به طور کلی، مصرف کنندگان تمایل مبادله برخی از 
داده های شخصی و حریم خصوصی را در ازای ارزشی 
که برنامه های نوآورانه می توانند ارائه دهند، نشــان 
داده اند. به نظر می رســد نگرانی ها درباره برنامه های 
هوش مصنوعی مانند الکســا بــا درک مزایای آن ها 
کم شده است. بنابراین کلید موفقیت برای بازاریابان 
همان طور که هوش و دسترسی به هوش مصنوعی 
خود را گســترش می دهند، اطمینان از شفافیت در 
کنترل های حریم خصوصی و امنیت آن است. برای 
تضمین پشتیبانی و حفظ اعتماد مشتریان، مدیران 
ارشــد بازاریابی باید هیئت هایی بــرای ایجاد اصول 
اخلاقی و حفظ حریم خصوصی متشکل از کارشناسان 
بازاریابی و حقوقی را برای بررســی پروژه های هوش 
مصنوعی، به ویژه مواردی که شامل داده های مشتری 
یا الگوریتم هایی هســتند که ممکن اســت مستعد 

سوگیری باشند، ایجاد کند.
درحالی که بازاریابی هوش مصنوعی جای پیشرفت 
دارد، مــا از مدیران ارشــد بازاریابی می خواهیم که 
درباره قابلیت هــای فعلی خود واقع بین باشــند. با 
وجود تبلیغــات زیاد، هوش مصنوعی هنوز می تواند 
وظایف محدودی را انجام دهد، نه اینکه کل عملکرد 
یــا فرآیند بازاریابی را اجرا کند. با این وجود، در حال 
حاضر مزایای قابل توجهی برای بازاریابان ارائه می دهد 
و در واقــع در برخی از فعالیت های بازاریابی ضروری 
است و قابلیت های آن به سرعت در حال رشد است. 
ما معتقدیم که هوش مصنوعی در نهایت بازاریابی را 
متحول می کند، اما این سفری است که ده ها سال به 
طول می انجامد. عملکرد بازاریابی و سازمان هایی که از 
آن پشتیبانی می کنند، به ویژه فناوری اطلاعات، باید 
به ایجاد قابلیت های هوش مصنوعی و رســیدگی به 
خطرات احتمالی توجه طولانی مدت داشته باشند. ما 
از بازاریابان می خواهیم که امروز از یک استراتژی برای 
استفاده از قابلیت های فعلی هوش مصنوعی و آینده 

احتمالی آن استفاده کنند.
بــرای کارها و فرآیندهای بســیار تکــراری که در 
هر کســب و کار توســط انســان ها انجام می شود، 
می توان از فرآیندهای اتوماســیون رباتیک استفاده 
 کــرد. الگوریتم های یادگیری ماشــین می توانند با

 analytics و CRM ادغــام شــوند تا با کشــف 
اطلاعــات لازم، بهتر به مشــتریان خدمت کنند. از 
چت بات ها نیز می تــوان برای ارائه خدمات فوری به 

مشتریان در وب سایت نیز استفاده کرد.
به زودی از هوش مصنوعی در تمامی سطوح رفتاری، 
کاری و عملکردی بیشتر خواهیم دید و شنید و مثل 

همیشه ناگزیر از تکنولوژی جهانی هستیم.

تعریف ساده ای از 
هوش مصنوعی

مجتبی پیرزاد
مدرس و مشاور توسعه کسب و کار

یادداشت-4

دولت با تصمیماتی که می گیرد در حال افزایش تورم در بخش مسکن است؛ 
نمونه آخر آن: هزینه تامین اجتماعی اخذ پروانه ساختمانی در سال ۱۴۰۲ نسبت به ۱۴۰۱ تقریبا ۵۰ برابر شده است

منتظر کاهش قیمت مسکن باشیم؟!

پیرمحمدملازهی در گفت و گو با آفتاب یزد، 
نقش و جایگاه هندوستان را 

در نظام بین الملل نوین تشریح می کند

هند را 
باید از ۲۰3۰ 

به بعد دید

مهد کودک ها 
حذف می شوند؟

۸

قیمت در سراسر کشور  8000 تومان

ادامه در صفحه 2

صفحه 4

 آقای ضرغامی؛ آفتاب یزد فرضیه ای را بررسی کرده است که امیدواریم حقیقت نداشته باشد

آیا تخریب بخشی از گنبد مسجد امیرچقماق عمدی است؟! 
صفحه 3

صفحه 3

۲

بــه همین مناســبت یــاد و 
خاطره اش را گرامی می داریم

مجلس یادبودی  امروز  شــنبه  
ســوم تیرماه  از ســاعت ۱6 
 الی ۱8 در مســجد نــور واقع 
در میدان فاطمی  تهران برگزار 

می گردد.
از طرف خانواده های 

جهانگیری،  بهرامی 
و  سایر دوستان و آشنایان

مادر شهیدان یعقوب و محمد جهانگیری

< آمریکا در همــان حالی که تمامی 
دست انداز ها برای تبدیل شدن دهلی نو 
به قدرتی جهانی را از سر راه بر می دارد 
برای مهار هند نیز دست بسته نیست! 

< نگاه و شیوه هند در سیاست بین الملل 
و نظم نوین جهانی؛ ایجاد موازنه ی مثبت 
با تمامی قدرت هــای بین المللی برای 
رسیدن به جایگاهی رفیع بدون چالش 
و کشمکش است. در این مسیر دهلی 
نو حتی می کوشد اختلافات با پکن را در 

محیطی صلح آمیز حل کند

بررسی این فرضیه برعهده کارشناسان و مدعی العموم می باشد چاپ جوابیه وزارت میراث فرهنگی 
به گزارش آفتاب یزد

حاجیه خانم فاطمه بهرامی
به فرزندان شهیدش پیوست



2 خبر شنبه 3 تیر  1402    شماره  6605
ــلام بیاتی دبیر کارگروه  ۱۴۲۱- حجت الاس
ــت عفیفانه می گویند مجازات تبعید را  زیس
در لایحه حجاب بگنجانید. اول با سلبریتی ها 
ــورد کنید! این  ــادی برخ ــپس با مردم ع س

پیشنهادات کارشناسی و منطقی است؟! 
۱۴۳۱- طبق خبرها یک نماینده افشاگر در 
ــی بلند ممنوع النطق  مورد خودروهای شاس
ــت. واقعا نمی دانیم آیا امکان دارد  ــده اس ش
یک نماینده مجلس وکیل مردم ممنوع النطق 

شود؟ 
۱۵۱۰- نماینده ایران عنوان کرده هیچ ماده 
هسته ای اظهارنشده ای در ایران وجود ندارد. 
ــا در پی برخی  ــن را می داند ام غرب هم ای

دشمنی ها دنبال بهانه تراشی هستند. 
ــی خوانندگان  ــود برخ ۱۵۲۱- گفته می ش
ــک می کنند یا  ــان پلی ب در کنسرت هایش
لب خوانی می کنند. این رفتارها بی احترامی به 
مردم و نوعی کم فروشی است. توهین است. 

ــده ادوار  ــای علی مطهری نماین ۱۳۲۱- آق
ــی از  مجلس می گوید ریزش قیمت ها ناش
مذاکراتی است که بین ایران و آمریکا جریان 

دارد! 
ــامانه  ــرا اتفاق عجیبی در س ۱۳۳۱-  ظاه
فروش خودرو رخ داده و بعد از موضوع ریزش 
قیمت ها ۵۰ درصد متقاضیان انصراف دادند. 
البته شاید هم این آمار صحت نداشته باشد. 

۱۳۴۷- ریزش دلار یا سکه جای خود؛ اما چرا 
قیمت اقلام اساسی مردم و نیازهای ضروری 
ــود؟ همه چیز با دلار  مردم کاهشی نمی ش

گران می شود با دلار چرا ارزان تر نمی شود؟ 
۱۴۰۵- آیا صحت دارد شهرداری یک ملک 
تاریخی را به یک سرمایه گذار واگذار کرده؟ آیا 
این ملک قابل احیاء و مرمت نبوده که واگذار 

کردند؟ مراقب آثار تاریخی باشیم. 
۱۴۱۲- به گفته یک عضو شورای شهر آمار 
ــت که  کودکان کار در تهران ۷۰ هزارنفر اس
اکثریت ایرانی نیستند. چگونه شد این همه 
کودک کار غیرایرانی به کشورمان راه یافتند؟ 
ــئول هواپیمایی بگوید  ۱۲۲۰- آن آقای مس
حالا چه اشکالی دارد قیمت هواپیما مناسب 
باشد اتوبوس سواران هم از هواپیما استفاده 
کنند؟ چرا دوقطبی در جامعه ایجاد می کنند؟ 
۱۲۲۵- چرا در برخی مناطق تهران مکررا آب 
یا برق قطع می شود؟ مگر برای رفع خرابی ها 
چقدر زمان نیاز است؟ مردم تعرفه های جدید 
آب و برق می دهند توقع قطعی طولانی مدت 

ندارند. 
ــر از کاهش ۳۰  ــه خب ــانی ک ۱۲۴۵- کس
درصدی گوشت قرمز می دهند یا خبر ندارند 
ــی مردم این خبرها را اعلام  یا برای دلخوش
می کنند. کجا کاهش یافته ما برویم بخریم؟ 

۱۳۰۳- چرا بسیاری از عابربانک ها پول نقد 
زیر ۵۰ هزارتومان نمی دهند؟ این همه پول 
چاپ شده چرا اسکناس ۱۰ هزارتومانی کم 

است؟ 
ــه حقیقت یاب مجلس اعلام  ۱۱۱۲- کمیت
کرده افراد پشت صحنه بخشی از مسمومیت 
دانش آموزان دستگیر شدند. امیدواریم همه 

عوامل این کار به سزای اعمال خود برسند. 
ــناس در صداو سیما در  ۱۱۲۱- یک کارش
ــخنانی عجیب و حیرت انگیز گفته است  س
ــگاه در آمریکا متاثر از  مقالات اساتید دانش
ــروب است. ایشان خیلی خیلی  مصرف مش
ــراق کردند. مبالغه کردند و بی انصافی هم  اغ

کردند. 
ــان  متقاضی ــد  درص  ۵۰ ــرا  ظاه  -۱۱۳۱
خودروهای مونتاژی پس از کاهش قیمت ها 
ــراف دادند. اگر کاهش قیمت ها  در بازار انص
ادامه یابد انصراف ها هم بیشتر می شود. تب 

و شوق خرید خودرو کاهش می یابد. 
پیامهای مردمی در صفحات ۷-2

روی خط آفتاب 
 پیامک 93 31   355   0921

  تلگرام   93 31   355   0921

aftabeyazd.ir :نشانی سایت

 ـ رضا بردستانی: یک کارشناس مسائل بین الملل در گفتگو با آفتاب یزد ضمن مهم  آفتاب یزد 
ارزیابی کردن سفر »نارندرا مودی«، نخست وزیر هند به آمریکا آن را سرآغازی برای تبدیل دهلی 
نو به قدرتی جهانی و تأثیر گذار بر شمرد و تأکید کرد:» برای دیدن چهره ی واقعی هند در نظم 
نوین بین الملل باید تا ۲۰۳۰ صبر کرد.« پیرمحمدملازهی، کارشناس شبه قاره افزود: » هندی ها 
تلاش می کنند با حفظ ارتباط با تمامی قدرت های بلوک شرق و غرب، شرایطی را فراهم آورند 
تا این کشور در آینده ای میان مدت به یکی از قدرت های برتر اقتصادی و نظامی تبدیل شود.« 
وی خاطرنشان کرد: » نگاه و شیوه هند در سیاست بین الملل و نظم نوین جهانی؛ ایجاد موازنه ی 
مثبت با تمامی قدرت های بین المللی برای رسیدن به جایگاهی رفیع بدون چالش و کشمکش 
است در این مسیر دهلی نو حتی می کوشد اختلافات با پکن را در محیطی صلح آمیز حل کند.« 
ملازهی همچنین تأکید کرد:» آمریکا در همان حالی که تمامی دست انداز ها برای تبدیل شدن 

دهلی نو به قدرتی جهانی از سر راه بر می دارد برای مهار هند نیز دست بسته نیست!«
<نخست وزیر هند در کاخ سفید: نخست وزیر هند در کاخ سفید: نظم جهانی جدید 

در حال شکل گیری است
بایدن از مودی در کاخ سفید استقبال کرد و در نشست خبری مشترک دو کشور، نخست وزیر 
هند گفت که نظم جهانی جدید در حال شکل گیری است. به گزارش الجزیره، »جو بایدن«، 
رئیس جمهور آمریکا و »نارندرا مودی«، نخست وزیر هند کنفرانس خبری کوتاهی را در جریان 
ــمی مودی به ایالات متحده برگزار کردند. در این نشست خبری بایدن در پاسخ به  ــفر رس س
انتقاداتی که دولت او نقض حقوق بشر توسط مودی را نادیده گرفته است، گفت: من و نخست 
وزیر درباره ارزش های دموکراتیک بحث خوبی داشتیم و این خصلت دموکراتیک مشترک هر دو 
کشور ما است.او گفت: اعتقاد دارم که کل جهان در موفقیت ما برای حفظ دموکراسی هایمان سهم 
دارد. در این نشست خبری مودی که به ندرت به سوالات خبرنگاران پاسخ می دهد، گفت: وقتی 
از دموکراسی صحبت می کنید، اگر ارزش های انسانی در آن وجود ندارد، و انسانیت وجود ندارد، 
حقوق بشر در آن وجود ندارد، پس دموکراسی نیست.در واشنگتن، هر دو رهبر از نیاز به یک 
مشارکت قوی در سال های آینده، با نگرانی ها در مورد ثبات در اقیانوس آرام هند – و مقابله با نفوذ 
فزاینده چین - استقبال کردند. بایدن گفت پیوند بین دو کشور روابط تعیین کننده قرن بیست و 
یکم خواهد بود.مودی که به زبان هندی صحبت می کرد، این دیدار را افتخار برای ۱.۴ میلیارد نفر 
از مردم هند توصیف کرد و گفت که نظم جهانی جدید در حال شکل گیری است. مودی همچنین 
به خبرنگاران گفت: صلح و امنیت در اقیانوس آرام و هند یک اولویت مشترک است. ما موافقیم 
که توسعه و موفقیت این منطقه برای کل جهان مهم است.مودی از زمان نخست وزیری در سال 
۲۰۱۴ پنج بار به ایالات متحده رفته است، اما این سفر اولین سفر او با وضعیت دیپلماتیک کامل 
است.الجزیره، پیشتر در گزارشی از واشنگتن دی سی گفت که از زمان روی کار آمدن بایدن، 
تنها از یک رهبر دیگر با شام دولتی و سخنرانی در کنگره چنین استقبال باشکوهی شده است. 
با این حال، هفتاد و پنج قانونگذار از حزب دموکرات، دولت بایدن را تحت فشار قرار داده اند تا در 
طول این سفر به نگرانی های مربوط به حقوق بشر در هند رسیدگی کند.پیشتر و در همین سفر، 
باراک اوباما، رئیس جمهور پیشین ایالات متحده در سخنانی اظهار داشته بود که اگر حقوق اقلیت 
مسلمان رعایت نشود، هند در معرض خطر »تجزیه« قرار خواهد گرفت. اوباما در مصاحبه ای با 
کریستین امانپور، مجری سی ان ان، گفت: »فکر می کنم این درست است که اگر رئیس جمهور 
با نخست وزیر مودی دیدار کند، پس درباره حمایت از اقلیت مسلمان در اکثریت هندوی هند نیز 
گفتگو کند.«ایالات متحده همچنین مایل است هند از روابط خود با مسکو کم کند و از جمله اتکا 
به صادرات تسلیحات روسیه را متوقف کند. هند در پی جنگ روسیه در اوکراین بی طرف مانده 
است و از رأی سازمان ملل در محکومیت تهاجم خودداری کرد. بایدن در سخنانی گفت که دو 
رهبر درباره »تلاش های مشترک برای کاهش تراژدی های انسانی ناشی از جنگ وحشیانه روسیه 
در اوکراین و دفاع از اصول اصلی حاکمیت و تمامیت ارضی براساس منشور سازمان ملل متحد« 
گفتگو کردند.مودی نیز گفت: هند بر حل اختلاف از طریق گفتگو و دیپلماسی تاکید کرده است. 
ما کاملاً آماده ایم تا به هر نحوی که می توانیم برای بازگرداندن صلح مشارکت کنیم.در جریان این 

 )GE( دیدار، رهبران ایالات متحده و هند توافقی را امضا کردند که به شرکت جنرال الکتریک
اجازه می دهد تا موتورهای جت جنگنده را در هند تولید کند و هواپیماهای نظامی هند را تأمین 
کند. این شرکت روز پنجشنبه اعلام کرد که برای تولید این موتورها، یادداشت تفاهمی با شرکت 
هوانوردی هند امضا کرده است. علاوه بر این براساس توافق دو طرف، کشتی های نیروی دریایی 
آمریکا در منطقه می توانند برای تعمیرات در کارخانه های کشتی سازی هند بر اساس توافقنامه 

دریایی توقف کنند.
<حرکت به سمت تبدیل شدن به قدرتی تراز اول

پیرمحمد ملازهی، کارشناس مسائل شبه قاره در پاسخ به این سؤال که »آیا در نظام بین الملل 
جدید هند را باید از کشورهای میانی قدرت جدا کرد و به کشورهای تراز اول در قدرت جهانی 
اضافه کرد؟« به آفتاب یزد گفت:» هند دارد به سمتی می رود که جایگاه خود را در معادلات قدرت 
جهانی به دست آورد. اما در این مسیر مشکلاتی جدی دارد، جمعیت بالایی که کارآمدی لازم را 
ندارند و در کل مصرف کننده اند تا تولید کننده. هر چند قشر روشن فکر و نخبه ای در زمینه هایی 
چون »آی تی« دارند منتها، کل جامعه هند را که در نظر بگیریم منفعل هستند. لذا زمان می برد 
تا اینکه هند به مرحله ای برسد که هم به لحاظ جمعیت هم به لحاظ وسعت خاکش و هم از 
دریچه مباحث اقتصادی و نظامی به جرگه قدرت های تراز اول بپیوندد.« این کارشناس مسائل 
بین الملل می افزاید: »از این زاویه فکر می کنم برای هند نسبت به چین، مسیر طولانی تر و سخت تر 
ــاختار جدید قدرت جهانی که به سمت  ــود. لذا در س خواهد بود تا تبدیل به قدرت جهانی ش
منطقه ای شدن می رود هندی ها جایگاه مهمی خواهند داشت اما رسیدن به آن جایگاهی که هند 
بتواند به عنوان رقیب چین عرض اندام کند حتماً زمان می برد.« ملازهی همچنین خاطرنشان 
می کند:» در زمان حال باید به همین مقدار بسنده کنیم که هند از قدرت منطقه ای فراتر رفته 
ولی وارد باشگاه قدرت های جهانی نشده است و برای ورود باید گذرگاه های سختی را پشت سر 
بگذارد.«سؤال دیگری که می تواند مطرح شود این که؛ »در این مسیر، هند متکی به استراتژی 
درونی است یا استراتژی دیکته شده؟«. ملازهی در پاسخ به آفتاب یزد گفت: » فکر می کنم هند 
فرهنگ خاص سیاسی ای دارد که بعد از استقلال در سال ۱۹۴۷ همواره این گونه بوده که با منابع 
جهانی قدرت مناسبات دوستانه را داشته باشد و از امکانات همه بتواند استفاده و منافع خود را 
تامین کند. این سنتی است که در سیاستمداران هند وجود دارد و اجماع ملی سر این مسئله 
وجود دارد. از این زاویه اگر نگاه کنیم به همین دلیل است که هم با روسیه، هم با آمریکا، هم 
اروپا و حتی چین نیز دشمنی نمی کنند. هندی ها بسیار عاقلانه شرایط را مدیریت می کنند.«این 
کارشناس مسائل شبه قاره در واکنش به این پرسش که؛ »آیا احساس نمی کنید آمریکایی های 
جمهوری خواه و دموکرات سرمایه گذاری بلند مدتی روی هند دارند انجام می دهند؟« اظهار 
داشت: » اینکه آمریکایی ها می خواهند از هند به عنوان اهرم فشار برای مهار چین استفاده کنند 
در آن هیچ تردیدی وجود ندارد اما محل اصلی روابط و تقابل چین و آمریکا در تمام دنیا اگر در 
نظر بگیریم اقیانوس هند است و ساحل آن که بخش شرقی ساحل اقیانوس هند ساحل مکرون و 
خلیج فارس است و این جایی است که چینی ها مراقب هستند تا اگر آمریکایی بخواهند در جایی 
گلوگاه چین را بگیرند سه کشور وجود دارد؛ ایران، پاکستان و افغانستان چون جغرافیایی که این 
دو خط می آید از این منطقه رد می شود.« وی ادامه می دهد:» در این فضا هم چین هم آمریکا 
اقیانوس هند و کشورهایی که اطراف آن وجود دارند را با دقت زیر نظر خواهند داشت و درست 

در همین جا است که آمریکایی ها حداقل برای قرن بیست و یک اگر بخواهند قدرت جهانی را 
حفظ کنند علی القاعده در این دو منطقه باید چین را محاصره کنند. یکی در افغانستان، پاکستان 
و ایران طرح هایشان را با شکست رو به رو کنند و دیگری در شرق و دریای زرد و اتحادی که بین 
ژاپن، کره جنوبی، آمریکا، زلاند نو و هند به وجود آمده است. منطقه دوم، یعنی همان منطقه ای 
که تحت سیطره ی دهلی نو قرار دارد به صورت اساسی می شود چین را تحت فشار قرار داد. 
فراموش نکنیم هند رقیب چین است و همواره رقیب باقی خواهد ماند به طوری که وقتی بندر 
گوادر در پاکستان به چینی ها واگذار شد بلافاصله آمریکایی ها چراغ سبز نشان دادند که هندی ها 
بتوانند در مکرون)چابهار( سرمایه گذاری کنند اما چون مشکلاتی به وجود آمد و طرف های ایرانی 
نتوانستند طرح های اولیه را عملیاتی کنند به خودی خود تلاش های عند نیز بی نتیجه ماند ضمن 
آن که هندی خود نیز با تردید به این منطقه و سرمایه گذاری ای که می خواستند انجام دهند 
می نگریستند هرچند اخیراً حرکت هایی صورت پذیرفته اما قابل مقایسه با اتفاقاتی که در گوادر 
پاکستان رخ داده، قطعاً نیست.«ملازهی با زیرکی دست روی موضوع قابل تأملی گذاشته تأکید 
می کند: » یکی از دلایلی که دولت بایدن دارد با ایران کنار می آید این است که ایران کاملا به 
دست چین و روسیه نیفتد. پاکستان روابطش هم با آمریکا خوب است هم با چین ولی اتفاقی که 
افتاده این است که پاکستانی ها متوجه شده اند انتخاب آمریکا در شبه قاره هند، قطعاً هندوستان 
است و به تلخی دریافتند در سیاست خارجی و منطقه ای آمریکا، آن جایگاهی که قبلا پاکستانی ها 
داشتند الان ندارند.«وی ادامه می دهد:» افغانستان هم محل دعوا است چینی ها الان به دارند به 
شدت روی طالبان سرمایه گذاری می کنند. در فولاد، معادن، جاده و... این ها طرح های بزرگی است 
که میلیاردها دلار دلار هزینه بر است. اینها را که در نظر بگیریم مشخص است چینی ها حساب و 
کتاب دقیق کردند. یعنی نمی خواهند سر این مسائل با آمریکایی ها خود را درگیر کنند و حداقل 
 ـپنجاه سال آینده همین روش را ادامه خواهند داد تا کاملا جایگاه شان هم به لحاظ  برای چهل 
اقتصادی هم سیاسی هم نظامی و فرهنگی به سطحی برسد که اگر قرار باشد آمریکا را عقب بزنند 
دیگر آمریکا و هیچ قدرت دیگری نتواند با چین رقابت کند. چین در بلند مدت به نظرم همین 
شیوه ی فعلی را اعِمال خواهد کرد و قدرت اول جهان خواهد شد و هندی ها این را می دانند و 
 ـبین الملل،  به همین دلیل به عنوان عامل آمریکایی ها بدون گرفتار شدن در بازی های سیاسی 
منافع خود را در نظر می گیرند حتی ممکن است در آینده با چین هم روابط شان را چون آمریکا 
و روسیه بهبود ببخشند.«ملازهی به این موضوع نیز توجه نشان می دهد که: » هندی ها خصلت ها 
و منافع خاص خود را در این قضیه دارند و در مناسبات جهانی هنوز از آن سنت استقلال طلبانه و 
جهان سومی و عدم تعهد فاصله نگرفتند به گونه ای که هم در بریکش حضور دارند هم شانگهای 
و این یعنی موازنه ی هوشمندانه ای را دنبال می کنند.« هندی ها به خوبی می دانند آمریکایی ها 
قرار نیست بی گدار به آب بزنند پس جای این پرسش است که بخواهیم بدانیم:» عامل کنترلی که 
آمریکا برای مهار هند در نظر می گیرد چیست؟«پیرمحمدملازهی در بخش پایانی این گفتگو و 
در پاسخ به این پرسش به آفتاب یزد گفت: »هند یک کشور بزرگ است و مسائل بزرگی هم دارد 
آن چیزی که به عنوان مهار می شود از آن استفاده کرد تنوع قومی و فرهنگی است و استقلال 
طلبی در برخی از مناطق و این یعنی آمریکا و غرب)شرکای سنتی آمریکا( می توانند این نقطه 
را هدف قرار بدهند و جنبش های بعضاً استقلال طلبانه و جدای طلب را تحریک کنند، مثلا 
جریان های رادیکال اسلامی می توانند به آسانی هند را به هم بریزند. لذا روی اختلافات داخلی 
حساب می کنند.« نکته مهم دیگر، دشمنی دیرینه ی هند و پاکستان است که باید پرسید:» آیا 
آمریکا روی اسلام آباد هم برای مهار دهلی نو حساب می کند یا نه؟«ملازهی می گوید: »قطعا 
حساب باز کرده است. اما پاکستان ظرفیتش پایین است. اما به هر حال قدرت اتمی است اما 
نمی تواند از آن استفاده کند. در نهایت شاید بتواند موازنه امنیتی روانی هند را به هم بزند که آن 
وقت باید گفت هندی ها به صورتی کاملاً جدی به دردسر خواهند افتاد!« ملازهی در پایان تأکید 
می کند؛ شاید بگویید پاکستانی ها، قدرتی اتمی هستند و شاید دست به مخاطره ای بزرگ بزنند 
که باید شما را متوجه آن اتفاقاتی کنم که در بحران اوکراین شاهد آن هستم، این که گفته می شود 
روسیه ممکن است از سلاح هسته ای استفاده کند باید یادآور شد، قبل از آمریکا و غرب این چین 
است که اجازه استفاده از بمب اتم را به روسیه نمی دهد و همین مسئله در مورد پاکستان نیز 

صدق می کند در این جا شاید آمریکا و حتی چین اجازه ی چنین کاری به اسلام آباد ندهند!

 پیرمحمدملازهی در گفتگو با آفتاب یزد، نقش و جایگاه هندوستان را در نظام بین الملل نوین تشریح می کند

هند را باید از 2030 به بعد دید
ملازهی: آمریکا در همان حالی که تمامی دست انداز ها برای تبدیل شدن دهلی نو به قدرتی جهانی را  از سر راه بر می دارد برای مهار هند نیز دست بسته نیست!

 ترمیم  اندیشه ها
ادامه از صفحه اول: برای تحلیل وضعیت موجود به دلیل آنکه به دلیل وضعیت ذهنی مردم و سیستمهای 
فکری نوظهور موجود و مورد تحلیل نگارنده، سیستم هایی ساده و دارای یک بعد نیستند و هر کدام از اجزا 
آنان با یکدیگر برهمکنش دارند و به دلیل واکنش اجزا بر روی یکدیگر و تغییرات لحظه ای و حضور تعداد زیادی 
مؤلفّه که در ارتباط با یکدیگرند، حتی اگر ساختار مورد مطالعه در جزییات خرد شده و بصورت خرد مورد 
مطالعه واقع شود، به آن دلیل که رفتار هر جزء، تابع رفتار دیگر اجزاء است؛ این مهم، خود بر پیچیدگی امکان 
بررسی آن می افزاید. تجزیه و تحلیل وضعیت موجود نیازمند نگاهی میان رشته ای است و خلق این دیدگاه تنها 
توسط اجماع نخبگان و گفت و گوهایی دقیق و علمی در خصوص مسائل و مولفه های مؤثر بر وضعیت، ممکن 
خواهد بود. از آنجا که نظام مندی موجود در سیستم های پیچیده تنها اهداف را به یکدیگر متصل میکند، کشف 
پایه های تطبیق پذیری که بتوانند صفات سازگار دوسویه گفتمان ها را به یکدیگر نزدیک تر کنند، مفید واقع 
خواهد شد، هیچ رسانه جریان اصلی و هیچ جریانی تاکنون موفق نشده فردی از جریان فکری مقابل خود را به 
سوی خویش بکشاند چرا که گفتگوها در پازلهای رسانه ای مبتنی بر پیش فرض های موجود در ذهن مخاطبان 
و در جهت تقویت آنان ایجاد شده اند و وقتی به منابع فکری مردم در داخل و خارج از کشور نگاه میکنیم انگار 
پیش فرض های ذهنی مردم ایران به خوبی توسط مدیران رسانه ای و متخصصین کشف نشده اند و این امر 
جامعه را دچار سردرگمی کرده و محصول این سردرگمی در بحران های اجتماعی و فرهنگی به خوبی در آمار 
قابل مشاهده است. نخبگان برای درمان جامعه بیمار خود باید با نگاهی فراجناحی، علمی و گفتگو محور اقدام 

و رسانه ها باید نقش ابزاری مفید برای خلق بستر برای این راه را ایفا کنند.

نگاه و شیوه هند در سیاست بین الملل و نظم نوین جهانی؛ 
ایجاد موازنه ی مثبت با تمامی قدرت های بین المللی برای 
رسیدن به جایگاهی رفیع بدون چالش و کشمکش است در 
این مسیر دهلی نو حتی می کوشد اختلافات با پکن را در 

محیطی صلح آمیز حل کند 
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 ـرضا بردستانی: یک هفته قبل، خبری در رسانه های استانی و کشوری منتشر شد که از آن به عنوان  آفتاب یزد 
»تخریبی عجیب« یاد شد، »تخریب ۳۰ متر مربعی بخش هایی از گنبد مسجد امیرچقماق یزد«، مسجدی که در 
باره آن نوشته اند:» مسجد امیر چقماق که با نام مسجد دهوک و مسجد جامع نو نیز شناخته می شود در تاریخ ۱۵ 
آذر ۱۳۱۴ با شماره ی ثبت ۲۴۷ به عنوان یکی از آثار ملی ایران به ثبت رسیده است. مجموعه و میدان امیر چقماق 
از شاخص ترین مجموعه های تاریخی یزد است که شامل بازار، تکیه، مسجد و دو آب انبار است و قدمتشان به دوره 

تیموریان )قرن ۹ هجری( برمی گردد.«
<به توضیحات مسئولان میراث فرهنگی یزد توجه کنید

 ـمدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان یزد گفت: »سازه تزئینی روی گنبد مسجد امیرچخماق 
که حدود ۳۰ مترمربع ریزش کرده نیاز به بازسازی دارد.« 

 ـمدیرکل میراث فرهنگی استان یزد گفت: »با توجه به ریزش بخشی از گنبد مسجد امیر چقماق از سوی اعضای 
شورای فنی میراث فرهنگی استان از مسجد بازدید انجام شد.« بازدیدی که البته از جزئیات آن چیزی منتشر نشد تا 

حجم خسارت وارد شده به گنبد این مسجد تاریخی مبهم باقی بماند.
 ـاحمد آخوندی ابراهیم آبادی، درباره تخریبی که در گنبد مسجد امیرچخماق ایجاد شده می گوید: »گنبد مسجدها 
در شهرهایی که بافت تاریخی دارند دو پوشش دارد، یکی سازه اصلی گنبد است و دیگری سازه ای برای تزیین است 

که در آن از کاشی یا آجر لعابدار استفاده می شود.«
 ـاحمد آخوندی گفته است:» گنبد مسجد امیرچخماق مدت ها مرمت نشده بوده که در بناهای تاریخی این مسئله 
چیز عجیبی نیست و معمولاً بعد از ۲۰ الی ۳۰ سال که مصالح فرسوده می شود مرمت صورت می گیرد، در خصوص 
گنبد این مسجد سازه اصلی آن مشکلی ندارد، شورای فنی استان گنبد مسجد را بررسی کردند و همانطورکه گفتم 
برای سازه اصلی گنبد مسجد هیچ مشکلی ایجاد نشده است، اما اتفاقی که افتاده مربوط به آن سازه تزئینی روی گنبد 

است، که حدود ۳۰ مترمربع ریزش کرده و نیاز به بازسازی دارد.«
 ـمجید علومی، کارشناس ارشد مرمت آثار و بناهای تاریخی می گوید: »من خودم گنبد مسجد را بررسی کردم، مواد 
و مصالح به مرور زمان فرسوده می شوند و حالا کاشی های آن بخش از گنبد مسجد امیرچخماق که در معرض آفتاب 
و عوارض طبیعی است ریخته، طوری که گنبد مسجد آسیب ندیده، بلکه فقط بخشی از کاشی های ساقه گنبد ریخته 
است. آخرین باری که ساقه گنبد ترمیم شده مربوط به ۴۵ سال قبل است که عکس های آن موجود است لذا به مرور 

زمان مصالح آن فرسوده شده است.«
 ـمجید علومی، کارشناس ارشد مرمت آثار و بناهای تاریخی می گوید: »ما ۱۰ سال قبل گنبد را بررسی کردیم و 
هیچ مشکلی وجود نداشت، وضعیتی که پیش آمده ناگهانی خودش را نشان می دهد، از آن جایی که ما باید به اصالت 
کاشی ها توجه داشته باشیم برای همین مرمت را پیشاپیش انجام نمی دهیم، لذا ممکن است در یک سال اثری 
تاریخی را بررسی کنیم و مشکلی وجود نداشته باشد اما سال بعد بر اثر عوامل محیطی فرسودگی مصالح خودش 
را نشان دهد و اثر تاریخی آسیب ببیند. لذا وقتی ۱۰ سال قبل بررسی کردیم ساقه های گنبد هیچ مشکل خاصی 
نداشت، حتی وقتی به کاشی ها ضربه می زدیم صدای زنگی نمی داد که احساس کنیم نیاز به مرمت وجود دارد، البته 
کاشی های بالای گنبد دچار مشکل شده بود که آن ها را کامل مرمت کردیم و خوشبختانه بعد از ۱۰ سال مشکلی هم 

ندارد، اما ساقه گنبد امسال دچار جدا شدن کاشی ها شد، ولیکن خوشبختانه مشکل سازه ای وجود ندارد.« 
 ـمدیرکل میراث فرهنگی می گوید اقدامات لازم برای جلوگیری از پیش  آمدن چنین مسئله ای انجام شده است: 
»برای این که مرمت با مشکل مواجه نشود از نظر شورای فنی استفاده می کنیم، خدا را شکر تمام کارهای مرمتی 
استان یزد زیر نظر این شورا است که همگی از اساتید با تجربه هستند. از هفته آینده کار مرمت را شروع می کنیم و 

تا یک ماه آینده هم تمام می شود.«
 ـمجید علومی می گوید: »برای جلوگیری از پیش آمد چنین مواردی نظارت بسیار مهم است، اتفاقی که برای مسجد 
امام در اصفهان رخ داد فرق داشت، مثلاً داربستی که آن جا بسته بودند طوری بود که همه نمی توانستند بالا بروند و 
نظارت کنند، من به عنوان ناظر مرمت آثار در یزد خودم را موظف می دانم روزی چند مرتبه از داربست بالا بروم و 
نظارت کنم، کاری که برای گنبد مسجد جامع یزد انجام دادم، بیش از ۱۰ سال قبل این گنبد مرمت شد اما در این 
مدت کسی نگفت گنبد بد مرمت شده است، چرا که اهمیت دارد ناظر خودش بالای داربست برود و با استاد کار 
تبادل نظر کند. چراکه استادکارها اگرچه در فن مرمت توانمند هستند اما مبانی مرمت کاری علمی و دانشگاهی و به 
عهده ناظر است، منِ ناظر باید با استادکار تبادل نظر داشته باشم و به شدت دقت کنم، ما تا به این روز در استان یزد 

مشکلی در این باره نداشتیم و کاملا خودمان دقت داریم.«
 ـشاکری، معاون میراث فرهنگی یزد گفت: »خرابی و ریزش بخش بیرونی گنبد مسجد امیرچخماق قرار است با نظر 

شورای فنی و طبق اصول میراثی بازسازی شود.«
<گزارش هشداری آفتاب یزد و جوابیه ی میراث فرهنگی

سه شنبه سی امُ خرداد، روزنامه آفتاب یزد در گزارشی با خطاب قرار دادن عزت الله ضرغامی، وزیر میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی، این تیتر را انتخاب می کند:» آقای ضرغامی؛ به دوستان تان در میراث فرهنگی استان 

یزد بگویید: یک کلیپ هم برای »گنبد مسجد امام تفت« در یزد آماده داشته باشند!«
این تیتر را بدین جهت انتخاب کردیم که مطمئن بودیم مدیریت میراث فرهنگی یزد، حساسیتی نشان نخواهد داد و 

صرفاً به تهیه ی کلیپ و توضیحات کلیشه ای بسنده خواهد کرد!
<و اما چند نکته پیرامون جوابیه ی ارسالی

نکته اول این که: اساساً ریزشی در گنبد مسجد امام تفت)شاه ولی(مشاهده نمی شود! نکته دوم این که: گزارش 
آفتاب یزد، گزارشی هشداری بود نه خبری! نکته سوم این که: در متن گزارش آفتاب یزد دقیقاً به موردی اشاره 
ــت، طی هفته های ــده اس ــتیم)با اعتباری که تخصیص داده ش ــده که در متن جوابیه بازهم با آن مواجه هس  ش

 آتی برای مرمت گنبد اقدام می شود(، قریب به یک سال است که دائماً می گویند: با اعتباری که جذب شده، طی 
 هفته های آتی و باز هم گفته اند: با  اعتباری که جذب شده، طی هفته های آتی!!! نکته چهارم این که: اساساً در 
 جوابیه ی ارسالی از سوی میراث، هیچ اشاره ای به تخریب گنبد مسجد امیرچقماق یزد نشده است! نکته پنجم این که: 
 تنظیم کننده  جوابیه اساساً متن گزارش هشداری آفتاب یزد را مطالعه نکرده و با عجله و پس از خواندن »تیتر« اقدام به 

جوابیه نویسی کرده است!
نکته ششم این که: این یک اپیدمی است که نهادها، سازمان ها و دوایر دولتی، جوابیه دادن را به نوعی رفع تکلیف 
قلمداد کرده، خود را نسبت به مندرجات آن مسئول نمی دانند! نکته هفتم این که: این یک اپیدمی است که نهادها، 
ــانه را به وفق قانون مطبوعات ارجاع می دهند که لابد منظورشان ماده ۲۳ قانون  ــازمان ها و دوایر دولتی، رس س
مطبوعات است اما به متن این ماده ی قانونی توجه نمی کنند که جوابیه باید مرتبط با مطلب منتشر شده باشد و در 
غیر این صورت رسانه ملزم به درج جوابیه نیست. نکته هشتم این که: جوابیه باید رسمی، درج شده در کاغذی که 
سربرگ دار و مهمور به مهر و امضای بالاترین مقام دستگاه مربوط است،  باشد که اگر این چند شرط رعایت نشود 

لابد رسانه هم الزامی به درج جوابیه نخواهد داشت!
<آقای ضرغامی؛ آفتاب یزد فرضیه ای را بررسی کرده است که امیدواریم حقیقت نداشته باشد

<آیا تخریب بخشی از گنبد مسجد امیرچقماق در یزد عمدی است؟!
یک هفته ای از انتشار خبر تخریب بخشی از گنبد مسجد امیرچقماق یزد می گذرد و اما با آنالیز تصاویر می توان به 
نکته مبهمی رسید که روشنگری درباره آن برعهده وزارت میراث فرهنگی و اداره کل میراث فرهنگی استان یزد است.

=تصویر شماره یک:

همانطور که در تصویر شماره ی یک دیده می شود، تخریب در قسمت رو به میدان امیرچقماق و دقیقاً پشت به 
مسیری که عمدتا در معرض بارندگی است به وجود آمده)کاشی های آن بخش از گنبد مسجد امیرچقماق که در 

معرض آفتاب و عوارض طبیعی است ریخته(
تصویر شماره دو:

اگر خوب به تصویر شماره دو نگاه کنیم، آن طور که مسئولان و کارشناسان می گویند، تخریب در یک نقطه خاص 
اتفاق افتاده و به جاهای دیگر که نگاه کنیم حتی اثری از فرسودگی و ترک دیده نمی شود)»من خودم گنبد مسجد را 
بررسی کردم، مواد و مصالح به مرور زمان فرسوده می شوند و حالا کاشی های آن بخش از گنبد مسجد امیرچقماق که 

در معرض آفتاب و عوارض طبیعی است ریخته، طوری که گنبد مسجد آسیب ندیده، بلکه فقط بخشی از کاشی های 
ساقه گنبد ریخته است.«( و این یعنی آفتاب و عوارض طبیعی فقط همین نقطه را هدف قرار داده است؟!

=تصویر شماره سه و چهار:

اگر به آجرها، حجم آجرهای نزدیک به محل تخریب و آجرهایی که اندکی دورتر قرار دارد بنگریم این شائبه ایجاد 
خواهد شد که ریزشی طبیعی اگر صورت پذیرفته باشد)بنا بر ادعای مدیران میراث و کارشناسان( هم آجر ها باید 
چند تکه می شد و نیز مقدار آجرهای پای محل تخریب از آجرهای قرار گرفته در مکانی دورتر باید کمتر می بود. 
دقت در این مسئله ضروری است که در هنگام تخریب اگر چه به مرور رخ می دهد اما و احتمالا ریزش نهایی، دفعتاً 
 و به حالت انفجاری )پرت شدگی( صورت خواهد گرفت فلذا قرار داشتن بیشتر آجرهای از گنبد جدا شده آن هم در 
فاصله ای نزدیک از محل تخریب)مکانی با عرض حدوداً ۸۰ سانتیمتر( آن هم به صورت کاملاً سالم اندکی عجیب است!

=تصویر شماره پنج:

ترک های ایجاد شده در اطراف محل تخریب در هیچ کجای گنبد مشاهده نمی شود که همین مسئله ذهنی را به 
سمت وارد آمدن ضربه به همین محل تخریب شده سوق می دهد!

=تصویر شماره شش:

وجود این میخ فولادی در سازه می تواند راهنمای خوبی باشد، چند ضربه به همین میخ فولادی می تواند بخش های 
دیگری از این گنبد را دچار تخریب کند!

=تصویر شماره هفت:

در قسمت زیری محل تخریب، هیچ گونه آثاری از نشست، ترک خوردگی یا هر تغییر دیگری مشاهده نمی شود که 

خود طبیعی بودن تخریب در قسمت بالای این قسمت را بر اثر عوارض طبیعی و...  قویاً زیر سؤال می برد.

=تصویر شماره هشت:

نه تنها در قسمت زیری محل تخریب هیچ آثاری دال بر ایجاد تغییر در سازه قابل مشاهده نیست که در قسمت بالای 
محل تخریب نیز آثاری یا تغییرات هرچند اندک قابل مشاهده نیست!

=تصویر شماره نهُ:

منظم بودن شکل هندسی محل تخریب نیز قابل بررسی است. این چنین تخریب هایی که آن را به مرور زمان نسبت 
می دهند در نهایت به نقطه ای می رسد که سازه را یا بخش هایی از سازه را متلاشی می کند و متلاشی شدنی 

اینچنین منظم و هندسی از شاهکارهای طبیعت است!

=تصویر شماره ده:

 مدیر کل میراث استان یزد که رشته ی تحصیلی او کشاورزی با گرایش ترویج است و هیچگونه پیشینه  ای در 
 حوزه ی میراث به جز یک پرونده تخریب در بافت تاریخی مهریز در کارنامه او دیده نمی شود)!(، در نخستین واکنش، 
حرف های عجیبی می زند: » گنبد مسجد امیرچخماق مدت ها مرمت نشده بوده که در بناهای تاریخی این مسئله 
چیز عجیبی نیست و معمولاً بعد از ۲۰ الی ۳۰ سال که مصالح فرسوده می شود مرمت صورت می گیرد، در خصوص 
گنبد این مسجد سازه اصلی آن مشکلی ندارد، شورای فنی استان گنبد مسجد را بررسی کردند و همانطورکه گفتم 
برای سازه اصلی گنبد مسجد هیچ مشکلی ایجاد نشده است، اما اتفاقی که افتاده مربوط به آن سازه تزئینی روی گنبد 
 ـتخریب در بناهای  است، که حدود ۳۰ مترمربع ریزش کرده و نیاز به بازسازی دارد.« گنبد مدت ها مرمت نشده بود 
 ـحدود سی متر مربع از سازه تزئینی گنبد تخریب شده   ـسازه اصلی مشکلی ندارد  تاریخی مسئله عجیبی نیست 
خوب که دقت می کنیم این احساس به ما دست می دهد که از نظر  احمد آخوندی ابراهیم آبادی، چنین مسائلی آن 
هنگام عجیب خواهد بود و مهم که، حداقل نیمی از سازه فرو بریزد! دلیل طرح این سؤال که؛ »آیا تخریب بخشی از 

گنبد مسجد امیرچقماق در یزد عمدی است؟!« چه بود؟ عمدی بودن می تواند به دلایلی از جمله:
 ـضربه زدن به بناهای تاریخی به منظور نابودی مواریث انجام شده باشد!
 ـضربه زدن به دلیل نصب پرچم، ریسه و نظائر آن صورت پذیرفته باشد

 ـضربه زدن برای جست و جو )مثلا یافتن شیء ارزشمندی( بوده باشد )قضاوتی نداریم(
<آقای ضرغامی؛ آفتاب یزد فرضیه ای را بررسی کرده است که امیدواریم حقیقت نداشته باشد

تمام آن چه به انضمام تصاویر نوشتیم، نه تحلیل من درآوردی بلکه فرضیه ای است قابل رد و اثبات که البته از مشورت 
برخی اساتید حوزه مرمت نیز بهره مند شدیم. این که تا چه اندازه این فرضیه می تواند به واقعیت نزدیک باشد یا دور را 
باید کارشناسان خُبره و مستقل با دخالت مستقیم مدعی العموم معین و معلوم کنند. از همین جا خود را برای شنیدن 
افاضاتی چون: مشکل شخصی با مدیریت میراث یزد داریم، عقل نداریم، یارانه کاغذ گرفته ایم که انتقاد نکنیم، این 

لاطائلات چیست و... آماده کرده ایم!
<همه ی این ماجرا را ماجرایی انحرافی و در جهت حواس پرتی می دانیم!

ــجد  ــی متر مربع از گنبد مس ــهل انگاری یا طبیعی و بر اثر مرور زمان( س تخریب )عمدی، غیرعمدی و بر اثر س
امیرچقماق را ماجرایی انحرافی و در جهت حواس پرتی می دانیم حال برای چی نمی  دانیم .

<یک باور قدیمی
قدیمی ها معتقد بودند سازندگان بناهای معظم و ارزشمند تاریخی از مسجد و مناره گرفته تا دیگر بناهای مهم، 
هزینه ی مرمت ها و بازسازی های بعدی در طی قرون و اعصار را درون همان سازه در جایی که به دور از چشم 

باشد پنهان می کرده اند!
<نکته آخر

<از تکرار ماجرای سرقت کتیبه مسجد جامع کبیر ترسیده   ایم!
حساسیت نشان دادیم تا مانند حکایت تلخ سرقت »کتیبه چهارده معصوم)ع( مسجد جامع کبیر یزد« که 
ــال می گذرد به دست فراموشی سپرده نشود و به این اظهار نظر که:»در حال  ــرقت آن دقیقا ۱۴ س از س
ــت« مبتلا نشویم. تأکید می کنیم در صورت عدم واکنش صحیح و کارشناسانه، این موضوع  پیگیری اس
را بازهم دنبال خواهیم کرد ضمن آن که آفتاب یزد در سلسله گزارش هایی، آن چه طی این سال ها بر 
ــتان آمده به خصوص آن چه در برخی شهرستان ها در حال وقوع  ــر مواریث تاریخی ـ فرهنگی این اس س

است را منتشر خواهد کرد.

 آقای ضرغامی؛ آفتاب یزد فرضیه ای را بررسی کرده است که امیدواریم حقیقت نداشته باشد

آیا تخریب بخشی از گنبد مسجد امیرچقماق عمدی است؟! 
 آنالیز تصاویر به ما این نکته را گوشزد می کند که این تخریب بر اثر یک روند طبیعی ممکن نیست یا حداقل باور آن به این آسانی ها نیست!

 پیرو انتشار مطلب مورخ 1402/03/30 با عنوان »آقای ضرغامی به دوستانتان در استان یزد بگویید: 
یک کلیپ هم برای گنبد مسجد امام تفت آماده داشته باشند«، در صفحه یک و دو آن روزنامه لطفا 
توضیحات مدیرکل میراث فرهنگی استان یزد وفق قانون مطبوعات جهت روشنگری افکار عمومی 
در اسـرع وقت، در همان صفحه و ستون منتشر شود. تیترجوابیه: »مرمت گنبد مسجد امام تفت 
آغاز می شود« درباره ریزش بخشی از نمای گنبد مسجد امام )شاه  ولی( شهرستان تفت باید گفت 
خوشبختانه گنبد اصلی مسجد مشکلی ندارد و اتفاقی که رخ داده،  مربوط به نمای روی گنبد است. 
روی گنبد مسجد، سازه ای بتُنی با کلاف های عمودی و افقی است که در سال 13۷۹ و نظارت سازمان 
ایجاد شد.  در این سازه که بیش از دو دهه از عمر آن می گذرد، از آجر لعابدار با کیفیت پایین استفاده 
شـده بود و خوردگی آجرها، مشـکل کنونی را پدید آورده است. بر همین اساس با حضور اعضای 
شورای عالی نظارت بر مرمت بافت های تاریخی استان، بازدید از گنبد انجام گرفت.  با اعتباری که 
تخصیص داده شده است، طی هفته های آتی برای مرمت گنبد اقدام می شود. سازه مسجد مشکل 
فنی ندارد و پس از مرمت به حالت اولیه باز می گردد. مسجد امام، بخشی از مجموعه تاریخی شاه 

نعمت الله ولی است که در خرداد 13۷8 ثبت ملی شد.«

| جوابیه ی میراث فرهنگی به گزارش هشداری آفتاب یزد



آفتاب یزد - یگانه شــوق الشعراء: در شرایطی که بسیاری از مردم در 
آرزوی خانه دار شدن هستند و مشخص نیست این آرزو و رویا کی به واقعیت 
تبدیل می شود چرا باید هزینه تامین اجتماعی اخذ پروانه ساختمانی در سال 
۱۴۰۲ نســبت به ۱۴۰۱ تقریبا۵۰ برابر شده باشد؟ در این شرایط چگونه 
می توانیم انتظار داشــته باشــیم که هزینه ملک کاهش پیدا کند. از سوی 
دیگر نیاز است بدانیم با این پول ها نمیشود جلوی ورشکستگی صندوق های 
بازنشستگی مخصوصا تامین اجتماعی را گرفت. اصلا چرا باید برای جلوگیری 
از ورشکستگی از جیب مردم هزینه شود؟ از سوی دیگر دولت سیزدهم مدام 
اعلام می کند که قیمت مســکن را کنترل خواهد کرد و برای مردم مسکن 
خواهد ساخت. چرا سیاست ها اینقدر با یکدیگر متفاوت و گاها متضاد هستند؟ 
دود این بی برنامگی ها و سوء تدبیر ها مستقیم به چشم مردمی می رود که به 
حرف مسئولین اعتماد می کنند. در این شرایط چگونه می توان انتظار داشت 
که بازار مسکن کنترل شود؟ وقتی در جای جای برنامه ریزی ها در این حوزه 

ما با تناقض رو به رو هستیم؟

< افزایش۴۰ برابری حق بیمه پروانه ساختمانی با کدام معیار همخوانی دارد
سیدمحمد پاک مهر در نشســت علنی دوشنبه، ۲۸ فروردین ماه مجلس 
شورای اســلامی در تذکر شــفاهی خود خطاب به وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی گفت: دریافتی حق بیمه پروانه ساختمانی توسط سازمان تامین 
اجتماعی در سال ۱۴۰۲ نسبت به سال ۱۴۰۱ برای۲۰۰ مترمربع بنا از ۹۰۰ 
هزار تومان به ۴۴ میلیون تومان رسیده است، این افزایش۴۰ برابری با کدام 
معیار همخوانی دارد؛ مردم به شــدت معترض هستند و این کار نارضایتی 
سازندگان مسکن در شهر و روستا را به دنبال دارد و نه تنها باعث رشد تولید 
مسکن نمی شود بلکه مهار و رکود آن و افزایش قیمت مسکن را در پی دارد. 
نماینده مردم بجنورد، مانه، سملقان، جاجرم، گرمه، راز و جرگلان در مجلس 
شورای اسلامی ادامه داد: متاسفانه خانه دار شدن برای افراد کم بضاعت به رویا 

تبدیل شده است.

< افزایش گسترده مهاجرت سازندگان مسکن به ترکیه و گرجستان!
نایب رییس اتحادیه مشــاوران املاک با بیــان اینکه تعداد قابل توجهی از 
ســازندگان مسکن ایران به کشورهای ترکیه و گرجستان مهاجرت کردند، 
گفت: معاملات ملک خارجی در مشاوران املاک تخلف و همچنین نگارش 
دلاری در قراردادها ممنوع است. به گزارش ایلنا، بخش هایی از گفت و گوی 

بیگی نژاد را در ادامه می خوانید:
معاملات ملکی خارجی در بنگاه و مشــاوران املاک داخل کشور ممنوع و 
تخلف اســت، به دلیل اینکه کار برای مشاوران املاک نیست و بازار مسکن 
ایران در رکود قرار دارد شاهد این تخلف و معاملات املاک خارجی بین برخی 
از مشاوران املاک هستیم. این اقدام تخلف است و ما هم از خروج سرمایه های 
کشور در قالب خرید ملک خارجی استقبال نمی کنیم. به هر مقدار که بازار 
ملک کشورهای خارجی را رونق بدهیم به همان اندازه دلار از کشورمان خارج 
می شود و این خروج سرمایه در آینده برای کشورمان بسیار خطرناک است. 
تعداد قابل توجهی از ســازندگان مسکن از کشورمان به کشورهای ترکیه و 
گرجستان مهاجرت کردند و دلیل مهاجرت سازندگان این بود که کشورمان 
شرایطی ایجاد شده که سازنده به هدف مالی خود دست پیدا نمی کند. در 
این شرایط اگر سرمایه سازنده به اندازه مهاجرت برسد، مهاجر خواهد شد و 
امکانات و سرمایه خود در سایر کشورها به کار می گیرد. در غیر این صورت 
وارد بازارهای موازی و دلالی می شود، بازارهایی که برای حاکمیت مزاحمت 
ایجاد می کند. البته مشاوران دارای پروانه کسب نمی توانند نسبت به معامله 
ملک خارجی اقدام کنند چرا که حتی نگارش دلاری هم در قراردادها تعریف 
نشده و تخلف محسوب می شود و عمده معاملات املاک خارجی در دفاتر 

خصوصی انجام می شود.

< عدم وجود فرمول های منطقی
ما در این خصوص به سراغ سازندگان مسکن رفته ایم؛ ابراهیم عینی در این 
باره به آفتاب یزد گفت: »حوزه ســاخت مسکن بسیار بی سامان شده است. 
بنیاد تامین اجتماعی و شهرداری با یکدیگر ارتباطی ندارند چون سازنده بیمه 
شــخص خصوصی و نظام مهندسی انجام می دهد. از سوی دیگر من بیمه 
مسئولیت مدنی نیز دارم اما دوباره تامین اجتماعی یک عددی را به من اعلام 
می کند در صورتی که کســی را بیمه نمی کند. اصلا من نمی دانم چرا باید 
این هزینه را بپردازم. الان رقم حق بیمه پروانه ســاختمانی توسط سازمان 
تأمین اجتماعی افزایش پیدا کرده اســت در صورتی که مشــخص نیست 
ســنگ محک این اقدام چه بوده است. قبلا بدین صورت بود که مجموعه 
هزینه های شهرداری ضربدر یک عددی می شد و این هزینه ای بود که باید 
به تامین اجتماعی پرداخت می شــد. اما الان شهرداری متراژ کار را ضرب 
در ۲۱۹ هزارتومان می کند و از این طریق تامین اجتماعی از سازنده ها پول 
می گیرد. با این پول این سازمان من و پرسنل من را بیمه نمی کند. به نظر 

می رسد شــرکت هایی که تامین اجتماعی دارد به ضرر رسیده اند و از این 
طریق می خواهند این ضرر ها جبران شود. من سازنده نباید بدانم این پولی 
که به تامین اجتماعی پرداخت می کنم بابت چیست؟ من و پرسنل من از 
مزایای این بیمه بهره مند نیستیم. اما اگر من این حق بیمه تامین اجتماعی را 
پرداخت نکنم شهرداری اجازه ساخت و ساز به من نمی دهد. با این اقدامات به 
صورت وحشتناک هزینه های ساخت مسکن بالا می رود. اصلا در حوزه مسکن 
ما با فرمول های منطقی برای پرداخت هزینه ها روبه رو نیستیم. من خیلی 

خوشــحال تر خواهم بود که پروژه های خود را متوقف و کار را تعطیل کنم. 
در خصوص بیمه من برای ملک خود هزینه چندین بیمه را پرداخت کرده 
ام. بیمه نظام مهندسی ۴۲ ماهه است که برای آن ۳۰ میلیون تومان هزینه 
پرداخت کرده ام، بیمه مسئولیت مدنی نیز یکساله است ک ۸ میلیون برای 
آن هزینه داده ام. در این حالت بیمه تامین اجتماعی دیگر چه معنایی دارد؟«

< ساخت و ساز در سه ماه اول سال متوقف شده است
در ادامه مسعود موسوی از دیگر سازندگان مسکن به آفتاب یزد گفت: »الان 
سه ماه از سال از دست رفته است. من به عنوان یک سازنده پروانه ساختمانی 
خود را نگه داشته ام تا موضوع تامین اجتماعی تعیین تکلیف شود. ده ها سازنده 
دیگر مثل من این کار را انجام داده اند. یعنی ساخت و ساز در سه ماه اول سال 
متوقف شده است تا این موضوعات مشخص شوند. الان اعلام کرده اند حق 
بیمه پروانه ساختمانی تامین اجتماعی باید ۴ درصد حقوق نیروی کار شود و 
این رقم بسیار بالایی است. برای ساخت یک ساختمان حدود ۱۰۰۰ متری 
باید حدود ۳۰۰ میلیون تومان هزینه پرداخت شود. اولا اینکه درست است 
که در ساختمان سازی این مبلغ بسیار بالا نیست اما وقتی بدون هیچ دلیلی 
هزینه ها افزایش چندین ده برابری پیدا می کند حوزه ساخت با مشکل مواجه 
می شود. در واقع ما نمی دانیم در برابر این هزینه ها چه خدماتی شامل حال ما 
می شود؟ بدیهی است که همین موضوع باعث ایجاد مشکلات بسیار زیادی در 
این حوزه شده است. این اتفاقات تاثیر زیادی بر حوزه ساخت و ساز می گذارد 
و از نظر روانی این تاثیر بسیار زیاد و بیشتر از عددی است که توسط سازندگان 
به عنوان حق بیمه پرداخت می شود. از سوی دیگر این موضوع در خریداران 
مسکن نیز تاثیر می گذارد چون سازندگان واحد خود را گران تر می فروشند. 
این اقدامات باعث می شود مولفه ای به خطا در اختیار سازندگان قرار بگیرد که 
قیمت واحد های خود را افزایش دهند. این موضوع باعث رکود در بازار مسکن 

و افزایش قیمت ها در این حوزه شده است.«

< خوان نعمت حوزه مسکن
مجید گودرزی کارشناس مســکن در این باره به آفتاب یزد گفت: »حوزه 
مسکن حوزه ای است که از آن نهایت سوء استفاده صورت می گیرد. متاسفانه 
تامین اجتماعی، شهرداری ها، دولت ها، بانک هاو... در حال سوء استفاده از این 
حوزه هستند. برای مثال بانک ها همین الان با تصویب وام ۹۶۰ میلیون تومانی 
در حال ضربه زدن به این حوزه هستند. این وام ها متاسفانه از بدترین نوع وام ها 
در جهان محسوب می شود. تامین اجتماعی نیز نمی خواهد از این خوان نعمت 
جا بماند و تا جایی که بتوانند مبالغ را افزایش می دهند. ما امیدواریم که روزی 
بخش ساختمان در کشور ما قانون مند شود و جلوی همه این سوء استفاده ها 
از این نیاز طبیعی جامعه گرفته شود. متاسفیم که تقریبا تمام برنامه هایی که 
در این حوزه به اجرا در می آیند در جهت فشــار بیشتر به مردم هستند. در 
صورتی که در این بخش ظرفیت های زیادی وجود دارند. صندوق های تامین 
اجتماعی به جای درآمدزایی و شفاف سازی دارند روی مسائلی تمرکز می کنند 
که به جامعه آسیب وارد می شود. اما باید مشخص شود که چه کسی اجازه 
داده است که این هزینه ها افزایش یابد مردم تحت فشار قرار بگیرند. حوزه 
مسکن دکانی شده است که همه سعی دارند از آن بهره های لازم را ببرند و 

هیچ منعی نیز در این حوزه وجود ندارد.«

< مگر می شود که در جایی تورم ایجاد و از کنترل قیمت ها صحبت شود؟
در آخر فرشاد پرویزیان کارشناس اقتصادی نیز به آفتاب یزد گفت: »من با 
مسئله کنترل قیمت مشــکل دارم زیرا این بحث اصلا در شرایط کشور ما 
معنایی ندارد. مگر می شود که در جایی تورم ایجاد و از کنترل قیمت ها صحبت 
شود؟ تا زمانی که سیاست تورمی در کشور وجود داشته باشد قیمت ها بالا 
می رود و اصلا قابل کنترل نیست. بحث از کنترل قیمت و مقابله با گرانفروشی 
یک نوع بیان های سیاسی و اجتماعی برای پوشاندن ناکارآمدی ها است. چرا 
اصلا تورم ایجاد می شــود که نیاز باشد قیمت ها کنترل شوند؟ اگر بازار آزاد 
باشد و در این حوزه ها دستور داده نشود قیمت ها به تعادل می رسند. قیمت ها 
بالا می روند زیرا منابع کمیاب هستند پس کنترل قیمت را باید کنار بگذاریم. 
ساختمان با زمین و مصالح و کار کارگر ایجاد می شود. قیمت زمین به دلیل 
کمیابی آن بالا است. از سوی دیگر ماه ها طول می کشد که شهرداری ها مجوز 
ساخت بدهند و هزینه های عجیب و غریب برای این کار دریافت می کنند. 
پس قیمت تمام شده مسکن افزایش پیدا می کند. از سوی دیگر ساختمان 
با آهن و سیمان ساخته می شود و قیمت این اقلام چندین برابر شده است. 
در این شرایط نهادی وجود دارد به اسم تامین اجتماعی که به موجب قانون 
اجازه دارد هزینه هایی را دریافت کند. تامین اجتماعی غول مرحله اول است 
که هنوز تولید شروع نشده است تولید را به زمین می زند چون هزینه های و 
ناکارآمدی خود را باید پوشش دهد. از سوی دیگر در چند سال گذشته تامین 
اجتماعی مدیریت کارآمدی نداشته است و منابع صندوق تامین اجتماعی در 

نقاط سودآور سرمایه گذاری نشده است.«

ابراهیم عینی: من ســازنده نباید بدانم این 
پولی که به تامیــن اجتماعی پرداخت می کنم 
بابت چیست؟ من و پرسنل من از مزایای این 
بیمه بهره مند نیستیم. اما اگر من این حق بیمه 
تامین اجتماعی را پرداخت نکنم شــهرداری 
اجازه ساخت و ســاز به من نمی دهد. با این 
هزینه های  وحشــتناک  صورت  به  اقدامات 
ســاخت مســکن بالا می رود. اصلا در حوزه 
مسکن ما با فرمول های منطقی برای پرداخت 

هزینه ها رو به رو نیستیم

مسعود موســوی: من به عنوان یک سازنده 
پروانه ســاختمانی خود را نگه داشــته ام تا 
موضوع تامین اجتماعی تعیین تکلیف شــود. 
ده ها ســازنده دیگر مثل من این کار را انجام 
داده اند. یعنی ســاخت و ساز در سه ماه اول 
سال متوقف شده اســت تا این موضوعات 

مشخص شوند

مجید گودرزی: تامین اجتماعی نمی خواهد از 
این خوان نعمت جا بماند و تا جایی که بتوانند 
مبالغ را افزایش می دهنــد. ما امیدواریم که 
روزی بخش ساختمان در کشور ما قانون مند 
شــود و جلوی همه این سوء اســتفاده ها از 
این نیاز طبیعی جامعه گرفته شــود. متاسفیم 
که تقریبا تمــام برنامه هایی که در این حوزه 
به اجرا در می آیند در جهت فشــار بیشتر به 
مردم هســتند. در صورتی که در این بخش 
ظرفیت های زیادی وجود دارند. صندوق های 
تامیــن اجتماعــی بــه جــای درآمدزایی و 
شفاف ســازی دارند روی مســائلی تمرکز 

می کنند که به جامعه آسیب وارد می شود

فرشاد پرویزیان: تا زمانی که سیاست تورمی 
بالا  باشــد قیمت ها  در کشور وجود داشته 
می رود و اصلا قابل کنترل نیســت. بحث از 
کنترل قیمت و مقابله با گرانفروشی یک نوع 
بیان های سیاســی و اجتماعی برای پوشاندن 
ناکارآمدی ها اســت. چرا اصــلا تورم ایجاد 
می شود که نیاز باشد قیمت ها کنترل شوند؟ 
اگر بازار آزاد باشد و در این حوزه ها دستور 
داده نشــود قیمت ها به تعادل می رســند. 
قیمت ها بالا می روند زیرا منابع کمیاب هستند

دولت با تصمیماتی که می گیرد در حال افزایش تورم در بخش مسکن است؛ 
نمونه آخر آن: هزینه تامین اجتماعی اخذ پروانه ساختمانی در سال 1402 نسبت به 1401 تقریبا50 برابر شده است

منتظر کاهش قیمت مسکن نباشید!

اجتماعیشنبه  3 تیر 1402    شماره  6605 4aftabeyazd.ir :نشانی سایت

گزارش
وعده جدید؛

مخازن اضطراری آب شرب تهران
به۲۰۰مخزن تا پایان امسال

افزایش پیدا می کند

آفتاب یزد: بعد از اینکه شهروندان تهرانی 
چند روز پی در پــی درگیر بی آبی بودند و 
برای آن ها مشکلات بسیار زیادی ایجاد شد 
آفتاب یزد طی دو گزارشــی به این موضوع 
پرداخــت. در یک گزارش ما به این موضوع 
اشــاره کردیم که مسئولین باید پاسخگوی 
بی تدبیری خود باشند و مردم نیز حق دارند 
مطالبات خود را از مســئولین طلب کنند. 
در دیگر گزارش به مســئله خاموشی نهاد 
نظارتی در بحران ایجاد شده اشاره کردیم و 
بــه این موضوع پرداختیم که این بحران در 
چشم مسئولین بحران تلقی نشده است که 
بخواهند آن را مدیریت کنند. مدیریت این 
بحران بســیار ناکارآمد بود و از این طریق 
مردم درگیر مشــکلات بسیار زیادی شدند 
حــال خبر رســیده که قرار اســت مخازن 
اضطراری آب شــرب تهــران به۲۰۰مخزن 
تا پایان امســال افزایش پیــدا کند. رئیس 
کمیســیون خدمات شهری شــورای شهر 
تهران از افزایش مخازن اضطراری آب شرب 
تهران به ۲۰۰ مخزن تا پایان ســال جاری 
خبر داد. مهدی پیرهادی در گفتگو با ایسنا، 
در تشریح روند نصب مخازن آب اضطراری 
در تهران برای مواقــع بحرانی گفت: برای 
ارتقاء ســطح ایمنــی در تهــران اقدامات 
مختلفی انجام شده که از جمله آن ها نصب 
مخازن آب اضطراری است که در دوره های 
گذشته اقداماتی صورت گرفته ولی در دوره 
مدیریت شهری ششم ســرعت دوچندانی 
گرفته اســت. وی افزود: نصب این مخازن 
ظرف یک سال و نیم گذشته سرعت خوبی 
گرفته اســت و با همکاری آبفا تهران تعداد 
این مخازن در سطح شــهر تهران به بیش 
از ۱۱۰ نقطه رسیده اســت؛ بی تردید باید 
تعداد این مخــازن در تهران به ۳۷۴ نقطه 
یعنــی در هر محله یک مخزن افزایش پیدا 
کنــد. پیرهادی ادامــه داد: افزایش مخازن 
اضطراری آب در تهران و قرارگیری مخزن 
در هــر محله می تواند در هنگام وقوع زلزله 
احتمالی برای ۷۲ ساعت آب شرب بهداشتی 
را برای شــهروندان تهرانی تأمین کند. وی 
تاکید کرد: امیدواریم تا پایان ســال جاری 
بتوانیم تعداد مخــازن اضطراری در تهران 
را بــه ۲۰۰ مخزن افزایــش دهیم. رئیس 
کمیســیون خدمات شهری شورای اسلامی 
شهر تهران در بخش دیگری از صحبت های 
خود به نصــب شــیرهای هیدرانت )آتش 
نشانی( در سطح شهر تهران در جهت ارتقاء 
ایمنی و تاب آوری شــهر اشاره کرد و افزود: 
در حال حاضر با تلاش مدیریت شهری ۶۶۰ 
دستگاه شیر هیدرانت خریداری شده و در 
حال نصب در شهر تهران است و امیدواریم 
تا پایــان ۱۴۰۲ بیش از ۱۵۰۰ دســتگاه 
شــیر هیدرانت خریــداری و در محل های 
بحرانی که نیاز ســازمان آتش نشانی برای 
اطفاء حریق اســت نصب شــود که اقدامی 
 کم نظیــر در حــوزه ایمنی شــهر تهران 

قلمداد می شود.

اگهی فقدان سند مالکیت 
آقا خانم فاطمه زهرا مصلح مقدم فرزند محمدباقر بشماره ملی 
مورد  ملک  مالکیت  سند  مفقودی  اعلام  با   00۴۱۴۷05۴0
شماره  ذیل  شده  امضاء  گواهی  استشهادیه  تسلیم  با  آگهی 
طی  تهران   ۱۴5۹ دفترخانه   ۱۴0۲/۲/۱۴ مورخ   ۱0۳۸۳
تقاضای   ۱۴0۲/۲/۱۷ مورخ   ۳۶۹5 شماره  وارده  درخواست 
اند که مراتب در اجرای  المثنی سند مالکیت را نموده  صدور 
ماده ۱۲0 آیین نامه قانون ثبت به شرح زیر آگهی می گردد. 
مالک شش  فاطمه زهرا مصلح مقدم  نام خانوادگی:  و  نام   -۱
دانگ -۲- شماره پلاک ۱۸۶/۲ بخش ۴ تهران. علت گم شدن: 
جابجایی. ۴- خلاصه وضعیت مالکیت سند: مالکیت ششدانگ 
یکدستگاه آپارتمان به مساحت ۳5/۷۲ مترمربع واقع در سمت 
شرق طبقه همکف بانضمام انباری قطعه ۴ تفکیکی بمساحت 
بخش  در  واقع  یک  زیرزمین  طبقه  در  واقع  مترمربع   ۲/۸۷
املاک ۱۸۹ صفحه ۴۸۸  دفتر  ثبت ۷۴۱۳0  ذیل   . تهران   ۴
زهرا  بنام  ششدانگ  بمیزان   ۹۱ الف   ۳۱۴5۹۳ چاپی  بشماره 
برای  الحیات  مادام  فسخ  حق  با  عمری  صلح  کبودوند  بیوک 
مصالح زهرا مصلح مقدم ثبت و صادر شده است. لذا با توجه 
درخواست  و  الذکر  فوق  ملک  مالکیت  سند  فقدان  اعلام  به 
مورد  ملک  به  نسبت  هر کس  اعلام  مراتب  آن  المثنی  صدور 
آگهی معامله کرده که در قسمت چهارم این آگهی ذکر نشده 
تا ده روز  باید  یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود میباشد 
را  اعتراض خود  و  مراجعه  ثبت محل  به  آگهی  انتشار  از  پس 
ضمن ارایه اصل سند مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید و اگر 
ظرف مهلت مقرر اعتراض نرسد و یا در صورت اعتراض اصل 
سند مالکیت یا سند معامله ارایه نشود اداره ثبت المثنی سند 
مالکیت را طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد کرد.
عبدالله اخلاقی سیاهمرد کفیل واحد ثبتی حوزه ثبت 
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آگهی فقدان سند مالکیت 
با اعلام مفقودی سند مالکیت ملک  خانم زهرا بیوک کبودوند اصالتا 
مورد آگهی با تسلیم استشهادیه گواهی امضاء شده ذیل شماره ۱0۳۸5 
و ۱0۳۸۶ مورخ ۱۴0۲/0۲/۱۴ دفترخانه ۱۴5۹ تهران طی درخواست 
وارده ۳۶۹۴ مورخ ۱۴0۲/0۲/۱۷ تقاضای صدور المثنی سند مالکیت 
را نموده اند که مراتب در اجرای ماده ۱۲0 آیین نامه قانون ثبت به 
بیوک  زهرا  نام خانوادگی: خانم  و  نام  آگهی می گردد: ۱-  زیر  شرح 
کبودوند مالک ششدانگ. ۲- شماره پلاک: ۶ فرعی از ۸0۶ اصلی واقع 
وضعیت  خلاصه   ۴- جابجایی  مفقودی:  علت   -۳ تهران   ۴ بخش  در 
سوم  قطعه  آپارتمان  یکدستگاه  دانگ  شش  مالکیت  سند  مالکیت: 
بمساحت ۷۸.۴0  بلوک جنوبی  غربی  در طبقه همکف  واقع  تفکیکی 
متر مربع که مقدار ۱/۸۷ متر مربع آن بالکن است پلاک ۶ فرعی از 
این قطعه  از اصلی مذکور واقع در بخش ۴ تهران  ۸0۶ اصلی مفروز 
بمساحت ۹/0۱ متر مربع  زیرزمین  واقع در  انباری شماره ۱۱  دارای 
و پارکینگ شماره ۶ واقع در طبقه همکف بمساحت ۱۲/5 متر مربع 
.میباشد ذیل ثبت ۶۶۱۳۳ صفحه ۷۸ دفتر جلد ۱۶۶ املاک بشماره 
چاپی 0۸0۷۴0 بنام آقای مهدی نم نبات ثبت و صادر و تسلیم گردیده 
است. سپس ششدانگ مورد ثبت بموجب سند قطعی شماره ۶0۶۱0 
مقدم  مصلح  زهرا  فاطمه  خانم  به  تهران   ۷۸ دفتر   ۷۴/۱۲/۱۷ مورخ 
انتقال یافته و نامبرده ششدانگ مورد ثبت را بموجب سند صلح قطعی 
شماره ۱0۷۲0 مورخ ۹۶/0۹/05 دفترخانه ۱۴5۹ تهران به خانم زهرا 
بیوک کبودوند منتل نموده است. پلاک فوق با عنایت به گواهی دفتر 
املاک و دفتر بازداشتی در قید رهن و بازداشت نمی.باشد. لذا با توجه 
به اعلام فقدان سند مالکیت ملک فوق الذکر و درخواست صدور المثنی 
آن مراتب اعلام تا هر کس نسبت به ملک مورد آگهی معامله کرده که 
در قسمت چهارم این آگهی ذکر نشده یا مدعی وجود سند مالکیت 
محل  ثبت  به  آگهی  انتشار  از  پس  روز  ده  تا  باید  میباشد  خود  نزد 
مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارایه اصل سند مالکیت یا سند معامله 
صورت  در  یا  و  نرسد  اعتراض  مقرر  مهلت  ظرف  اگر  و  نماید  تسلیم 
اعتراض اصل سند مالکیت یا سند معامله ارایه نشود اداره ثبت المثنی 
سند مالکیت را طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد کرد.
عبدالله اخلاقی سیاهمرد کفیل واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
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آگهی فقدان سند مالکیت 
مشخصات ملک سند مالکیت شش دانگ یک قطعه آپارتمان مسکونی نوع ملک طلق با کاربری به پلاک ثبتی ۴۲0 فرعی از ۴۲۸۸ اصلی ، مفروز و مجزا 
شده از ۳۸ فرعی از اصلی مذکور ، قطعه ۱ در طبقه و واقع در بخش 0۷ ناحیه 00 حوزه ثبت ملک خاوران تهران استان تهران به مساحت ۳۴.۶۲ متر 
مربع. متن ملک آپارتمان مسکونی قطعه اول تفکیکی مفروز و مجزی شده از شماره ۳۸ فرعی از ۴۲۸۸ اصلی ، به مساحت )۶۲ / ۳۴( سی وچهار متر 
و شصت و دو دسیمتر مربع، واقع در همکف ، توضیحات ملک مشخصات مالکیت: مالکیت محمد / کنگرانی فراهانی فرزند غلامحسین شماره شناسنامه 
۳۶5۶۲ تاریخ تولد ۱۳5۹/۱۱/۱۹ صادره از تهران دارای شماره ملی 005۹۱۹5۹۷5 با جز سهم ۳ از کل سهم ۶ بعنوان مالک سه دانگ مشاع از شش 
دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۱۳۷۸۶۴ تاریخ ۱۳۹۶/0۷/۱۳ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱0۱ شهر تهران استان تهران ثبت گردیده 
است با شماره مستند مالکیت ۱۳۷۸۶5 تاریخ ۱۳۹۶/0۷/۱۳ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱0۱ شهر تهران استان ،تهران ثبت گردیده است.ب. مالکیت 
منصوره / خوبرو فرزند قنبر علی شماره شناسنامه ۶۶۸۲۲ تاریخ تولد ۱۳۶۷/0۶/۱۹ صادره از تهران دارای شماره ملی 00۸۲5۶۱۲5۷ با جز سهم ۳ از کل 
سهم ۶ بعنوان مالک سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۱۳۷۸۶۴ تاریخ ۱۳۹۶/0۷/۱۳ دفترخانه اسناد رسمی شماره 
۱0۱ شهر تهران استان تهران ثبت گردیده است با شماره مستند مالکیت ۱۳۷۸۶5 تاریخ ۱۳۹۶/0۷/۱۳ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱0۱ شهر تهران 
استان تهران ثبت گردیده است. ضمنا به شماره چاپی سند مالکیت ۸۴0۳۲۶ دفتر الکترونیکی ۱۳۹5۲0۳0۱0۴۳0۲۳۱۹۷ ثبت گردید . محدودیت یک 
مورد بازداشت دائم بموجب دستور شماره ۱۴0۲05۸0۱0۱500۳۷۲۴ مورخ ۱۴0۲/0۳/0۹ صادره از اداره پنجم اجرای اسناد رسمی تهران به میزان 
سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان به نفع - برای مالکیت محمد کنگرانی فراهانی با سهام بازداشتی ۳ سهم از ۶ بازداشت می باشد. محدودیت 
دفتر املاک: رهنی شماره ۱۳۷۸۶5 مورخ ۱۳۹۶/0۷/۱۳ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱0۱ شهر تهران استان تهران که بنفع بانک مسکن به مبلغ ۸۱۸، 
۲5۹ ، ۱،۱۸۶ ریال به مدت ۱۴۴ ماه ثبت شده. اینک آمالک مذکور با ارائه دو برگ استشهادیه که بامضاء شهود رسیده است و ذیل یکی از آنها طی ذیل 
گواهی شماره ۲۱0۷۱ و ۲۱0۷0 مورخ ۱۴0۲/0۲/۳0 دفتر خانه ۹۳۱ تهران گواهی امضاء گردید مدعی است که اصل سند مالکیت به علت اسباب کشی 
مفقود گردیده است و تقاضای صدور المثنی سند مالکیت ملک مذکور را نموده لذا مراتب باستناد ماده ۱۲0 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی 
میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت و یا در اختیار داشتن سند مالکیت نزد خود میباشد ظرف مدت ۱0 روز از انتشار این آگهی به این 
منطقه مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت اقدام نماید بدیهی است در این صورت پس از تنظیم صورت مجلس اصل سند مالکیت به 
ارائه کننده مسترد خواهد شد و پس از انقضاء مدت مذکور و عدم هر گونه اعتراض این منطقه نسبت به صدور المثنی سند مالکیت اقدام خواهد نمود.

گرجی زاده رئیس اداره ثبت اسناد و املاك خاوران تهران-11530
آگهی فقدان سند مالکیت 

آقای اسمعیل سلیمی هماگرانی به وکالت از آقایان حسین بهمن آبادی و موسی رحمانی رازلیق برابر وکالتنامه رسمی شماره ۱۳۹۱۹ مورخ ۱۳۹۸.۱۲.0۷ 
دفتر ۱۲5۴ تهران و با ارائه ۴ برگ استشهادیه شماره ۳0۷۴ و ۳0۸۳ و ۳0۸۴ و . ۳0۷5 مورخ ۱۴0۲.0۲.0۴ مورد تائید دفتر ۱۲5۴ تهران و درخواست 
وارده به شماره ۴۸5۱ - 0۲ مورخ ۱۴0۲.0۲.۲۳ مدعی است که دو جلد سند مالکیت مربوط به شش دانگ یک قطعه زمین به مساحت ۱۲۳.۷5 متر 
مربع به شماره ۶۹۱ فرعی از ۴5۲۶ اصلی واقع در بخش هفت تهران بنام حسین بهمن آبادی ) سه دانگ مشاع ( بشماره چاپی ۶۴۹05۲ و موسی 
رحمانی رازلیق ) سه دانگ مشاع ( بشماره چاپی ۶۴۹05۳ صادر و تسلیم گردیده که در اثر جابجایی مفقود گردیده ، درخواست صدور المثنی سند 
تا چنانچه  آگهی میشود  نوبت  ثبت در یک  قانون  نامه  آئین  ماده ۱۲0  تبصره یک اصلاحی مورخه ۷۲/۹/۲  باستناد  مراتب  لذا  است  نموده  مالکیت 
این آگهی ظرف  نشر  تاریخ  از  باشد  نزد خودمی  مالکیت مذکور  یا وجود سند  و  اسناد فوق  از  به ملک مرقوم غیر  معامله نسبت  انجام  کسی مدعی 
تامور در سیدگی  نمائید  معامله تسلیم ورسید دریافت  یا سند  مالکیت  ارائه اصل سند  اعتراض خودرا ضمن  و  این منطقه مراجعه  به  روز  مدت ۱0 
اقدام خواهد شد. مقررات  مالکیت طبق  المثنی سند  به صدور  نسبت  اعتراض  عدم وصول  مزبورو  مهلت  انقضای  از  اینصورت پس  غیر  در  قرارگیرد 

غلام رضا غضنفری کفیل واحد ثبتی حوزه ثبت ملک پیروزی تهران-11535

قوه قضائیه و شفافیت
ادامه از صفحه اول:

... نمایندگان مردم در مجلس شــورای اســلامی و 
اصحاب رسانه و ســازمانهای مردم نهاد و موسسات 
حقوقی واســاتید وحقوقدانــان و وکلای فرهیخته 
نقش مهم وکلیدی ایفا نمایند چراکه شفافیت درقوه 
قضائیه صرفا با ایجاد سامانه شفافیت و درج اسامی و 
مشخصات مفسدان اقتصادی محقق نمی گردد بلکه با 
درایت و نظارت نخبگان و حقوقدانان خصوصا وکلای 
فرهیخته و اساتید دانشکده حقوق و تعامل قوه قضائیه 
از وقوع جرائم مالی و پولشویی و اختلاس و اعمال نفوذ 
و مداخله اشخاص و افراد با نفوذ پیشگیری اجتماعی به 
عمل آید و تمام عملکرد دستگاه قضائی و ارای قضائی 
در ویترین جامعه قرار گیرد تا افکارعمومی شفافیت 
قوه قضائیه و بی طرفی آن را با تمام وجود احســاس 
نماینداینک قوه قضائیه با اجرائی کردن شعار تحول 
وتعالی خودرا درمعرض قضاوت افکار عمومی قرار داده 
ورضایت نسبی ازعملکرد تشکیلات قضائی و پرسنل 
عدلیه درجامعه حکمفرماست اگرچه گله مندی وکلا 
از برخوردهای سلیقه ای و محدودیتهایی ساختگی و 
شخصی پابرجاســت و توقع این است شخص رئیس 
محترم قوه قضائیه در آستانه ۴۵ سالگی قوة قضائیه یک 
بار برای همیشه این دغدغه وکلای دادگستری راخاتمه 
دهد یکی از مهمترین وعده های رئیس عدلیه شفافیت 
در گفتار و عملکرد اعضا وابستگان قوه قضائیه بوده، به 
نحوی که هم اینک ملاحظه می شود سامانه شفافیت 
ایجاد شــده و قابل رصد توسط جامعه وافکارعمومی 
می باشــد ولیکن ایجاد تخصص در رسیدگی قضائی 
به پرونده های اقتصادی، همکاری با نهادهای مربوطه 
در جهت کاهش فســاد اقتصادی، پیشگیری از وقوع 
جرایم و فساد اقتصادی، اتخاذ سیاست کیفری مناسب 
و برخورد سریع و دقیق با مفاسد و جرایم اقتصادی و 
در نهایت، ایجاد زمینه برای اطلاع رسانی در زمینه فساد 
اقتصادی موجود با هدف اقناع افکار عمومی و ارتقای 
امنیت روانی و اجتماعی جامعه میسر میگردد و قوه 
قضائیه در این صورت شفافیت کامل خود را به قضاوت 

افکار عمومی می سپارد.

ارابه های مرگ و جاده های، وحشت؛ 
بلای جان مردم

ادامه از صفحه اول:
... رقم بالای صادرات چه به شکل قانونی و چه به شکل 
قاچاق داریم چــرا نباید جاده های ایمن، چند بانده و 

دارای استاندارد لازم داشته باشیم.
یکی دیگر از علل آمار بالای تصادفات جاده ای درست 
رانندگی نکردن خودمان اســت ما باید با خودمان رو 
راست باشیم سطح فرهنگ خوب رانندگی در جامعه 
بسیار پایین است ما باید در رانندگی دو مقوله مهم را 
مد نظر داشته باشیم؛ گذشت و احتیاط، هستند کسانی 
که خیابان را با پیست اتومبیل رانی اشتباه می گیرند و 
متاسفانه در این زمینه به اندازه کافی کارفرهنگی صورت 
نگرفته است. البته به دلایل آشکار و پنهان بهداشت 
روانی جامعه درهم ریخته است و مردمان جامعه از نظر 
روحی و روانی دچار مشکلات عدیده ای می باشدکه در 
بالا رفتن آمار تصادفات و تلفات انسانی و خسارات مالی 
موثر است همین که گفته می شود ایران رکورددار آمار 
تصادفات جهانی است و دومین علت مرگ و میر بعد از 
سکته در ایران تصادفات جاده ای می باشدجای تاسف و 

زنگ خطر جدی برای همگان می باشد.
در پایان این یادداشت باید از هموطنانمان بخواهیم، 
هموطن؛ درســت اســت کــه جاده های مــا فاقد 
استانداردهای روز دنیا برای تردد می باشد. درست است 
دو خودروســاز عمده کشور دولت است که متاسفانه 
خودرو های بی کیفیت وبا قیمت های غیرواقعی و گران 

در اختیار ما قرار می دهد؟!
بیاییم با رعایت مقررات و قوانین راهنمایی و رانندگی 
به عنوان میثاق بین المللــی و برآمده از خرد جمعی 
می باشــد حافظ جان و مال خود و دیگر همنوعان ما 

باشیم.
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 افقی 

 عمودی 
 1 - سـاحل - معاون دادسـتان 2 - پارچه 
یـا لباس کادویی - شـهرت طلب – ضمیر 
جمع 3 - پر حرفی - گور شـکاف - نوعی 
شـیرینی - لگام و افسار 4 - یخ انگلیسی 
- به شوق آمدن - شیره انگور 5 - از فروع 
دین - نیروی زندگی - تقسـیم دیسـک 
 به بخش های نشـاندار برای ذخیره داده ها 
6 - طالع موعود - روز دهم محرم - غذای 
دو حرفی ۷ - بر اساس مقررات - پیشوندی 
معادل هزار - حشـره چسـبنده 8 - روباه 
صحرا - ناشایست - هدایت کننده ۹ - کلمه 
پرسشی - از جنس چوب - نوعی موشک و 
توپخانه 10 - منقار کوتاه - شهری در یونان 
- آمیختگـی 11 - محلی و بومـی - دیوار 
بلند - نوعی مار 12 - پاداش - از شهرهای 
بزرگ ژاپن - ساز اصیل ایرانی 13 - نخست 
آنکه - پرنده شناگر - روش و طرز - خدای 
درویش 14 - این... آن ? - پیری - یار تشک 
15 - پارچـه زردوزی شـده - تزئین کردن 

دیوار ها با آینه

  1 - از نقاط تاریخی و دیدنی استان فارس 
- روا 2 - مرکز کشور ایسلند - سقف فرو 
ریخته 3 - آب منجمد - تقویم - همراه 
" قـال " 4 - نوعی پیـچ و آچار - آبله بر 
پوست - پایتخت زامبیا 5 - خانه خدا - 
موجود نامرئی - شعر - کارگاه بافندگی 
6 - جمـع نتیجـه - شـاعر ایرانی قرن 
ششـم - نیرو و توانایی ۷ - دلیر - رنگ 
آسمان - شـانه و دوش 8 - رود اروپایی 
- نمایشنامه ای از " یوجیل اونیل " - لنگه 
۹ - پایتخـت یونان - اصـلاح فرنگی - 
متاع 10 - به رو خوابیده – فلزی سـخت 
مظهـر اراده قوی - گازی بی رنگ و آتش 
زا 11 - برآمدگـی ته کفش – محل فرار از 
 جایی – گشـاده - آبادی کوچک صحرا 
12 - پایتخت تانزانیا - تنگه ای در جنوب 
ایـران - چهـار چوب عکـس 13 - عدد 
اختاپـوس - قفسـه در دار آشـپزخانه 
- شـگرد کشـتی 14 - جمـع امیـن - 
موسسـه ای که بـه دادن راهنمایی های 
پزشـکی اختصاص یافته 15 - پارسـای 
دیر نشین - از ورزشگاه های قدیمی شهر 

تهران

aftabeyazd.ir :نشانی سایت

آفتاب یزد- سلمان سـامنی - کارگردان:  این 
ــده که یک گروه تئاتری در  ــوم ش روزها کاملاً مرس
پیش تولید خود باید شرایطی را بپذیرد تا بتواند وارد 
مراحل اجرایی گردد. نخست آن که بازیگر چهره دارد 
یا خیر؟ دوم آن که در فلان سالن با قیمت هایی کذایی 
اجرا می رود یا خیر؟ سوم آن که هزینه های آن چنانی 
ــخ آری یا خیر  برای تبلیغات می پردازد یا خیر؟ پاس
به هر کدام از این سوال ها سرنوشت کار را مشخص 
می کند. چنان که پاسخ کارگردان به این پرسش ها 
خیر باشد، کار از پیش محکوم به شکست است اما 
چنانچه گروهی این شرایط را نپذیرد و در عین حال با 
اندیشه و روحیه شاداب جوانی وارد صحنه تئاتر گردد، 
پچ  پچه های همسرایان آغاز می گردد که کار این گروه 
هنری چنین و چنان است. آنقدر این هرزه گویی ها را 
تکرار می کنند که مجبور بشوید شرایط تحمیلی آنان 
را بپذیرید یا قربانی سلطه جویی بی پایان شان بشوید. 
گروه نمایشی »آیرونی« اما چنانچه پیش ترها با نمایش 
»مرشد کامل« و نمایش »چشم ها چه را می بینند؟« 
ــیر خود را از کامجویی این افراد سلطه جو جدا  مس
کرده بود این بار نیز با نمایش »نئورئالیسم« به روی 
صحنه آمد و با نیروی جوانی تلاش کرد زمین بازی را 
تغییر بدهد و توانست ثابت کند واژه »مردم« بهانه ای 
است برای سلطه جویی سرمایه های بادآورده در آثار 
ــخن می گویند: »مردم  هنری. آنها مدام از مردم س
ــت دارند«، »مردم این گونه  آن بازیگر چهره را دوس
ــالن ها  ــندند«، »مردم به فلان س تبلیغات را می پس
رفت و آمد بیش تری دارند«، »مردم این گونه قصه ها 
را دوست ندارند«، اما نمایش »نئورئالیسم« توانست 
ــیله ای   ـتنها و تنها وس  ـمردم  ثابت بکند این واژه 
ــباح  ــودجویی این اش ــوادی و س برای توجیه بی س
ــت پرده است. می گویم اشباح، به این خاطر که  پش
ــره دارند و هرگز  ــک بر چه این چهره ها هماره ماس
خودشان را آشکار نمی کنند. در تمام تصمیم گیری ها 
دخالت دارند، اما هرگز شناسنامه ای از آنها در دست 
ــت. اصلاً مشخص نیست چه کسی آنها را بدل  نیس
به نماینده مردم کرده تا مدام به جای مردم صحبت 
ــه بخوانند. این  ــلیقه مردم خطاب کنند و در باب س
تریبون ها را چه کسی به این افراد داده تا مدام در باب 
زیبایی شناسی حاکم بر این جامعه ایراد سخن کنند؟ 
این اشباح الرجال حربه دیگری نیز در دست دارند به 
ــور اما خدا می داند خود این افراد هستند  نام سانس
که گروه های نمایشی را با سودطلبی هاشان سانسور 
می کنند. بدون آن که دفتر و دستکی داشته باشند، 
ــد همان گونه که آنها  ــی تئاتر را مجبور می کنن اهال
می خواهند قصه نگاشته بشود و همان گونه که آنها 
می خواهند کارگردان به فرم اجرایی نزدیک بشود. این 
سایه ها، این اشباح یکسره از فروش سخن می گویند 
اما هرگز نمی پرسند چه چیزی باید فروخته بشود. هر 
فردی در هر کاری میل دارد که آنچه انجام می دهد به 

چشم بیاید و به مرحله درآمد برسد اما، آیا می توان به 
خاطر انجام هیچ به فروش رسید؟ اینان بر این باورند 
که مخاطب هیچ است. پس باید هیچ به آنها تحویل 
داد تا به مرحله فروش برسد. اینان استدلال می کنند 
صف های طولانی برای خرید بلیت تئاتر به خاطر اثر 
نمایشی ای نیست که به روی سن آمده، بلکه به خاطر 
فلان سلبریتی یا فلان سالن زیبا یا فلان گونه تبلیغات 
است. این ماجرا تا جایی ادامه پیدا کرده که بلاگرهای 
ــتاگرامی به جای بازیگرهای تئاتر به روی سن  اینس
می روند، چون مخاطب به خاطر آنها به تماشای تئاتر 
می آید. پرسش اینجاست که این مخاطب ها هستند 
که با شیوه استقبال شان، زیبایی شناسی ما را به این 
ــده افرادی  روز گرفتار کرده اند یا آنان خود تربیت ش
هستند که این جریان را هدایت می کنند؟ پاسخ من 
ــکل دوم نزدیک تر است. اگر روایت هایی چون  به ش
ــربداران و...  ــون، روزی روزگاری، س دایی جان ناپلئ
ساخته بشود مخاطب به تماشای آنها نمی نشیند؟ 
ــان داده مخاطب ها تمام  جامعه شناسی آماری نش
این روایت ها را پیگیری کرده اند.اما نکته این جاست 
که امروزه افرادی در پشت صحنه روایت های نمایشی 
ــودهای بادآورده  ــان جز س قرار گرفته اند که خودش
هیچ طلب نمی کنند. اینان می خواهند آثار نمایشی 
را بدل به کالا بکنند، همان گونه که بالزاک در رمان 
»آرزوهای بر باد برفته« روایت می کند. اینان افرادی 
را بدل به سلبریتی می کنند و سپس خودشان بدل 
ــوند و اصرار می ورزند اگر فلان چهره  به دلال می ش
ــد نمی فروشد، والا چگونه ممکن است  در کار نباش
بلاگرهای اینستاگرامی بدل به بازیگران تئاتر بشوند؟ 
چگونه می توان نام این افراد را کنار نام بزرگانی چون 
ــیده که  پرویز فنی زاده نهاد؟ آیا هنوز وقت آن نرس
این پرسش را فریاد کنیم: زیبایی چیست؟ ما دقیقاً 
چه چیزی را پیگیری می کنیم؟ ما چگونه می توانیم 
فیلمفارسی را مسخره کنیم، در حالی که بلاگرهای 
اینستاگرامی بدل به بازیگران تئاتر ما شده اند؟ شاید 
پاسخ این پرسش ها تنها و تنها یک کلمه باشد: پول 
اما نکته این جاست که این افراد اگر پول هم داشته 
باشند، هرگز توان آن را پیدا نمی کنند که تئاتر روی 
ــاخت و  ــه بیاورند. پرویز صیاد »صمد« می س صحن
پول آن را خرج تهیه پروژه هایی همچون »طبیعت 
ــه  ــرد و بدین گون ــتارخان« می ک ــان« و »س بی ج
هنرمندانی چون سهراب شهیدثالث و علی حاتمی 
 در تاریخ فرهنگ ما رشد و نمو می کردند اما امروزه ما 
ــا از این روایت های  ــر بارها و باره چه می کنیم؟ اگ
ــه درآمدهای هنگفت  ــه نازل تر از صمد، ب صدمرتب
برسیم باز هم در فکر ساخت هیچ برای هیچ هستیم. 
ــی مخاطبان علاقه  ــباح به صف های طولان این اش
دارند و این حس نتیجه عقده های تنهایی شان است. 
آنان با دیدن جمعیت های بسیار، از وحشت تنهایی 

می گریزند.

آفتاب یزد- یوسف خاکیان - روزنامه نگار : ۱- 
مدت تقریبا طولانی است که ماجرای شبکه نمایش 
ــده  خانگی و نظارت بر آن نقل محافل فرهنگی ش
ــت، حتما می دانید که تا همین چند وقت پیش  اس
پلتفرم های اینترنتی زیر نظر وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی فعالیت می کردند و سریال های مختلف پس 
ــه تولید و گرفتن مجوز نمایش در  از گذراندن پروس
ــبکه نمایش خانگی به مردم عرضه می شدند، اما  ش
فعالیت این پلتفرم ها داشت بدجوری حال مسئولان 
سازمان صداوسیما را می گرفت چرا که تلویزیون به 
ــاس ذائقه مردم فعالیت نمی کرد  این دلیل که بر اس
ــده  ــتناک مخاطب مواجه ش ــلا با ریزش وحش عم
ــان داده بود که  بود و شبکه نمایش خانگی نیز نش
می توان محصول با کیفیت خوب ساخت و به مردم 
ــانه ملی قابل تحمل  ــئله برای رس ارائه داد، این مس
ــادی را راه اندازی کرد تحت  نبود به همین دلیل نه
ــاترا« که مخفف عبارت »سازمان تنظیم  عنوان »س
مقررات رسانه های صوت و تصویر فراگیر در فضای 
ــیما  مجازی«  بود که خود این نهاد زیر نظر صداوس
فعالیت می کرد اما عملکردش ربطی به فعالیت های 
ــت، این نهاد علاقه فراوانی داشت که  تلویزیون نداش
خارج از مرزهای تلویزیون کار کند و چه بهتر از اینکه 
فعالیت پلتفرم های اینترنتی را نظارت کند تا خدای 
نکرده این پلتفرم ها محصولات »جیز« به خورد خلق الله 
ندهند. در ابتدای امر وزارت ارشاد که این وظیفه بر 
عهده اش بود تا متوجه شیطنت رسانه ملی شد داد و 
قال راه انداخت که تحت هیچ شرایطی نمی پذیریم 
که تلویزیون در کار وزارت ارشاد دخالت کند و تا پای 
جان پای این حرفمان می ایستیم و اجازه نمی دهیم 
نظارت بر عملکرد شبکه نمایش خانگی از زیر دست 
ما بیرون بیاید و به تلویزیون واگذار شود، ارشادی ها 
آن اوایل چنان بر موضع خود پافشاری می کردند که 
هر کس نمی دانست با خودش می گفت: » آلانه که 
جبلی کاسه و کوزه اش رو جمع کنه از ایران بره، بره 
همون جاهایی که نظارت بر عملکرد پلتفرم ها بر عهده 
ــت دریافتیم که نخیر،  تلویزیونه« اما زمان که گذش
چنین خبرهایی هم نیست، فهمیدیم که تلویزیون 
دست به کمر گذاشته و با صدای بلند می گوید: »اصلا 
ــاد بر عملکرد نمایش  چه معنی دارد که وزارت ارش
خانگی نظارت داشته باشد؟ مگر مملکت تلویزیون 
ندارد، ما تنها مرجعی هستیم که در حوزه تولید آثار 
تصویری فعالیت می کنیم بنابراین انحصارش دست 
ماست)ارث پدریمونه، سرجهازمونه، مال خودمونه به 
هیچکس هم نمی دیمش، دلتون بسوزه«، این ادعا 
ــاد گفت: »هووووم؟ بد هم  ــد وزارت ارش که بیان ش
نمیگنا، اصلا ما رو چه به نظارت بر عملکرد نمایش 
خانگی؟ ولی خب جواب مردمو چی بدیم؟ خودمون 
همین چند وقت پیش الُدُرمَ بلُدُرمَ کردیم که فقط 
ــالا چیکار کنیم؟  ــد نظارت کنیم و لاغیر، ح ما بای

چطوری به این ملت حالی کنیم که حرفمون چاخان 
ــاد  ــی تلویزیون با این حرف وزارت ارش  بوده؟« وقت
مواجه شد، گفت: »مشکلت مردمن؟ اون با من، من 
جواب ملت رو می دم« به سال نکشید خبر آمد وزیر 
محترم ارشاد آمده پشت تریبون سینه سپر کرده و 
گفته: »کار نظارت بر عملکرد شبکه نمایش خانگی بر 
 عهده صداوسیماست و لاغیر«، هه، یاد عروسی یکی از 
رفقا افتادم که دَمِ خارج شدن عروس از خانه پدرش و 
وارد شدن عروس به خانه همسرش، فامیل داماد کِل 
انداخته بودند که: »نه چک زدیم نه چونه، عروس اومد تو 
 خونه« از این جهت باید به رئیس سازمان صداوسیما که 
نه، بلکه به وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و همچنین به 
رئیس سازمان سینمایی بابت این خنثی عمل کردن 
تبریک و تهنیت گفت، چرا که آنها به ساده ترین شکل 
ممکن اختیار شبکه نمایش خانگی و فعالیت آن را 
ــتی به سازمان تحت امر پیمان جبلی دادند،  دو دس
یعنی همان ارگانی که در طول این چندساله کاری 
کرده که بیش از ۹۰ درصد هنرمندان دیگر تمایلی 
به همکاری با آن را نداشته باشند و به سمت نمایش 
خانگی گرایش پیدا کنند، با این تفسیر خیلی راحت 
می توان حدس زد که تا چند وقت دیگر، چه بلایی 
بر سر نمایش خانگی و هنرمندانی که با آن همکاری 

می کنند خواهد آمد. 
ــید که اجازه ورود یکی  ۲- چند روز پیش خبر رس
از بازیگران فیلم سینمایی »نازنین بیاتی - عروسی 
مردم« به اکران مردمی این فیلم در شهر مشهد داده 
نشده و کارگردان این اثر به احترام این بازیگر، از اکران 
این فیلم در شهر مشهد صرف نظر کرده است، تقریبا 
تمام مردمی که روی کره زمین زندگی می کنند این 
خبر را شنیدند و با خودشان گفتند: »خدایا ما داریم 
به کجا می ریم؟ یه زمانی اجازه نمی دادند فیلم اکران 
ــالن  ــه، حالا اجازه نمی دن بازیگر فیلم بره تو س بش
سینما، اصلن یه وضی.«، اما می دانید نکته جالب این 
ماجرا کجاست؟ آنجاست که وقتی این خبر به گوش 
جناب محمدمهدی اسماعیلی وزیر محترم فرهنگ و 
ارشاد اسلامی رسید با کمال تعجب گفتند: »واقعا؟ 
فکر نکنم، بعید می دونم اینطوری باشه، اصلا چنین 
ــت، مث این می مونه که  چیزی نداریم، ممکن نیس
صلاه ظهر یکی بیاد بگه الان نصفه شبه، اصلا قابل 
قبول نیست این حرف، مگه میشه بازیگر یه فیلم رو 
ــالن راه ندن، من  تو اکران مردمی همون فیلم به س
بعید می دونم، چنین چیزی رو هم نشنیدم تا حالا، اما 
با این حال من پیگیری می کنم، )دقت کنید جناب 
وزیر نگفته اند دستور می دم، گفته اند پیگیری می کنم 
)با اینکه ایشان از عبارت »دستور می دم« کم استفاده 
ــان فقط  ــد، اما در این یک مورد ترجیحش نمی کنن
ــت( خدا کند یادشان نرود، چون  پیگیری کردن اس
واقعا نازنین بیاتی را به اکران مردم »عروسی مردم« 

در شهر مشهد راه ندادند.

اغُُر بخیر جناب وزیر!  بلاگرهایی که بازیگر شده اند

 تلگرام آگهی های مفقودی
واتس اپ ۰92۱۳55۳۱9۳ 
 نیـــاز بــه تمــاس تلفنــی نمی باشـــد

 ادامه جنگ هومان با توس
ــه بیچارگی    ــد ب ــت بای ــران رف ب
ــی  بیکبارگ دل  ــدو  ب ــپردن  س
ــت    ــان رزم پیران نه بر آرزوس هم
ــت  ــه او راد و آزاده و نیک خوس ک
ــوی اندرون بود طوس    بدین گفتگ
که شد گیو را روی چون سندروس 
ــاد    ب ــردار  بک ــد  بیام ــکر  لش ز 
ــت کای طوس فرّخ نژاد چنین گف
ــان دو صف    ــان می ــده هوم فریبن
ــب آورده کف  ــر ل ــد دمان ب بیام

ــو چندین چه گوید براز    کنون با ت
دراز ــوی  گفتگ ــف  دو ص ــان  می
ــیر با او مگوی    ــخن جز بشمش س
ــچ روی  ــتی هی ــوی از در آش مج
چو بشنید هومان برآشفت سخت   
ــدار بخت  ــت با گیو بی چنین گف
آزادگان    ــت  بخ ــده  ش ــم  گ ــا  ای
ــوادگان  ــودرز کش ــاد گ ــه گم ب ک

ــگ    ــده روز جن ــرا دی م ــراوان  ف
ــگ  ــدی بچن ــغ هن ــه تی بآوردگ
ــواد جنگی نماند    کس از تخم کش
ــر نخواند ــرا ب ــور تیغ م ــه منش ک
ــت    ــت چون روی آهرمنس ترا بخ
ــت  ــاودان شیونس ــو تا ج بخان ت
اگر من شوم کشته بر دست طوس   
ــال و کوس  ــه بر خیزد آیین گوپ ن
ــیاب    افراس و  ــران  پی ــت  بجایس
ــن رود آب  ــدن خون م بخواهد ش
ــران ز من    ــود پاک وی نه گیتی ش
ــن انجمن  ــد بدی ــخن راند بای س
ــتم تباه    ــردد بدس ــر طوس گ و گ
ــپاه  ــران س ــد ز ای ــی ره نیابن یک

ــرادر گری    ــرگ ب ــون بم ــو اکن ت
ــی داوری  ــوذر کن ــه با طوس ن چ
بدو گفت طوس این چه آشفتنست   
ــت  ــت پیکار تو با منس بدین دش

ــم    ــن آوری ــم و کی ــا بگردی ــا ت بی
ــن آوریم  ــروان پر ز چی ــگ اب بجن

 »زرنگار« در »کلک خیال«
نمایشگاه نقاشی انفرادی هنرمند »زهرا کاملی« با 
عنوان »زرنگار«، از اول تا دهم تیر ماه سال جاری 

در نگارخانه کلک خیال برگزار می شود./برنا 

 شاهنامه خوانی

 کوتاه از هنر 

 سینا زند در خاک آرمید
ــه ۳۱ خردادماه  ــور جوان ک ــینا زند- دوبل س
ــا رفت، جمعه )دوم  ــت قلبی از دنی بر اثر ایس
ــد و در قطعه  ــاه( به خانه ابدی بدرقه ش تیرم
هنرمندان بهشت زهرا )س( تهران آرام گرفت. 
سینا زند فرزند امیر هوشنگ زند، مدیر دوبلاژ 
و از دوبلورهای باسابقه، متولد سال ۱۳۶۷ بود 
که فعالیت خود را از سال ۷۴ در عرصه دوبله 

آغاز کرد./ایسنا 

»راز شکست...« در خانه تئاتر
ــنامه »راز شکست فاتحان«  رضا بابک نمایش
ــن بازیگر و  ــد. ای ــنامه خوانی می کن را نمایش
ــت نمایشی را  کارگردان تئاتر گرچه سال هاس
روی صحنه نبرده، اما هر زمان فرصتی دست 
داده با برگزاری یک جلسه نمایشنامه خوانی، 
ــت. او امروز  ــرده اس ــر حضور پیدا ک در تئات
شنبه سوم تیرماه نیز نمایشنامه »راز شکست 
ــه تئاتر روخوانی  ــان« را در عمارت خان فاتح

می کند./ایسنا 
 

»قصه های جورواجور« آمد
ــای جورواجور« به قلم محمود  کتاب »قصه ه
ــول نبوی«  پوروهاب با تصویرگری »سیدرس
ــت ۱۳۵هزارتومان  ــه و با قیم در ۲۷۲ صفح
توسط انتشارات کتاب جمکران چاپ و منتشر 
ــاب »قصه های  ــت. پوروهاب در کت ــده اس ش
ــا انتخاب قصه هایی از ادبیات  جورواجور« را ب
کهن برای نوجوانان فراهم کرده است./تسنیم

»وسعت آفتاب« منتشر شد 
ــعت آفتاب؛ برش هایی از زندگی و  کتاب »وس
ــته اکرم کریم زاده  زمانه امام جواد )ع(«، نوش
ــزار تومان  ــت ۴۰ ه ــه و قیم در ۱۰۲ صفح
ــهید کاظمی راهی بازار  ــارات ش توسط انتش
ــد. این کتاب نگاهی نو به زندگی امام  نشر ش
ــعی کرده با  ــنده اش س جواد )ع( دارد و نویس
تکیه بر احادیث و روایات و زبانی ساده و روان 
در قالب یکصد برش کوتاه، زندگی امام جواد 

علیه السلام را روایت کند./ایبنا

»محفل« در مشهد
ــهر  »محفل« بعد از اجرای برنامه در چند ش
ایران و کشور عراق، پنجشنبه این هفته هشتم 
ــهدی ها حضور خواهند  تیرماه در جشن مش
ــن برنامه اجرای  ــت. میزبانان )داوران( ای داش
برنامه می کنند همراه با میهمانان ویژه و البته 
ــاعت ۱۹:۳۰ در  ــلطانی که س اجرای حامد س
ــگاه ۳۰ هزار نفری امام رضا)ع( مشهد  ورزش

مقدس خواهد بود./تسنیم 

 رویدادهای هنری 

آگهی مزایده اموال غیرمنقول
ــه ی  ــاه در پرونده کلاس ــرای عمومی و انقلاب کرمانش ــعبه ۷ اجرای احکام کیفری دادس ش
ــف ۷ در نظر دارد اموال غیرمنقول موصوف ذیل را به عنوان وجه الوثاقه، ضبط  ۰۱۰۰۱۴۰ ال
ــت مطابق ماده ۱۳۷ قانون اجرای احکام مدنی از طریق مزایده حضوری به فروش  گردیده اس

برساند.
ــیدی تازه آباد کوچه شهید خدا رضا بهرامی پلاک ۴۰ کد پستی  ــاه رش آدرس ملک : کرمانش

۶۷۱۶۸۹۶۱۹۵
مشخصات ملک : مساحت ملک ۱۰۰ مترمربع می باشد و سازه ساخته شده در ملک در طبقه 
همکف با مساحت حدود هشتاد و پنج مترمربع و یک اتاق خواب و تراس در تراز روی همکف 

مجموعا با مساحت حدود سی متر مربع در دست بهره برداری مسکونی می باشد
قیمت ملک : ششصد و بیست میلیون تومان بابت قیمت پایه اعلام می گردد

تاریخ مزایده : ۱۴۰۲/۰۴/۲۰ در روز سه شنبه ساعت ۱۰ صبح برگزار می گردد
ــداران می توانند پنج روز قبل از برگزاری مزایده جهت اطلاع از نحوه مزایده و  ــن و خری طالبی
ــاعت مقرر جهت  بازدید از ملک املاک مورد مزایده به این اجرا مراجعه نمایند و در روز و س
شرکت در مزایده در شعبه ی هفتم اجرای احکام کیفری دادسرای عمومی و انقلاب کرمانشاه 
ــنهاد نماید  ــروع و هرکس که بالاترین قیمت را پیش ــوند. مزایده از قیمت ارزیابی ش حاضر ش
 برنده ی مزایده شناخته خواهد شد. برنده مزایده مکلف است ده درصد از بهای پیشنهادی را 
فی المجلس به عنوان سپرده به حساب سپرده دادگستری تودیع و باقی مانده را حداکثر ظرف 
ــاب مزبور واریز نماید . در صورت عدم پرداخت بقیه ی  مدت یک ماه از تاریخ مزایده به حس
بهای مال در موعد مقرر ، مطابق ماده ۱۲۹ قانون اجرای احکام ، سپرده فوق الذکر پس از کسر 
ــد . ضمنا کلیه ی هزینه های  هزینه ی مزایده به نفع دولت ضبط و مزایده تجدید خواهد ش
قانونی به عهده ی برنده مزایده خواهد بود . بدیهی است پس از انجام مراحل و تشریفات قانونی 
و احراز صحت مزایده ، توسط دادستان ، دستور صدور سند و انتقال بنام خریدار صادر می شود 

و هزینه نقل و انتقال بر عهده خریدار است.
مدیر دفتر شعبه ۷ اجرای احکام کیفری دادسرای عمومی و انقلاب کرمانشاه

دادیار شعبه ۷ اجرای احکام کیفری دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان کرمانشاه 
- سعید کریمی سرابله

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 
آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۱۰۰۶۰۰۰۷۳۱ هیئت اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
ــاختمان های فاقد سندرسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه  وضعیت ثبتی اراضی و س
ــان دهقان فرزند  ــه بلامعارض متقاضی آقای احس ــت ملک تفت تصرفات مالکان ثب
ــماره شناسنامه ۲۲۸۱ صادره از کرج در ششدانگ خانه و باغچه به  محمدرضا به ش
مساحت ۸۴۷/۵ مترمربع بطور مفروز قسمتی از پلاک ۳ فرعی از ۷۹۱ اصلی بخش 
۷ یزد واقع در طزرجان خریداری عادی از مالک رسمی آقای محمدرضا دهقان فرزند 
حسین محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
ــته باشند، می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را  داش
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
ــت خود را به مراجع قضائی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای  دادخواس

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:  شنبه ۱۴۰۲/۰۴/۰۳

تاریخ انتشار نوبت دوم: یکشنبه ۱۴۰۲/۰۴/۱۸
                                                                   علی اصغر کریمی 
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

ــورخ ۱۴۰۲/۰۳/۲۵هیات اول/دوم  ــماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۶۰۰۱۰۰۱۷۵۰ م ــر رای ش براب
ــاختمانهای فاقد سند رسمی  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و س
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای علیرضا جلیلیان فرزند محمدپاشا بشماره شناسنامه ۴۵۵۴ و شماره ملی 
ــش دانگ یک باب ساختمان به مساحت  ــاه در ش ۳۲۵۸۴۵۲۱۸۰ صادره از کرمانش
۵۹.۲۰ مترمربع به آدرس کرمانشاه بلوار وحدت کوی ۱۲۸ غربی پلاک ۴۴ ، واقع در 
ــلاک ۱۵۲۵ فرعی از ۴۵ فرعی از ۹۳ اصلی بخش یک حومه حوزه  ــدوده اراضی پ مح
ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک خریداری مع الواسطه از مالک رسمی مشاعی قنبرعلی 
چقامیرزائی محرز گردیده است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۰۴/۰۳
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۲/۰۴/۱۹

سجاد مویدی - رییس ثبت اسناد و املاك

مفقودی
ــماره انتظامی ــکی متالیک ش ــارس مدل ۱۴۰۲رنگ مش ــت اتومبیل پژو پ ــنامه مالکی  شناس
 ۹۷ ایران ۶۸۴ ق ۱۷ شماره موتور ۱۲۵K۰۱۵۰۸۶۹شماره شاسیNAANA۱۵E۷PH۹۳۳۰۷۲بنام 

سعید بی بی در بین مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
ــنامه مالکیت اتومبیل پراید مدل ۱۳۸۶ رنگ اطلسی متالیک شماره انتظامی ــند کمپانی و شناس  س
ــماره موتور۲۰۶۴۲۲۴شماره شاسیS۱۴۱۲۲۸۶۱۶۳۸۰۸ بنام مریم اکبری   ۳۰ ایران- ۹۸۷ د ۲۲ش

قشلاق بشماره ملی۰۳۸۶۱۹۷۳۹۳مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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ــو در طرفین بدن و لوبیا  آفتـاب یـزد –  حمیده مهرعلی: کلیه دو عض
ــکیل شده است. این نفرون ها وظیفه   ــکل است و از میلیون ها نفرون تش ش
دفع مواد شیمیایی و سموم از بدن و جذب مواد غذایی را دارد. اگر اختلالی 
ــایی کلیه می شود و کیفیت  ــود فرد مبتلا به نارس در این فعالیت ایجاد ش
زندگی فرد کاهش می یابد و وی دچار مشکلات جدی می شود لذا با توجه 
ــین کرمی، متخصص  به اهمیت موضوع آفتاب یزد در این باره با دکترحس

اورولوژِی و دکتر سلمان اسلامی، متخصص اورولوژِی گفتگو کرده است.
دکتر کرمی در این باره می گوید: هر فردی به طور کل دو کلیه دارد که در 
پشت و پهلو و زیر دنده ها قرار دارند و نقش عمده آنها تمیز کردن و دیالیز 
کردن خون از مواد زاید که بدن نیازی به آنها ندارد می باشد و اگر این مواد 
ــوند باعث به خطر افتادن سلامتی  ــح ادرار از بدن خارج نش به صورت ترش

کلی بدن می گردند و علائمی را ایجاد می کنند.
وی ادامه داد: دومین نقش کلیه تنظیم املاح بدن از جمله سدیم و پتاسیم 
ــد. در صورت به هم خوردن این تنظیم و بالا رفتن آن ممکن است  می باش

بلافاصله قلب ما از کار بیفتد.
این متخصص اورولوژِی بیان کرد: اگرهر به علتی کلیه های ما کم کار شوند 
قادر به تصفیه و یا دیالیز طبیعی خون ما نشوند باعث تجمع مواد سمی در 
ــوند. در حالت طبیعی در  خون و به هم خوردن تنظیم املاح بدن ما می ش
داخل کلیه میلیون ها واحد سلول های تصفیه کننده خون به نام نفرون قرار 

دارند که در نارسایی کلیه نفرون ها خون را تصفیه نمی کنند.
<به طورکلی دو نوع نارسائی کلیه وجود دارد 

وی مطرح کرد: به طورکلی دو نوع نارسائی کلیه یا کم کاری کلیه داریم که 
ــائی کلیه حاد و نارسائی کلیه مزمن. در نوع نارسایی کلیه  عبارتند از نارس

حاد، کلیه ها به صورت ناگهانی کار نمی کنند.
ــن، تدریجاً به  ــائی کلیه مزم ــر کرمی ادامه داد: در مبتلایان به نارس  دکت
علت بیماری زمینه ای موجود که در رأس این بیماری ها می توان به دیابت 
کنترل نشده، فشار خون کنترل نشده و برگشت ادراری از مثانه به کلیه ها 
ــاره کرد و عدم کنترل آنها توسط فرد همه اعضای بدن دچار  در اطفال اش

مشکل تدریجی می شوند از جمله کلیه ها. 
این متخصص اورولوژِی ابراز کرد: عواملی که باعث کم کاری واز کارافتادگی 
ــوند که عبارتند از عوامل  ــمت تقسیم می ش ــوند به دو قس کلیه های می ش

ایجاد کننده حاد یا ناگهانی و ورم حاد کلیه.
ــاد حین و پس از  ــی و خونریزی زی ــب به دنبال جراح ــه داد: اغل وی ادام
ــدید که خون به کلیه ها نمی رسد،  عمل و یا ضربه و تصادف و خونریزی ش
ــدید می شوند و  ــوک ش ــلول های تصفیه یا دیالیز کننده کلیه ها دچار ش س
عملکردشان مختل می شود و یا فردی به علت اسهال شدید دچار کم شدن 
مایعات بدن دچار کاهش خون رسانی به کلیه ها می شود و کلیه اش ناگهانی 

آسیب می بیند.
 دکتر کرمی افزود: دومین علت ناگهانی از کار افتادن کلیه ها، ابتلا ناگهانی 
ــی و  ــد که اغلب به علت ابتلا به بیماری ویروس به ورم حاد کلیه ها می باش
ــترپتوکوک و یا به دنبال  یا باکتری از قبیل التهاب گلو به علت باکتری اس
ــتی شدید و درمان نشده به صورت ثانویه کلیه ها دچار تورم و  عفونت پوس

کم کاری می شوند. 
ــث از کارافتادگی  ــوژِی گفت: بعضی از عواملی که باع ــن متخصص اورول ای
ــی که بیماری قند دارد  ــوند عبارتند از اینکه در کس تدریجی کلیه ها می ش
ــده و اغلب بالا باشد، فشارخونی که خوب کنترل نشود نیز به  و کنترل نش
ــت ادراری در بچه ها مخصوصاً دختر  ــیب می زند، برگش کلیه ها تدریجاً آس
ــوند و امروزه  ــیب و ازکارافتادگی کلیه های اطفال می ش ــا  باعث آس بچه ه

شایعترین علت دیالیز و پیوند کلیه ها در اطفال می باشد.
ــورت ارثی از  ــت ارثی که در آن به ص ــرد: بیماری های کیس ــه ک  وی اضاف
ــتی  ــج گوش ــود و از بدو تولد به جای نس پدر و مادر به فرزند منتقل می ش
ــت رشد می کند و باعث از کارافتادگی کلیه ها در سنین جوانی  کلیه، کیس

و میانسالی می شود.
ــد: سنگ های بزرگ کلیه و گیر افتادن سنگ در لوله  دکتر کرمی متذکرش
ــی تدریجی کلیه ها  ــایع ترین علت های از کارافتادگ ــب، امروزه جزء ش حال

می باشد.
ــیر خروجی  ــدادهایی در مس این متخصص اورولوژِی بیان کرد: وجود انس
ادرار باعث ازکارافتادگی و کم کاری تدریجی کلیه ها می شوند. این انسدادها 
ــل اتصال حالب به لگنچه و  ــند از قبیل تنگی مح می توانند مادرزادی باش
تنگی محل اتصال حالب به مثانه.  گیر افتادن سنگ در لوله حالب، انسداد 
ــایع اکتسابی  ــتات و یا تنگی مجرا نیز از علل ش مجرا به علت بزرگی پروس

می باشند.
ــدت ازکارافتادگی کلیه ها، فرد دچار علائمی  ــته به ش وی اظهار کرد: بس
ــن، رنگ پریدگی، کم  ــتگی مزم ــود که عبارتند از ضعف مزمن، خس می ش
ــم و  ــت و پا و دور چش ــتهایی و بوی بد دهان، ادم و ورم دس خونی، بی اش
ــت در شروع نارسائی کلیه فرد هیچ علامتی نداشته  پلک ها البته ممکن اس

باشد.
ــاره کرد: بهترین روش تشخیص نارسائی کلیه، اندازه گیری  دکتر کرمی اش
ــیم می باشد. ضمناً دفع زیاد پروتئین  ــدیم و پتاس اوره خون، کراتینین،  س
ــونوگرافی نیز بسیار  ــد. س ــدن کلیه ها باش ــا ش نیز می تواند از علائم نارس

کمک کننده می باشد. 
ــا شدن کلیه  این متخصص اورولوژِی افزود: در مواردی که علت اصلی نارس
مشخص نیست، نمونه برداری از کلیه ها با سونوگرافی علت نارسائی کلیه را 

مشخص می کند.
ــدیم اولین اقدام مراجعه به  ــائی کلیه ش وی توضیح داد: اگر مبتلا به نارس
ــد که دکتر درخواست آزمایش لازم از کلیه ها را خواهد کرد و  دکتر می باش
براساس آنها تصمیم گیری های لازم اتخاذ خواهد شد و اگر علت زمینه ای 
ــخص باشد باید بلافاصله آنها را درمان کرد به عنوان مثال اگر تنگی و  مش
مانعی در مسیر خروج ادرار وجود دارد باید بلافاصله با گذاشتن استنت و یا 
ــوند به خروج ادرار و مواد سمی کمک کنیم و اگر برگشت ادراری وجود  س

دارد باید درمان شود و دیابت و فشارخون نیز کنترل شوند.
ــود باید از  ــف نش ــائی کلیه کش دکتر کرمی ادامه داد: اگر علتی برای نارس

کلیه ها نمونه برداری کرد تا درمان صحیح بلافاصله شروع شود.
<درمان فرد به علت نارسایی حاد کلیوی بستگی خواهد داشت

این متخصص اورولوژِی متذکر شد: درمان فرد به علت نارسایی حاد کلیوی 
ــت. هدف درمان بازگرداندن عملکرد عادی کلیه است  بستگی خواهد داش
ــری از تجمع مایعات و مواد زائد در  ــن بهبودی کلیه ها نیز جلوگی و در حی

بدن ضروری است. 
ــب و مقدار مصرف  ــک متخصص، رژیم غذایی مناس ــرح کرد: پزش وی مط
ــایی کلیه محدود خواهد کرد. این کار  ــات را برای بیمار مبتلا به نارس مایع
تجمع سمومی که کلیه ها به صورت معمول دفع می کنند را کاهش می دهد. 
معمولا داشتن یک رژیم غذایی سرشار از کربوهیدرات و دارای مقادیر کم از 

پروتئین، نمک و پتاسیم توصیه می شود.
ــگیری از بروز  ــک می تواند جهت درمان یا پیش دکتر کرمی می گوید: پزش
ــه، دارو های آنتی  ــایی کلی ــان هر گونه عفونت در مبتلایان به نارس همزم
ــک تجویز کند. دارو های مدر یا ادرار آور جهت دفع مایعات به کلیه ها  بیوتی
کمک می کنند. کلسیم و انسولین می توانند به فرد در پیشگیری از افزایش 

بیش از حد و خطرناک میزان پتاسیم در خون کمک کنند.
ــد: هیچ داروی مخصوصی برای نارسایی  این متخصص اورولوژِی متذکر ش
مزمن کلیوی وجود ندارد اما برخی دارو ها می توانند به کنترل مشکلات به 

ــده و همچنین عوارض آن کمک کنند. احتمال دارد فرد جهت  وجود آورن
ــگیری از مشکلات مختلفی که توسط نارسایی مزمن کلیوی  درمان و پیش

ایجاد شده اند نیاز به مصرف دارو داشته باشد.
ــه به دیالیز نیاز  ــایی کلی ــت، فرد مبتلا به نارس  وی عنوان کرد: ممکن اس
داشته باشد اما این نیاز همیشگی نبوده و به احتمال زیاد موقتی می باشد. 
ــتگاهی  ــردن خون به خارج از بدن و به درون دس ــامل هدایت ک دیالیز ش
ــپس خون تصفیه شده  ــود که مواد زائد خون را تصفیه می کند و س می ش
ــیم در خون فرد  به درون بدن فرد باز می گردد. در صورتی که میزان پتاس
ــان او را نجات دهد. دکتر  ــد، دیالیز می تواند ج ــه طرز خطرناکی بالا باش ب
کرمی افزود: در صورت ایجاد تغییرات در وضعیت ذهنی یا توقف دفع ادرار، 
ــورت ابتلا به پریکاردیت یا التهاب  ــز ضرورت می یابد. همچنین در ص دیالی
قلب نیز ممکن است فرد به دیالیز نیاز داشته باشد. دیالیز می تواند به دفع 
ــن متخصص اورولوژِی  ــد نیتروژن دار از بدن کمک کند. ای محصولات زائ
ــالم داشته باشیم و کارمان به جاهایی  توصیه کرد: برای اینکه کلیه هایی س
ــاعت یک لیوان  ــد برخی موارد را نیز عبارتند ازهر دو س مانند دیالیز نکش
آب میل کنید بهترین نوشیدنی آب است و سپس چای کم رنگ و مصرف 
میوه های آبدار، از پاشیدن بی رویه نمک به غذا اجتناب کنید و چکاپ منظم 
ــخیص به موقع بیمار های آسیب رساننده به کلیه  را فراموش نکنید و با تش
از قبیل دیابت، فشارخون، برگشت ادرار به کلیه، سنگ کلیه و وجود انسداد 

آنها را به موقع درمان کنید.
ــی دقیق قبل از ازدواج و در صورت سابقه خانوادگی  وی ادامه داد: با بررس
ــن افرادی به  ــن از ازدواج با چنی ــتی کلیه در یکی از زوجی ــاری کیس بیم
ــاهده  ــل بیماری جلوگیری کنید و در صورت مش ــل به نس علت انتقال نس
ــائی کلیه با پزشک معالجتان مراجعه  ــانه های نارس کوچکترین علائم و نش

نمایید.
دکتر کرمی بیان کرد: اگر بیمار به دلیل آسیب حاد کلیه تحت دیالیز باشد، 
ــز را متوقف کرد ولی اگر  ــت و اغلب می توان دیالی بهبودی امکان پذیر اس
بیمار به دلیل بیماری مزمن کلیوی دیالیز می شود، قطع آن می تواند منجر 

به مرگ یا بیماری شدید شود.
این متخصص اورولوژِی گفت: بدون دیالیز، سموم در خون انباشته می شوند 
ــوند. بیمار هر دارویی را که برای  و باعث ایجاد وضعیتی به نام اورمی می ش
مدیریت علائم اورمی و سایر شرایط پزشکی لازم باشد، دریافت می کند ولی 
در صورت عدم درمان بسته به سرعت تجمع سموم، مرگ شخص را معمولاً 

از چند روز تا چند هفته به دنبال دارد. 
<نارسایی مزمن کلیه یک عارضه  طولانی مدت است

در ادامه نیز دکتر اسلامی در این باره خاطرنشان کرد: نارسایی مزمن کلیه 
ــت که در طی آن کلیه ها آن طور که باید کار  یک عارضه  طولانی  مدت اس

نمی کنند.
ــت با گذشت زمان شدیدتر شده  ــایی کلیوی ممکن اس وی ادامه داد: نارس
ــکل  ــود که البته این مش ــت باعث از کار افتادن کامل کلیه ها ش و در نهای
ــه بیماری های کلیوی  ــیاری از افراد مبتلا ب ــه ندرت به وجود می آید. بس ب

می توانند عمر طولانی و زندگی عادی داشته باشند.
ــاهده  مکرر علائم نارسایی  این متخصص اورولوژِی بیان کرد: در صورت مش
کلیوی یا داشتن علائم نگران کننده که فکر می کنید مربوط به بیماری های 
ــک مراجعه کنید. علائم نارسایی کلیه ممکن است  کلیوی هستند به پزش
در اثر تعدادی از عارضه های ساده تر نیز ایجاد شوند بنابراین مهم است که 

تشخیص درستی از بیماری شما انجام شود. 
ــایی مزمن کلیه مبتلا هستید بهتر است هرچه  وی اظهار کرد: اگر به نارس
ــخیص و درمان آن اقدام کنید. می توان با انجام آزمایش  ــریع تر برای تش س

خون و آزمایش ادرار، بیماری های کلیوی را تشخیص داد. 
 دکتر اسلامی توضیح داد: کم  کاری کلیه در مراحل اولیه هیچ نشانه ای از 
ــود بروز نمی دهد. علت این امر، توانایی بالای بدن برای مقابله با کاهش  خ
ــه معمولاً تنها با  ــت. بیماری های کلیوی در این مرحل ــرد کلیه ها اس عملک

استفاده از آزمایش خون یا ادرار تشخیص داده می شوند.
ــما  ــن متخصص اورولوژِی افزود: درصورتی  که بیماری کم  کاری کلیه ش ای
ــخیص داده شود ممکن است تنها لازم باشد تا از دارو و  درمرحله اولیه تش
ــتفاده کنید. این کار  ــات دوره ای برای تحت نظر گرفتن بیماری اس آزمایش

می تواند جلوی پیشرفت این عارضه را بگیرد.
ــد: درصورتی که کم  کاری کلیه در مراحل اولیه  آن تشخیص  وی متذکر ش
ــرفت خود ادامه دهد، ممکن  ــده و یا با وجود انجام درمان به پیش داده نش
ــه عبارتند از کاهش وزن و کمبود  ــت تعدادی از علائم را به وجود اید ک اس
اشتها، تورم دست ها و مچ و کف پا, به دلیل احتباس مایعات، تنگی نفس، 
ــردن, مخصوصاً به  ــتر به ادرار ک ــتگی، وجود خون در ادرار، نیاز بیش خس
هنگام شب، اختلالات خواب و بی خوابی، خارش پوست، گرفتگی عضلانی، 
ــرفته از نارسایی کلیه  ــردرد.وی گفت: مرحله پیش ــی، س ــاس ناخوش احس
ــود. ممکن است درنهایت لازم  ــناخته می ش به عنوان ازکارافتادگی کلیه ش

باشد تا درمان فرد با استفاده از دیالیز یا پیوند کلیه صورت بگیرد.
ــه معمولاً به دلیل  ــریح کرد: بیماری های کلی ــن متخصص اورولوژِی تش ای
عارضه های دیگر که بر روی کلیه فشار وارد می کنند ایجاد می شوند. معمولاً 

این بیماری ها ترکیبی از چند عارضه  متفاوت می باشند. 
ــه دلایل مختلفی  ــت ب ــه کم  کاری کلیه ممکن اس ــان کرد: عارض وی بی
ــترول بالا، عفونت  ــار خون بالا، دیابت، کلس ــود که عبارتند از فش ایجاد ش
ــداد مسیر ادراری  ــتیک، انس کلیه، گلومرولونفریت، بیماری کلیه پلی کیس
ــتات و استفاده   ــدن پروس ــنگ کلیه یا بزرگ ش برای مثال در اثر وجود س
ــم و داروهای ضدالتهاب  ــم و طولانی مدت از برخی داروها مانند لیتی منظ

غیراستروئیدی.
دکتر اسلامی متذکر شد: شما می توانید با ایجاد تغییراتی در سبک زندگی 
ــم کاری مزمن کلیه  ــتن عارضه های موجود، از ک ــود و تحت کنترل داش خ

جلوگیری کنید.
این متخصص اورولوژِی مطرح کرد: نارسایی مزمن کلیوی با کمک آزمایش 
خون و آزمایش ادرار قابل تشخیص است. در بسیاری از موارد این عارضه به 
هنگام انجام آزمایش خون یا ادرار برای مقاصد دیگر تشخیص داده می شود.
ــخیص بیماری های کلیوی آزمایش  ــه داد: آزمایش اصلی برای تش وی ادام
خون است که میزان عملکرد کلیه  شما را مشخص می کند. در این آزمایش، 
ــود. با استفاده  مقدار مواد دفعی به نام کراتینین در خون اندازه گیری می ش
ــما،  ــیت و قومیت ش ــن، جنس ــه  این آزمایش و در نظر گرفتن س از نتیج
ــبه ای صورت گرفته و تعداد میلی لیترهای مواد زائدی که کلیه های  محاس
ــما در هر دقیقه دفع می کنند مشخص می شود. این محاسبه به نام نرخ  ش

تخمینی فیلتراسیون گلومرولی شناخته شده است.
ــداف مختلفی انجام  ــش ادرار نیز معمولاً با اه ــلامی افزود: آزمای دکتر اس
ــن و  ACR و  ــزان موادی مثل آلبومی ــه عبارتند از تعیین می ــود ک می ش
ــخیص وجود خون یا پروتئین در ادرار و در کنار محاسبه  نرخ تخمینی  تش
ــات می توانند به شما کمک کنند تا از  ــیون گلومرولی، این آزمایش فیلتراس
نحوه ی عملکرد کلیه ها اطلاع دقیقی داشته باشید. این متخصص اورولوژِی 
ــی سطح  ــات دیگری نیز برای بررس عنوان کرد: در برخی مواقع، از آزمایش
ــود. ازجمله این آزمایشات می توان  آسیب به کلیه های شما استفاده می ش
ــکن اولتراسوند، اسکن ام آرآی و یا سی تی اسکن اشاره کرد که برای  به اس
دیدن شکل ظاهری کلیه ها و بررسی وجود انسداد در مجاری آن ها مناسب 

است.
ــک نمونه کوچک از  ــی کلیه نیزی ــزود: درصورت نیازبه انجام بیوپس وی اف
ــلول های آن را در  ــوزن برداشته می شود تا بتوان س ــتفاده از س کلیه با اس
ــیب های احتمالی در آن ها را  ــکوپ مورد مطالعه قرار داد و آس زیر میکروس
مشخص کرد. دکتر اسلامی اذعان داشت: کم کاری مزمن کلیه یک عارضه 
ــردن علائم و همچنین  ــان آن می تواند به از بین ب ــت ولی درم لاعلاج اس
جلوگیری از پیشرفت بیماری کمک کند. روش درمانی مورد استفاده برای 

شما، به سطح نارسایی کلیه بستگی خواهد داشت.
این متخصص اورولوژِی توصیه کرد: انجام برخی تغییرات در سبک زندگی 
ــوند ضروری  ــه بیماری های کلیوی دچار می ش ــولاً برای افرادی که ب معم
ــید آن را ترک کنید، از  ــیگار می کش خواهد بود که عبارتند از اینکه اگر س
ــتفاده کنید، میزان مصرف نمک خود  ــالم اس یک رژیم غذایی متعادل و س
ــتید وزن خود را  را محدود کنید، به طور مرتب ورزش کنید و اگر چاق هس
کم کنید و از مصرف داروهای ضدالتهاب غیراستروئیدی بدون نسخه مانند 

ایبوپروفن پرهیز کنید به جز در مواردی که برای شما تجویز شده باشد.
<هیچ دارویی به  طور خاص برای درمان نارسایی کلیه وجود ندارد

وی بیان کرد: به طور کلی هیچ دارویی به  طور خاص برای درمان نارسایی 
ــد که می توانند از بروز عوارض  ــه وجود ندارد ولی داروهایی وجود دارن کلی
ــرای درمان یا  ــت ب ــری کنند. ممکن اس ــایی کلیه جلوگی ــی از نارس ناش
پیشگیری از موارد ی نظیر فشار خون بالا، کلسترول بالا،  احتباس مایعات، 
کم خونی، مشکلات مربوط به استخوان و گلومرولونفریت لازم باشد تا دارو 

مصرف کنید.
ــه بیماری های  ــش کوچکی از افرادی که ب ــلامی می گوید: دربخ دکتر اس
ــتند، کلیه ها در نهایت به مرحله ای می رسند که کاملًا از  کلیوی مبتلا هس
کار می افتند. این مشکل به ندرت به طور ناگهانی بروز می کند بنابراین زمان 
ــت. یکی از  ــی برای برنامه ریزی مراحل بعدی درمان وجود خواهد داش کاف
ــت. در این  گزینه های موجود پس از از کار افتادن کلیه ها، دیالیز بیمار اس

روش، مواد دفعی و مایعات اضافی از خون برداشته می شوند. 
این متخصص اورولوژِی اضافه کرد: به طور کلی دیالیز دو نوع اصلی دارد که 
عبارتند از همودیالیزکه در این روش خون به یک دستگاه در خارج از بدن 
ــت به بدن فیلتر می شود و دیالیز صفاقی که در  ــده و قبل از بازگش برده ش
این روش، مایع دیالیز به درون فضایی در شکم شما تزریق می شود و مواد 
دفعی را از رگ های خونی که در داخل شکم عبور می کنند بیرون می کشد.
وی اظهار کرد: یکی از راه های جایگزین برای دیالیز برای افرادی که عملکرد 
ــت، پیوند کلیه می باشد. این  کلیه های آن ها به طور جدی کاهش یافته اس
ــرفته ی کلیوی است  کار معمولاً موثرترین راه برای درمان بیماری های پیش
ولی نیازمند عمل جراحی سنگین و داروهای سرکوب کننده سیستم ایمنی 
ــده تا انتهای عمر فرد  برای جلوگیری از حمله  بدن به کلیه ی پیوند زده ش
می باشد. دکتر اسلامی مطرح کرد: شما می توانید با یک کلیه زندگی کنید؛ 
بدین معنی که می توان کلیه  مورد پیوند را از بدن فرد مرده یا یک فرد زنده 
ــت. البته هنوز افراد اهدا کننده محدود بوده و ممکن است لازم باشد  برداش
تا ماه ها یا سال ها برای گرفتن یک پیوند صبر کنید. احتمالاً در مدت زمانی 
ــان دیالیز قرار بگیرید.این  ــد منتظر می مانید باید تحت درم که برای پیون

ــص اورولوژِی توضیح داد: اگر تصمیم بگیرید که از روش های پیوند  متخص
کلیه یا دیالیز استفاده نکنید و یا مشخص شود که این روش ها مناسب شما 
نیستند، روش های درمانی محافظه کارانه به شما پیشنهاد می شوند. هدف، 
ــت. برای این کار لازم است تا  کنترل و درمان علائم از کار افتادن کلیه اس
ــکی، روانی و کاربردی هم از خود بیمار و هم از خانواده ی  حمایت های پزش
او صورت بگیرد. برای مثال باید بحث هایی در مورد احساسات فرد و برنامه  
ــیاری از افراد به دلایل  ــوند.وی ادامه داد: بس او برای پایان زندگی انجام ش
مختلفی روش های درمانی محافظه کارانه را انتخاب می کنند که عبارتند از 
ــزایی برای آن ها نداشته و کیفیت زندگی  انجام روش های دیگر تأثیر به س
ــختی های دیالیز را  آن ها پایین خواهد ماند، برخی افراد نمی خواهند که س
ــل کنند، برخی از افراد به بیماری های جدی دیگری مبتلا بوده و قرار  تحم
ــد. درنتیجه به این افراد  ــن تحت دیالیز می تواند برای آن ها مضر باش گرفت
ــود تا تحت این روش درمانی قرار نگیرند.دکتر اسلامی افزود:  توصیه می ش
ــتفاده می کرده اند ولی تصمیم به توقف آن  برخی از افراد از روش دیالیز اس
می گیرند و برخی از افراد تحت درمان با دیالیز هستند ولی به بیماری های 
ــتند که طول عمر  ــدید قلبی مبتلا هس جدی دیگری مانند بیماری های ش
ــص اورولوژِی در پایان گفت: اگر تصمیم  آن ها را کوتاه می کند.این متخص
به استفاده از روش های درمانی محافظه کارانه بگیرید تیم پزشکی همچنان 
مراقب شما خواهد بود. این روش ها به شما اجازه می دهند تا برای مدتی با 

کیفیت بالایی زندگی کنید. 

آفتاب یزد در گفتگو با متخصصان بررسی کرد 

چه عواملی باعث نارسایی کلیه ها می شود؟ 
6aftabeyazd.ir :نشانی سایت

دکتر کرمی: اگر مبتلا به نارسائی کلیه شدیم اولین اقدام 
مراجعه به دکتر می باشد و دکتر درخواست آزمایش لازم 
از کلیه ها را خواهد کرد و براساس آنها تصمیم گیری های 
لازم اتخاذ خواهد شد و اگر علت زمینه ای مشخص باشد 
باید بلافاصله آنها را درمان کرد به عنوان مثال اگر تنگی 
و مانعی در مسیر خروج ادرار وجود دارد باید بلافاصله با 
گذاشتن استنت و یا سوند به خروج ادرار و مواد سمی 
درمان  باید  دارد  وجود  ادراری  برگشت  اگر  کنیم.  کمک 

شود و نیز دیابت و فشارخون کنترل شوند

نیاز  دیالیز  به  کلیه  نارسایی  به  مبتلا  فرد  است  ممکن 
داشته باشد اما این نیاز همیشگی نبوده و به احتمال زیاد 
موقتی می باشد. دیالیز شامل هدایت کردن خون به خارج 
از بدن و به درون دستگاهی می شود که مواد زائد خون 
را تصفیه می کند. سپس خون تصفیه شده به درون بدن 
فرد باز می گردد. در صورتی که میزان پتاسیم در خون فرد 
به طرز خطرناکی بالا باشد، دیالیز می تواند جان او را نجات 

دهد

دکتر اسلامی: بسیاری از افراد به دلایل مختلفی روش های 
انجام  زیرا  می کنند  انتخاب  را  کارانه  محافظه   درمانی 
و  نداشته  آن ها  برای  سزایی  به  تأثیر  دیگر  روش های 
کیفیت زندگی آن ها پایین خواهد ماند، برخی افراد نیز 
نمی خواهند که سختی های دیالیز را تحمل کنند، برخی از 
افراد به بیماری های جدی دیگری مبتلا بوده و قرار گرفتن 
تحت دیالیز می تواند برای آنها مضر باشد و درنتیجه به 
این افراد توصیه می شود تا تحت این روش درمانی قرار 

نگیرند

به طور کلی هیچ دارویی به  طور خاص برای درمان نارسایی 
کلیه وجود ندارد ولی داروهایی وجود دارند که می توانند از 
بروز عوارض ناشی از نارسایی کلیه جلوگیری کنند. ممکن 
است برای درمان یا پیشگیری از موارد ی نظیر فشار خون 
مشکلات  کم خونی،  مایعات،  احتباس  بالا،  کلسترول  بالا، 
مربوط به استخوان و گلومرولونفریت لازم باشد تا دارو 

مصرف کنید
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دولت

صلاحیت موردنیاز مبلغ تضمین  
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مبلغ برآورد 
پایه )میلیون 
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 شماره
مناقصه

موضوع مناقصه نام شهرک  نام
شهرستان

 نام
استان ف

ردی

۲00۲00۱5۳۶0000۱۴  حداقل پایه 5 رشته
ابنیه

۱000 ۱۹5۹5 ۱۴0۲/۶/۱  عملیات اجرایی احداث ساختمان ایستگاه
TBS ۱0000 

شب ماه۲ بروجرد لرستان ۱

۲00۲00۱5۳۶0000۱5  حداقل پایه 5 رشته آب
یا تأسیسات و تجهیزات

۴۷۶۹ ۹5۳۶۶ ۱۴0۲/۶/۲  عملیات اجرایی احداث شبکه انتقال و
 توزیع آب کشاورزی و استخر ذخیره

خوسف خوسف  خراسان
جنوبی

۲

۲00۲00۱5۳۶0000۱۶  حداقل پایه 5 رشته آب
یا ابنیه

۱۲500 ۲۴۶۶۳۴ ۱۴0۲/۶/۳  احداث و تکمیل کارهای باقیمانده
تاسیسات مشترک مجتمع پرورش میگو

 حسن
لنگی

بندرعباس هرمزگان ۳

۱( مهلت دریافت اسناد مناقصه: از تاریخ ۱۴0۲/0۳/31 لغایت ۱۴0۲/0۴/05 از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت. 
۲( مهلت ارسال پاسخ مناقصه: تا ساعت 1۹:00 بعد از ظهر تاریخ ۱۴0۲/0۴/15 پیشنهاد خود را از طریق سامانه مزبور تحویل نمایند.  

۳( زمان بازگشایی پیشنهادها: ساعت 0۹:00 صبح روز شنبه به تاریخ ۱۴0۲/0۴/1۷ به آدرس بند ۶
۴( سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است..

5( به پیشنهادهای فاقد امضاء، مشروط و مخدوش مطلقأ ترتیب اثر داده نخواهد شد.
۶( آدرس مناقصه گزار: تهران- خیابان شهید دکتر عباسپور )توانیر(- نبش کوچه گیتا- پلاک ۸
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ادامه از صفحه اول:
در ۶ ژوئن ۲۰۲۳ )۱۶ خرداد ۱۴۰۲(، هم زمان با سفر دوم آنتونی 
بلینکن؛ وزیر امورخارجه آمریکا، به عربستان سعودی، وزارت امور 
خارجه آن کشور گزارش مفصلی را منتشر کرد که هشت دهه روابط 
آمریکا - عربستان را تحسین می کرد. اینکه دولت بایدن مجبور شده 
به جهان یادآوری کند که دقیقاً چه چیزی این دو کشور را به هم 
پیوند می داده، بازتاب یک ضد واقعیت است. تنش های روبه رشد یک 
دموکراسی )آمریکا( که به خودکفایی در سوخت های هیدروکربنی 
نزدیک شده با یک حکومت خودکامه که نقش پمپ بنزین اصلی 
سوخت رسان برای کشــورهای دیگر، به ویژه چین به عنوان رقیب 

آمریکا را به عهده دارد.
پــس از ملاقات بلینکن، به نظر می رســید که اختلافات بر ســر 
جاه طلبی های عربستان ســعودی برای تولید انرژی هسته ای که 
توسط واشــنگتن و دیگران به عنوان خطر بالقوه اشاعه تسلیحات 
اتمی تلقی می شود و این تصور که آمریکا حق دارد پادشاهی را در 
مورد سوابق حقوق بشری اش نصیحت کند، باقی مانده است. وزیر 
خارجه عربستان سعودی ولی خاطرنشان کرد که درحالی که ریاض 
از حمایت آمریکا در ساخت برنامه هسته ای غیرنظامی خود استقبال 
می کند، »دیگرانی نیز هستند که پیشــنهاد می دهند«. یادآوری 
نه چندان ظریف که پادشاهی می تواند بدین وسیله همکاری خود را 
با چین تعمیق بخشد. در مورد حقوق بشر، سخنان او مقابله جویانه 
بود و گفت که رهبران ســعودی »به فشارها پاسخ نمی دهند«. او 
گفت: »زمانی که ما کاری انجام می دهیم، آن را در راستای منافع 
خود انجام می دهیم؛ و من فکر نمی کنم کسی تصور کند که فشار 
مفید یا کارساز است و بنابراین این چیزی نیست که ما حتی درنظر  

بگیریم«.
روابط عربستان سعودی با چین؛ که ایالات متحده آن را رقیب اصلی 
اقتصــادی و امنیتی خود می داند، در کنفرانس خبری بلینکن در 
ریاض نیز مطرح شد. فیصل بن فرحان؛ وزیر امور خارجه عربستان 
ســعودی، در کنفرانس خبری مشترک با بلینکن گفت که چین 
بزرگ ترین شــریک تجاری ما اســت، بنابرایــن طبیعتاً تعامل و 
اشتراکات زیادی با چین خواهیم داشت. دیپلمات ارشد آمریکایی 
هرگونه پیشنهادی مبنی بر اینکه ایالات متحده عربستان سعودی 
را مجبور به انتخاب بین واشــنگتن و پکن می کند را رد کرد. یک 
سند افشا شده اطلاعاتی دیگر ایالات متحده در ماه دسامبر ۲۰۲۲ 
هشــدار می داد که عربستان ســعودی قصد دارد با تهیه پهپادها، 
موشک های بالستیک، موشــک های کروز و سیستم های نظارت 
عمومی از پکن، »روابط معاملاتی« خود با چین را گسترش دهد؛ 
اما مقامات آمریکایی می گویند که این هشدارها اغراق آمیز بوده و 
به نتیجه نرسیده است. هنگامی که در کنفرانس خبری ۱۸ خرداد 
۱۴۰۲ در مورد روابط عربستان با چین سؤال شد، وزیر امور خارجه 
ســعودی، تأکید کرد که این رابطه تهدیدی برای شراکت امنیتی 
طولانی مدت عربستان با ایالات متحده نیست. او گفت: »چین دومین 
اقتصاد بزرگ جهان است. چین بزرگ ترین شریک تجاری ماست؛ 
بنابراین به طور طبیعی، تعاملات زیادی وجود دارد... و این همکاری 
احتمالاً رشــد خواهد کرد؛ اما ما هنوز یک مشارکت امنیتی قوی 
با ایالات متحده داریم، این مشارکت امنیتی تقریباً هر روز تجدید 

می شود«.

پیش ازاین نیز روزنامه آمریکایی نیویورک 
تایمز نوشت که سفر وزیر امور خارجه آمریکا 
به عربستان برای درخواست های دولت جو 
بایدن جهت فاصله گرفتن کشورهای عربی 
از چین و روسیه با پاسخ منفی این کشورها 
همراه شــده اســت. روزنامه رای الیوم نیز 
در گزارشی نوشــت که محمد بن سلمان 
از رئیس جمهور ونزوئلا استقبال می کند؛ 
زیرا آمریکا او را به عنوان یک رئیس جمهور 
قانونی نمی شناسد و تحریم هایی علیه وی 
به اتهامات واهی از جمله فساد، قاچاق مواد 
مخدر و نقض حقوق بشر اعمال کرده است. 
این در حالی است که سعودی ها هم زمان 
با استقبال از رئیس جمهور ونزوئلا که مورد 
غضب آمریکا اســت، از بازگشایی سفارت 
ایران در عربستان خبر داده اند و همچنین از 

حضور بشار اسد؛ رئیس جمهور سوریه، در نشست سران کشورهای 
عربی در جده استقبال کردند.

دیدار بلینکن در ادامه جریان ثابتی از نشســت های سطح بالای 
ایالات متحده در پادشــاهی طی ماه های اخیــر صورت می گیرد، 
ازجمله ســفرهای جیک سالیوان؛ مشاور امنیت ملی، ویلیام جی 
برنز؛ رئیس سیا، برت مک گورک؛ مشاور ارشد بایدن در خاورمیانه 
و آموس هوخشتاین؛ مقام ارشد امنیت انرژی دولت آمریکا. دیوید 
اوتاوی؛ محقق حوزه خلیج فارس در مرکز ویلســون، گفت که به 
نظر می رســد افزایش دیدارها به عنوان وزنــه تعادلی برای روابط 
شخصی سرد بین بایدن و محمد عمل می کند و خاطرنشان کرد 
که رهبران دو کشور از زمان دیدارشان در ریاض در ژوئیه گذشته با 
یکدیگر صحبت نکرده اند. اوتاوی گفت: »دولت بایدن تصمیم گرفت 
که باید راهی برای ارتباط با محمد بن ســلمان پیدا کند، حتی در 
شرایطی که بایدن و او هنوز با یکدیگر صحبت نمی کنند«. بروس 
ریدل؛ کارشناس خاورمیانه در موسسه بروکینگز گفته که ریاض 
در حال بازگشت به سیاست خارجی سنتی تر است که از درگیری 
اجتناب می کند و از توافق با رقبا حمایت می کند. بلینکن دستور کار 
طولانی برای همکاری با سعودی ها دارد: حفظ آتش بس در یمن، 
دســتیابی به آتش بس در سودان، مبارزه با داعش و مهم تر از همه 
جلوگیری از افزایش قیمت نفت تا حد خارج شدن از کنترل. بایدن 
اولویت عمده ای را به تضمین به رســمیت شناخته شدن اسرائیل 
از ســوی عربستان سعودی اختصاص داده است. چنین چیزی در 
غیاب یک پیشرفت جدی در جبهه فلسطینی بعید است. موضوع 
 فلسطین همچنان در پادشاهی، به ویژه برای ملک سلمان، اهمیت 

عمیقی دارد.
در این میان کتاب MBS تحت عنوان فرعی »به قدرت رســیدن 
محمد بن سلمان« عمده ای از نکات مفید خود را در دل »چگونگی 
قدرت ورزیدن بن ســلمان« مطرح می کنــد. با مطالعه این کتاب 
متوجه می شــویم چطور تمام اصلاحات داخلی بن سلمان، تغییر 
روابط عربســتان با جهان و بازسازی اقتصادی عربستان، پیوندی 
عمیق با درگیری های درونی آل سعود دارد. اساساً به قدرت رسیدن 
بن سلمان ربطی اساسی به نقشی دارد که او می خواهد برای داخل 

عربستان و روابط خارجی این کشور بازی 
کند. این تغییرات با رویه سنتی ملک های 
ســعودی شــدنی نبود و بن سلمان چهره 
جدیدی برای ایجاد تغییرات در عربستان 
به حساب می آید. حال این تغییرات به نفع 
مردم عربستان و منطقه هست یا نیست، 
مســئله ای جداگانه برای بحث به حساب 
می آید؛ اما قطعاً با خواندن این کتاب متوجه 
خواهید شد که »بن سلمان سیاستمداری 

برای تغییر« است.

روشن سازکلام
ســریع ترین رشــد اقتصاد بزرگ جهان 
در ســال گذشــته چه بود؟ اگر پاسختان 
هند یا چین یا هر یک از ببرهای آسیایی 
است کاملاً در اشتباه به سر می برید. پاسخ 
عربستان سعودی است که ۷.۸ درصد رشد اقتصادی را ثبت کرده 
است. کویت و امارات متحده عربی نیز رشد اقتصادی سرسام آوری 
را ثبت کردند. چه چیزی این رونق را توضیح می دهد؟ به رغم آنچه 
بســیاری به آن امیدوارند جهان همچنان به شدت به سوخت های 
فسیلی وابسته است. جنگ اوکراین و تحریم ها علیه روسیه اهمیت 
مسکو را در بازارهای جهانی نفت و گاز کاهش داده است. علاوه بر 
این، دو کشور دیگر تولیدکننده نفت جهان یعنی ایران و ونزوئلا نیز 
تحت تحریم قرار دارند و زیرســاخت های نفتی شان قدیمی است. 
ایالات متحــده مقدار زیادی نفت و گاز تولید می کند؛ اما همچنان 
مقادیر زیادی از انرژی موردنیاز خود را وارد می کند. در نتیجه، اکنون 
جهان به تعداد انگشت شماری از کشورهای خلیج فارس برای عرضه 
ثابت نفت و گاز متکی است. این شرایط احتمالاً در دهه آینده ادامه 
خواهد یافت و اگر چنین شــود خلیج فارس شــاهد ظهور یکی از 

بزرگ ترین جریان های ورودی ثروت در تاریخ خواهد بود.
پیش ازاین، چهار صندوق اصلی ثروت دولتی این کشــورها تقریباً 
۳تریلیون دلار دارایی انباشــته کرده بودند که موجودی آن ظرف 
دو ســال گذشــته افزایش ۴۲ درصدی داشــته است. عربستان 
سعودی انتظار دارد که ابزار سرمایه گذاری اصلی آن یعنی صندوق 
سرمایه گذاری عمومی آن کشور تا سال ۲۰۳۰ بیش از ۲ تریلیون دلار 
موجودی داشته باشد و آن را به بزرگ ترین صندوق سرمایه گذاری 
جهان تبدیل کند. برای آینده قابل پیش بینی آن صندوق، مهم ترین 
منبع سرمایه روی ســیاره زمین خواهد بود. پیامدهای اقتصادی 
این ثروت در اطراف ما دیده می شــوند. عربستان سعودی در واقع 
تجارت حرفه ای گلف را خریده اســت. شبکه خبری بلومبرگ در 
ماه ژانویه گزارش داد که پادشــاهی سعودی به دنبال خرید امتیاز 
مسابقات اتومبیل رانی فرمول یک به قیمت بیش از ۲۰ میلیارد دلار 
است و کریستیانو رونالدو؛ از معروف ترین ستاره های فوتبال جهان، 
برای یکی از تیم های سعودی با دریافت مبلغ ۲۰۰ میلیون دلار در 
سال بازی می کند. عربستان سعودی همچنین سرمایه گذاری های 
عظیمی را در صنعت بازی های آنلاین انجام می دهد و امیدوار است 
که به یک بازیگر اصلی در آن عرصه تبدیل شود. به تیم های ورزشی 
معتبر، هتل های لوکس در اروپا و برندهای معروف نگاه کنید. پشت 

اکثر آن ها مالکانی از کشورهای خلیج فارس را خواهید دید.
شاهزاده محمد بن سلمان، ولیعهد پادشاهی سعودی در سال های 
اولیه در قدرت قرار گرفتنش از ثروت عربستان سعودی به شکلی خام 
و سلطه جویانه استفاده کرد. او به طرق مختلف سعی کرد رژیم های 
قطر، لبنان و اردن را تحت فشار قرار داده یا سرنگون سازد. همچنین، 
او جنگی داغ در یمن و جنگ ســردی را با ایــران به راه انداخت 
که هیچ یک به ثمر نرسیدند. قتل جمال خاشقجی؛ ستون نویس 
واشنگتن پست، در سال ۲۰۱۸ میلادی در این بازه زمانی رخ داد. در 
مقابل، به نظر می رسد او در چند سال گذشته به بلوغ رسیده و روابط 
خود را با قطر و اردن بهبود بخشیده و روابط دیپلماتیک را با ایران 

برقرار کرده و به دنبال توافق صلح بر سر یمن است.
همان طور که یکی از وزرای حوزه خلیج فارس به فرید زکریا گفته: 
»ما زیرساخت های زیادی در کشورهای خود ساخته ایم. آنچه اکنون 
به دست می آید، پول نقد برای سرمایه گذاری است«. این افزایش 
ثروت خاورمیانه را تغییر داده اســت. بازیگران مسلط در منطقه از 
جمله مصر، عراق، سوریه به دلایل مختلف )فقر، تفرقه و ناکارآمدی( 
قادر به ایفای نقش های اصلی نیستند. خلیج فارس جایی است که 
در آن اقدام عملی انجام می شــود. عربستان سعودی به طور خاص 
یک تغییر استراتژیک بزرگ در سیاست خارجی خود ایجاد کرده 
است. کشــورهای خلیج فارس همگی در حال تعمیق روابط خود 
با چین هســتند که اکنون بزرگ ترین مشتری منطقه محسوب 
می شود. تجارت عربستان سعودی با چین در سال ۲۰۰۱ میلادی 
اندکی بیش از ۴ میلیــارد دلار بود که حدود یک دهم تجارت آن 
با ایالات متحده و اتحادیه اروپا بوده اســت. در سال ۲۰۲۱ میلادی 
این رقم به حدود ۸۷ میلیارد دلار رسید که بیش از مجموع حجم 
مبادلات تجاری ایالات متحده و اتحادیه اروپا بود. روابط اقتصادی 
به ســرعت در حال رشد است. چین ساخت یک تاسیسات نظامی 
مشــکوک در امارات را از ســر گرفته اســت. عربستان سعودی و 
کشورهای حوزه خلیج فارس به دنبال طلاق از آمریکا نیستند، بلکه 
خواستار روابط نزدیک تر اقتصادی با چین و روابط امنیتی نزدیک تر 
با آمریکا هستند. آنان می خواهند قادر باشند آزادانه با همه کشورها 
از جمله روسیه معامله کنند. اگر می خواهید ببینید روس ها برای 
فرار از تحریم های غرب به کجا رفته اند، به دبی ســفر کنید؛ جایی 
که در لابی برخی از هتل های آن بیش از آنکه عربی بشنوید روسی 
خواهید شنید. آنان روابط رو به رشدی با هند دارند و حتی در حال 
ایجاد پیوندهای جدید با اسرائیل هستند. اکثر کشورها مایل هستند 
سیاســتی را دنبال کنند که به آنان اجازه دهد به صورت آزادانه در 
غرب و شــرق دوستان خود را منطبق با منافعشان انتخاب کنند. 
اگر ولیعهد سعودی به مسیری که اکنون در آن قرار دارد ادامه دهد 
عربستان سعودی احتمالاً قادر خواهد بود این اقدام متعادل کننده را 

مدیریت کند.
آمریکا دیگر به عنوان سرچشمۀ تزریق ثبات در منطقه منظور نمی شود 
و کشورهای عرب، »نظم جهانی جایگزینی« را می بینند که در آن 
نیازی به پیروی از دستورات آمریکا ندارند. مجموعۀ این شرایط نشان 
می دهد که عربستان سعودی از این به بعد یک استراتژی دیپلماتیک 
غیرمتعهد )Nonaligned Diplomatic Strategy( را دنبال 
می کند که استراتژیست آن بن سلمان است. تطبیق شرایط او با زمان 

پهلوی دوم در ایران، روایت همچنان باقیمانده است...

بن سلمان استراتژیست دیپلماسی غیرمتعهد
7گزارش

۱۹۱۲- اگر قرار باشد با ساعت کاری دنیا 
تنظیم شویم بهتر است به جای پنجشنبه؛ 
شنبه ها تعطیل شود که با تعطیلی جهانی 

هماهنگ تر  باشیم. 
۱۹۲۱- یــک نماینده مجلس می گوید با 
دست های خودمان طیف هایی که درصدی 
از مردم را پای صندوق های رای می آوردند 
حذف کردیم. با توجه به سخنان وی اینگونه 
باشد میزان مشارکت هم کاهشی می شود. 
۱۹۴۱- آنچه از شرایط امروز و امور کشور 
در همه حوزه ها مشــاهده می شود جز در 
امور خارجه که تا حدودی از حالت سکون 
خارج شده و به سمت پویایی پیش می رود 
در ســایر حوزه ها شاهد تغییرات مثبت و 

امیدوارکننده ای  نیستیم. 
۱۸۰۵- درســت نیســت برخی افراد یا 
رســانه های یک جناح به صورت یکطرفه 
در همه مســائل بحث کنند جناح دیگر 
را بکوبند و هرچه دوســت دارند بگویند و 
بنویسند. این به دمکراسی لطمه می زند. 
نباید شرایط طوری شود که فقط یک عده 
تریبون داشته باشند و توقع داشته باشند 

دیگران سکوت کنند. 
۱۸۱۲- درحالــی که مردم زیربار فشــار 
زندگی و مشــکلات فراوان هســتند چه 
طور برخی آقایان اصولگرا به جای پیگیری 
مشــکلات دنبال تخریــب اصلاح طلبان 

هستند؟
۱۸۳۱- اگر مســئولان کارآمــد، نخبه و 
دلســوز مردم هستند پس چرا این اوضاع 
بیشــتر مردم اســت؟ چرا بیشتر طبقات 
جامعه از اوضاع خود ناراضی هستند؟ مگر 
نه مدیریت ها در این مورد باید پاســخگو 

باشند؟ 
۱۸۴۱- عربســتان ســعودی با کشاندن 
بزرگان فوتبال دنیا به لیگ خود از حالا قصد 
دارد هرچه مقام در باشگاه های آسیاست را 
از آن خــود کند. رقابت  با این تیم ها برای 

تیم های ایرانی بسیار سخت خواهد شد.
۱۷۱۵- مردم آنقدر وعده های عمل نشده 
شنیدند که دیگر دل به هیچ وعده ای خوش 
نمی کنند. اگر قرار بود فکر مردم بودند تا 
حــالا کاری کرده بودند که مردم آنقدر در 

مضیقه و فشار نبودند!
پیام های مردمی در صفحات ۷-2

روی خط آفتاب
 پیامک 93 31   355   0921

واتساپ و تلگرام   93 31   355   0921

aftabeyazd.ir :نشانی سایت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
قانون  موضوع  هیات   ۱۴0۲/۲/۳۱ مورخ   ۱۴0۲۶0۳0۱0۷۸000۷۲۳
فاقد سند رسمی  و ساختمانهای  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک یافت آباد تهران تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای اصغر فیروزی فرزند حسین بشماره شناسنامه 
احداثی  بنای  با  زمین  زرندیه در ششدانگ یک قطعه  از  ۳۸۴ صادره 
در آن به مساحت ۶۶ متر مربع در قسمتی از پلاک ۲۲۱۸ فرعی از 
۲۳۹۸ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۲۲۶ فرعی از ۲۳۹۸ اصلی 
واقع در بخش ۱0 تهران که به میزان تصرفی خود دارای سند مالکیت 
مشاعی بوده و تصرفات نامبرده در ملک مورد تقاضا محرز گردیده است 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف 
مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت 
مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی 
شد.  خواهد  صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و 

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴0۲/0۴/0۳
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴0۲/0۴/۱۸

خداداد بشیری رئیس ثبت اسناد و املاك یافت آباد 
تهران-11526

آگهی فقدان سند مالکیت 
موضوع پلاك ثبتی 68 فرعی از 485 اصلی واقع در بخش ۷ 

تهران 
نظر به اینکه آقای محمدرضا قیومی جوینانی با ارائه دوبرگ استشهادیه 
و  تهران   ۳۴۲ دفتر  تائیدیه   ۱۴0۱.۱۲.۲۴ مورخ   ۳5۱۶۶ شماره  به 
که  است  مدعی   ۱۴0۱.۱۲.۲۴ مورخ   ۴۳۶۹۳ شماره  وارده  درخواست 
به  زمین  قطعه  یک  در  شده  احداث  یکبابخانه  ششدانگ  مالکیت  سند 
اصلان  بنام   ۹0 دفتر   ۶00 صفحه  ثبت  ذیل  مترمربع   ۱۴۶ مساحت 
سند  برابر  سپس  گردیده  صادر   ۴۶۶۷0۶ چاپی  به  سند  و  ثبت  صقری 
اکبر  علی  اکبر  علی  به  تهران   ۳۱0 دفترخانه   5۱/0۷/۱۳  -  ۲۱۹5۲
نصراله  به  تهران  دفترخانه ۲۲۳  برابر سند ۲۲۸۲۳ 5۱/0۸/۱۴  و  جانی 
تهران   ۲۲۳ دفترخانه   5۲/0۴/۲۱-۲۴۳۹۳ سند  برابر  و  خواه  حقیقت 
انتقال و ششدانگ برابر سند ۳۷۲۳۹ - ۱۳5۸/۱۱/0۴  به بالا محمودی 
است.  یافته  انتقال  جوینانی  قیومی  محمدرضا  به  تهران   ۳۴۲ دفترخانه 
که به علت اسباب کشی مفقود گردیده و درخواست صدور المثنی سند 
مورخه  اصلاحی  یک  تبصره  باستناد  مراتب  لذا  ؛  است  نموده  مالکیت 
۷۲/۹/۲ ماده ۱۲0 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تا 
چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم غیر از اسناد فوق 
و یا وجود سند مالکیت مذکور نزد خود می باشد از تاریخ نشر این آگهی 
ظرف مدت ۱0 روز به این منطقه مراجعه و اعتراض خودراضمن ارائه اصل 
سند مالکیت یاسند معامله تسلیم و رسید دریافت نمائید تا مورد رسیدگی 
قرارگیرد در غیر اینصورت پس از انقضای مهلت مزبور و عدم وصول اعتراض 
شد. خواهد  اقدام  مقررات  طبق  مالکیت  سند  المثنی  صدور  به  نسبت 

غلامرضا غضنفری کفیل واحد ثبتی حوزه ثبت ملک پیروزی 
تهران-11528 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
رای  برابر  فاقد سند رسمی  و ساختمانهای  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
هیات   ۱۴0۲/0۲/۱۲ مورخه   ۱۴0۲۶0۳0۱0۴5000۱۳۱ شماره 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رودکی تهران 
فرزند  آقای محمد رضا پرخید  مالکانه بلامعارض متقاضی  تصرفات 
حسین بشماره شناسنامه 5۳۸00۶۷۹5۶ صادره از اوج ششدانگ یک 
قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت ۳۹/۸۴ مترمربع پلاک 
۶۸۳۷۱ فرعی از۲ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۲۳۴ واقع در 
بخش ۱0 تهران خریداری از مالک رسمی محرز گردیده است. لذا 
به فاصله ۱5 روز آگهی  نوبت  به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
انقضای مدت مذکور  نمایند. بدیهی است در صورت  قضایی تقدیم 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول : شنبه  ۱۴0۲/0۴/0۳
تاریخ انتشار نوبت دوم : یکشنبه ۱۴0۲/0۴/۱۸

سید هادی جلالی امام رئیس ثبت اسناد و املاك رودکی 
تهران-11533

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
برابر رای  اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  وضعیت ثبتی و 
هیات   ۱۴0۲/0۲/۱۲ مورخه   ۱۴0۲۶0۳0۱0۴5000۱۳۶ شماره 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
رودکی  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 
کرمی  گل  مجید  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  تهران 
فرزند امیر اله بشماره شناسنامه 50۶ صادره از ابهر ششدانگ یک 
مربع  متر   ۴۸/۳۲ مساحت  به  آن  در  احداثی  بنای  با  زمین  قطعه 
پلاک ۶۸۳۷۲ فرعی از ۲ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۲۳۴ 
به  لذا  است  گردیده  محرز  رسمی  مالک  از  خریداری  در ۱0  واقع 
آگهی  روز   ۱5 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
انقضای مدت مذکور  قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول : شنبه  ۱۴0۲/0۴/0۳
تاریخ انتشار نوبت دوم : یکشنبه ۱۴0۲/0۴/۱۸

سید هادی جلالی امام رئیس ثبت اسناد و املاك رودکی 
تهران-11534 

آگهی تعیین حدود و تعیین مساحت ملک به پلاك ثبتی2626/1 واقع در بخش 4 تهران در اجرای ماده 18 آیین نامه اجرای مفاد 
اسناد رسمی لازم الاجرا 

یک قطعه مغازه نوع ملک طلق به پلاک ثبتی ۱ فرعی از ۲۶۲۶ اصلی ، واقع در بخش ۴ تهران به مساحت0 متر مربع متن ملک شماره یک فرعی 
از دو هزار و ششصد و بیست و شش اصلی واقع در بخش چهار حوزه ثبتی جنوب استان تهران ، توضیحات ملک ملک به صورت سه باب دکان که 
یکی از انها دو دهنه است به :حدود شمالا دیوار براهرو خانه بیرونی پلاک ۲۶۲۷ شرقا بخیابان شاهپور جنوبا بدیوار خانه شماره ۲۶۲۳ غربا دیوار 
بخانه بیرونی پلاک ۲۶۲۷. مشخصات مالکیت: مالکیت سعید آقائی مغانلو فرزند نجف شماره شناسنامه 5۹۷۴ تاریخ تولد ۱۳5۲/0۶/۳0 صادره از 
تهران دارای شماره ملی 00۷۱۱۲۳0۷5 با جز سهم ۱.5 از کل سهم ۶ بعنوان مالک یک ممیز پنج دهم دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان 
به انضمام ربعیه عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۳5۲۱5 تاریخ ۱۴00/0۸/۱۱ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۹۸۸ شهر تهران استان تهران 
موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ثبت گردیده است. مالکیت محمدرضا / صادق نیاکوچکده فرزند علی اصغر شماره شناسنامه ۷۶۸ تاریخ 
تولد ۱۳۴۹/0۳/۲۶ صادره از تهران دارای شماره ملی 00۴۴0۱۳۸0۹ با جز سهم ۱.5 از کل سهم ۶ بعنوان مالک یک ممیز پنج دهم دانگ مشاع 
از شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۲۲۸۸۶ تاریخ ۱۳۹5/0۷/۱۷ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۹۸۸ شهر تهران استان تهران 
موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۴۷۷۱۸۹ سری الف سال ۹5 با شماره دفتر الکترونیکی ۱۳۹۶۲0۳0۱0۴۲00۴۳۱۷ ثبت گردیده است. 
مالکیت تسلیم / خلیلی یایچی فرزند عزت اله شماره شناسنامه 5۲۸ تاریخ تولد ۱۳50/0۸/۱۲ صادره از اردبیل دارای شماره ملی ۱۴۶۴۲۲۱۹۹5 
با جز سهم ۱.5 از کل سهم ۶ بعنوان مالک یک ممیز پنج دهم دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۲۷۹۱۸ تاریخ 
با  بشماره چاپی ۳5۷۹۶۳ سری ب سال ۹۷  اصلی  مالکیت  ،تهران موضوع سند  استان  تهران  اسناد شماره ۹۸۸ شهر  دفترخانه   ۱۳۹۷/0۹/۲۶
تولد  تاریخ  محمد شماره شناسنامه 5۳5  فرزند  محبی   / علی  مالکیت  است.  گردیده  ثبت  الکترونیکی ۱۳۹۷۲0۳0۱0۴۲0۳5۱۱۱  دفتر  شماره 
۱۳50/۱0/0۳ صادره از اردبیل دارای شماره ملی ۱۴۶۴۲۲۲0۶۱ با جز سهم ۱.5 از کل سهم ۶ بعنوان مالک یک ممیز پنج دهم دانگ مشاع از 
شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۲۷۱۷۶ تاریخ ۱۳۹۷/0۶/۲۲ دفترخانه اسناد شماره ۹۸۸ شهر تهران استان تهران موضوع سند 
مالکیت اصلی بشماره چاپی رسمی ۱۱۹۳۶۳ سری ب سال ۹۸ با شماره دفتر الکترونیکی ۱۳۹۸۲0۳0۱0۴۲0۲۲۲۷۴ ثبت گردیده است. مطابق 
سند مالکیت در رهن و بازداشت نمی باشد. نظر باینکه ملک مذکور در سند مالکیت و سوابق فاقد مساحت و طول متراژ حدود اربعه صادر گردیده 
، پس از بازدید در موعد مقرر نسبت به تعیین حدود و مساحت اقدام و نقشه وضع موجود در محل ترسیم و شهرداری منطقه ۱۱ تهران طی نامه 
شماره 5۱۱/۶0/۶۷5۶مورخ ۱۴0۲/۲/۳۱ اعلام نموده، مطابق اظهار نظر طرح تفصیلی گذر شرقی ۳0 متری عام و بن باز میباشد و حسب بازدید 
انجام شده توسط کارشناس بازدید گذر شرقی وضع موجود تعیین میگردد ضمنا تجاوزی به گذر نشده است ؛ لذا مساحت و حدود فعلی آن ذیلًا 
اعلام میگردد مساحت و حدود پس از وضع اصلاحی پلاک۲۶۲۶/۱ اصلی : مساحت موجود : ۶۳/۹۸ متر مربع ( حدود : شمالاً در دو قسمت اول 
بطول ۱/۳5 متر دیواریست به راهرو خانه بیرونی پلاک۲۶۲۷/۹ دوم بطول ۳/۲5 متر دیواریست به بن بست موجود شرقاً : بطول ۱۶/۳0 درب و 
دیواریست به خیابان ۳0متری شاهپور جنوباً : بطول ۳/۲۶ بدیوار خانه ۲۶۲۳/۱. غرباً : بطول ۱۶/۳0 متر دیوار بدیوار پلاک۲۶۲۷/۹ . نظر باینکه 
سعید آقائی از مالکین مشاعی پلاک ثبتی۲۶۲۶/۱ واقع در بخش ۴ تهران تقاضای صدور سند مالکیت باقید طول و ابعاد و متراژ را از این اداره 
اینکه مورد ثبت در اجرای کد ۹۱۴  نموده است که توسط کارشناسان این اداره در مورخه ۱۴0۲/۲/۱۸ از ملک مزبور بازدید بعمل آمد و نظر 
مجموعه بخشنامه های ثبتی در شرف صدور سند مالکیت میباشد؛ و برابر اخطار ۱۴0۲۸5۶0۱0۴۲00۶۱۳۳- ۱۴0۲/۳/۸ به مالکین مشاعی ابلاغ 
گردید لذابا عنایت به گواهی مامور پست اعلام داشته اند که مخاطب بستگان و خادمان ایشان در محل حضور نداشته اند از اینرو باستناد ماده 
۱۸ آیین نامه اجرایی مفاد اسناد رسمی لازم الاجراء مراتب یک نوبت در روزنامه آگهی می گردد چنانچه اشخاص حقیقی یا حقوقی نسبت به 
صدور سند مالکیت با ابعاد قید شده اعتراضی دارید ظرف مدت ۱0 روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض خود را کتبا به این اداره ارائه فرمائید.

عبدالله اخلاقی سیاهمرد کفیل واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مولوی تهران-1152۷ 
آگهی فقدان سند مالکیت 

نظر به اینکه آقای علی جان مرادی خشک با اعلام مفقود شدن سند مالکیت ملک مورد آگهی با تسلیم استشهادیه گواهی امضاء شده ۱۶۶۱۲ 
نموده  را  مالکیت  سند  المثنی  صدور  تقاضای   ۱۴0۲.۲.۲۳ مورخ   ۱00۲۹۸۸ وارده  درخواست  و  تهران   ۱۲۸0 دفترخانه   ۱۴0۲.۲.۲۳ مورخ 
است مراتب در اجرای ماده ۱۲0 آیین نامه قانون ثبت به شرح زیر آگهی می گردد نام و نام خانوادگی مالک: علی جان مرادی خشک شماره 
: جابجایی  تهران علت گم شدن  واقع در بخش دو  اصلی مذکور  از  از شماره ۲5۹۲ فرعی  اصلی مفروز  از ۶۷۱۸  : ۳۷۷۶ فرعی  ثبتی  پلاک 
 ۷۲.۷۴ بمساحت  شمالی  سمت  همکف  طبقه  در  واقع  اول  قطعه  آپارتمان  یکدستگاه  ششدانگ  مالکیت  سند  برابر  مالکیت:  وضعیت  خلاصه 
از اصلی مذکور واقع در بخش دو تهران بدون حق استفاده از  از شماره ۲5۹۲ فرعی  از ۶۷۱۸ اصلی مفروز  متر مربع به پلاک ۳۷۷۶ فرعی 
پارکینگ مشاعی ذیل ثبت ۱۶5۳۸۲ صفحه ۴۹ دفتر ۱۱00 بنام صادق میرخانی ثبت و سند به چاپی ۴۴۹۹۱۲ صادر و تسلیم گردیده است 
قطعی ۷۴۹۱۴  سند  برابر  و سپس  منتقل شده  تقوی  کاظم  سید  به  تهران  دفترخانه ۱۱5  مورخ ۱۳۶۳.۳.۲۱  قطعی ۶0۲۶۷  سند  و سپس 
به  تهران  دفترخانه ۴۲0   ۱۳۶۹.۸.۹ مورخ  قطعی ۷۶5۴0  برابر سند  منتقل شده  نورمحمدی  منصور  به  تهران  دفترخانه ۱۱  مورخ ۶۴.۳.۱۴ 
به حمیدرضا سلطانی منتقل و  تهران  برابر سند قطعی ۸۱۱۹۸ مورخ ۶۹.۱0.۶ دفترخانه ۱۳5  منصور میرزازاده منتقل شده سپس و سپس 
به  توجه  با  اینک  است.  مرادی شده خشک منتقل شده  به علی جان  تهران  برابر سند قطعی ۹۶۹0۶ مورخ ۷۴.۲.۱0 دفترخانه ۳0۸  سپس 
اعلام مفقودی سند مالکیت مورد ثبت فوق الذکر و درخواست صدور المثنی آن ؛ مراتب اعلام تا هر کس نسبت به ملک مورد آگهی ، معامله 
کرده و این معامله در این آگهی قید نگردیده یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود میباشد باید تا ده روز پس از انتشار آگهی به ثبت محل 
یا در صورت  و  نرسد  اعتراض  مقرر  مهلت  اگر ظرف  و  نماید  تسلیم  معامله  یا سند  مالکیت  اصل سند  ارایه  را ضمن  اعتراض خود  و  مراجعه 
اعتراض اصل سند مالکیت یا سند معامله ارایه نشود اداره ثبت المثنی سند مالکیت را طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد کرد.

ابوالفضل تریوه رئیس واحدی ثبتی حوزه ثبت ملک لویزان تهران-1152۹



مهد کودک ها حذف می شوند؟
آفتاب یزد- گروه شبکه: تقدیری رئیس بنیاد 
ملی نوجوانان سازمان تبلیغات اسلامی با اشاره به 
اینکه باید تمام قالب ها و برنامه ها حول یک نظام 
تربیتی تدوین شود، گفت: »امروز دشمن با استفاده 
از نظام خود ساختارهایی از جمله مهدکودک ها را 
طراحی کرده است. هیأت و مسجد می تواند مانع 
از انحراف مسیر زندگی جوانان و نوجوانان شود.« 
تقدیری با بیان اینکه از زمانی که مهد کودک ها 
آمد، خانه های سالمندان نیز ایجاد شد، تصریح 
کرد: »غربی ها با ایجاد ســاختار مهدکودک ها 
 نیازهــای عاطفــی کــودکان در ســنین۴ تا 
۶ سالگی را خنثی کردند تا گرایش ها به زندگی 
فردی متمایل شود.«وی با اشاره به اینکه امروز 
عدم وجود هیأت کودک حس می شــود،یادآور 
شد: »هیأت کودک به معنای ایجاد فضایی برای 
نقاشی کودکان نیســت بلکه باید از ماه ها قبل 
برای دعوت از مربی بــرای آموزش به کودکان 
برنامه ریزی شــود.« رئیس بنیاد ملی نوجوانان 
سازمان تبلیغات اسلامی با بیان اینکه نامه نگاری، 
برگــزاری اردو و... از جملــه ظرفیت های موثر 
تربیتی هستند، ابراز کرد: »اعمال انسان ها نشأت 
گرفته از دوست داشتن های آن ها است و دوست 
داشتن ها نیز نشأت گرفته از تفکرات افراد است.«

< واکنش کاربران
حال این حرف های غیر علمی رئیس بنیاد ملی 
نوجوانان سازمان تبلیغات اسلامی با واکنش هایی 
 از ســوی کاربران شــبکه های اجتماعی روبرو 

شده است.
یکی از کاربران در این باره نوشته است:» یعنی 
اینا واقعــا فکر می کننــد و همچین حرفایی 

می زنند«.
دیگری نوشت:» به نظرم آقای رییسی باید دقت 
بیشتری روی سخنان و رفتارهای مسئولان رده 
پایین کشور داشته باشــه.آخه مهدکودک کار 

دشمنه؟«.
یکی دیگر از کاربران اینطور می نویســد»آخه 
مگــه مجبورید بــرای هر چیزی »دشــمن« 

بتراشید! بعضی وقت ها سکوت لازمه!«.
کاربر دیگری گفته اســت:» چرا کســی که با 
 کــودک و نوجــوان در ارتباطــه باید همچین 

حرفی بزنه«.

آفتــاب یزد- گروه شــبکه: بعــد از ظهر 
سه شــنبه پلیس آلبانی به مقر منافقین در این 
کشــور حمله کرد. پلیس آلبانی اعلام کرد که 
بر اســاس حکم دادگاه آلبانی و به دلیل نقض 
توافقات صورت گرفته، پلیس به این مقر حمله 
کرده که با مقاومت تروریست های منافق مواجه 
شده است. وزارت کشور آلبانی نیز به تنش ها و 
درگیری های رخ داده در روز سه شنبه در کمپ 
اشرف در منطقه »مانز« واکنش نشان داد. این 
وزارتخانه گفته این عملیات در راســتای اجرای 
قانون ویژه پیگرد علیه فســاد و جنایت سازمان 
یافته و همچنین تصمیم دادگاه ویژه مربوط به 
فســاد و جنایت سازمان یافته انجام شده است. 
وزارت کشــور آلبانی در بیانیــه ای اعلام کرد: 
»عملیات مطابق قوانین و بر اساس حکم دادگاه 
عالی مبارزه با تروریســم صورت پذیرفته است. 
ســازمان مجاهدین خلق، توافق سال ۲۰۱۴ را 
با انجام اقدامات تروریســتی و ســایبری نقض 
کرده اند. برخی از وسایل الکترونیکی غیرمتعارف 
از جملــه تعدادی پهپاد، توســط پلیس ضبط 
شدند.« گفتنی اســت پلیس فرانسه نیز اخیرا 
اعلام کرده اســت که به گروهک تروریســتی 
منافقین اجازه نخواهد داد که گردهمایی سالانه 
خود را در پاریس برگزار کنند. حالا حمله آلبانی 
به منافقین، مورد توجه بســیاری قرار گرفته و 

واکنش های زیادی را در پی داشته است.

< دولت آلبانی اشتباه میزبانی از منافقین را جبران کند
درهمین راستا سخنگوی وزارت امور خارجه با 
اشــاره به ارتکاب اقدامات مجرمانه و تروریستی 
توســط منافقین در آلبانی، ابراز امیدواری کرد 
که دولت این کشــور اشتباه خود در میزبانی از 
این فرقه تروریســتی را جبران کند. به گزارش 
ایرنــا، ناصر کنعانی درباره حــوادث پیش آمده 
در کمپ اشرف ۳ گروهک تروریستی منافقین 
در آلبانی، نوشــت: »براساس خبرهای منتشره، 
صبــح روز ۳۰ خرداد، پلیس آلبانی براســاس 
حکم دادگاه عالی مبارزه با تروریسم آن کشور، 
اقدام به ورود به پادگان اشــرف جهت بازرسی 
نمود. دلیل این اقدام، ارتکاب اقدامات مجرمانه 
و تروریســتی توســط منافقین در آلبانی اعلام 
شد.« سخنگوی دستگاه دیپلماسی تاکید کرد: 
»مقامات ذیربط کشــور آلبانی از کشف و ضبط 
شماری از سیستم های الکترونیکی و پهپادهایی 
که منافقین اقدامات تروریستی خود را به واسطه 
آن ها پیگیــری و هدایت می کردند، خبر داده و 
گفتند آن ها )منافقین( با اقدامات تروریستی و 
سایبری، توافق ســال ۲۰۱۴ با آلبانی را نقض 
کرده انــد.« کنعانی اضافه کــرد: »منافقین به 
دلیل ذات تروریستی خود، همواره خطری برای 
امنیت میزبان خود خواهند بود، به همین دلیل 
دولت عراق آن ها را اخراج کرد و دولت های دیگر 
نیز از پذیرش آن ها خودداری نمودند.« وی ابراز 
امیدواری کرد که دولت آلبانی اشــتباه خود در 

میزبانی از این فرقه تروریستی را جبران کند.
< منافقین نزد خارجی ها هم هیچ جایگاهی ندارند

همچنین پایــگاه خبری نزدیک بــه دبیرخانه 
شورای عالی امنیت ملی با اشاره به برخوردهای 
صورت گرفته با گروهک تروریستی منافقین در 
فرانســه و آلبانی نوشت: »وقایع اخیر نشان داد 
که این گروه ها نه تنهــا اختلافات جدی دارند، 

بلکه نزد خارجی ها هم هیچ جایگاهی ندارند.« 
نورنیــوز در صفحه توییتر خــود در این ارتباط 
نوشــت: »منافقین با توسعه خشــونت و ترور 
می خواســتند خود را لیدر اپوزیســیون معرفی 
کرده و موقعیتی نزد کشورهای معاند  ایران خلق 
کنند. وقایع اخیر و رخدادهای مربوط به ائتلاف 
پهلوی و علی نژاد و... نشــان داد که این گروه ها 
نه تنها اختلافات جدی دارند، بلکه نزد خارجی ها 

هم هیچ جایگاهی ندارند.«

< واکنش وزارت خارجه آمریکا
از ســوی دیگر یک مقام دولت جو بایدن رئیس 
جمهور آمریــکا از حمایت دولت ایالات متحده 
از دولــت آلبانی برای تحقیق دربــاره اقدامات 
تروریستی و سایبری منافقین در تیرانا خبر داد. 
یک مقام دولت بایدن گفــت که پلیس آلبانی 
به ما اطمینان داده که طبق قوانین عمل کرده 
اســت و ما نیز از حق قانونی دولت آلبانی برای 
تحقیق دربــاره فعالیت های غیرقانونی در خاک 
این کشــور حمایت می کنیم. یک ســخنگوی 
وزارت خارجه آمریکا که به نام او اشاره ای نشده 
اســت، افزود که به نظر می رســد ورود پلیس 
آلبانی به اردوگاه اشرف برای اجرای یک دستور 
دادگاه بوده است. همچنین وزارت خارجه آمریکا 
نیــز در مورد درگیری صدهــا مامور پلیس در 
آلبانی با اعضای گروهک تروریستی منافقین در 
کمپ اشرف بیانیه ای صادر کرد و گفت: آمریکا 
آگاه است که پلیس آلبانی روز سه شنبه با حکم 
دادگاه وارد مجتمع مجاهدین خلق )منافقین( 
در شهر ساحلی دورِس شد. این بیانیه می افزاید: 
پلیس آلبانی به آمریکا اطمینان داده اســت که 
کلیــه اقدامات صورت گرفته براســاس قوانین 
از جمله حفاظت از حقــوق و آزادی های کلیه 
افراد در آلبانی بوده اســت. در ادامه این بیانیه 
آمده است: ما از حق دولت آلبانی برای تحقیق 
درباره هرگونه فعالیت بالقوه غیرقانونی در داخل 
مرزهای خود حمایــت می کنیم. وزارت خارجه 
آمریکا در این بیانیه تاکید کرده است که ایالات 

متحده از این گروهک حمایت نمی کند.
وزارت خارجــه آمریکا در حالــی در این بیانیه 
از عدم حمایت ایالات متحــده از این گروهک 
تروریســتی می گوید که این کشــور به عنوان 
حامی و شکل دهنده اصلی گروه های تروریستی 
در جهان همــواره از حامیان گروهک منافقین 
بوده و پیشــتر ایــن گروهک تروریســتی را از 
فهرســت گروه های تروریســتی خــارج کرده 
بود. همچنین به عنوان مثال پیشــتر۱۶۵عضو 
تنــدرو کنگره ایــن کشــور در قطعنامه ای با 
ادعــای فراحزبی، با تکــرار اتهامات خود درباره 
ناآرامی های ایران، از این گروهک تروریســتی و 
ســرکرده آن به بهانه پشــتیبانی از آینده ایران 
حمایــت کردند. ایــن حمایــت، واکنش ناصر 
کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه ایران را به 
دنبال داشــت که در توییتی در اینباره نوشت: 
»حمایــت۱۶۵ تن از اعضای کنگــره آمریکا از 
منافقین، یکبــار دیگر پیوند عمیق نظام آمریکا 
با تروریســم را به جهانیان نشان داد.« کنعانی 
افزود: البته عجیب نیست! رژیمی که به تأسیس 
و استفاده ابزاری از داعش مبادرت کرد، در تداوم 
 حمایت و اســتفاده ابزاری و سیاسی از قاتلان 
۱۷ هزار شهروند ایرانی احساس شرم نمی کند. 
وی نیز با یادآوری فراز و نشــیب های ناشــی از 

حضــور ننگیــن گروهک منافقیــن در عراق و 
خســاراتی که بعضی از آن ها بــرای ملت عراق 
جبران ناپذیرنــد، دولت این کشــور بعد از یک 
برهه درگیــری با ایــن گروهک تروریســتی 
 بالاخره توانســت عناصر این گروهک را از عراق 

اخراج کند.

< گروه منافقین کیست
تروریســتی منافقین،  گفتنی اســت گروهک 
خطرنــاک و دژخیم اســت و دهه شــصت از 
برهه هایی محسوب می شود که مردم کشورمان 
آماج بیشــترین جنایت های تروریستی بودند؛ 
وقایعــی که در ۳۰ خــرداد ۱۳۶۰ و پس از آن 
اتفاق افتاد نمونه ای از این جنایت هاست. درباره 
رخدادهای واقعه ۳۰ خــرداد ۱۳۶۰ به صورت 
خلاصــه می توان گفت که پــس از رأی به عدم 
کفایت سیاســی بنی صدر توســط مجلس اول، 
روز ۲۹ خرداد ۱۳۶۰، مسعود رجوی رهبر وقت 
منافقین، همراه بنی صدر که در خفا به سر می برد، 
مردم را بــه قیام فراخواندند و از هوادارانشــان 
خواســتند تا علیه حکومت در خیابان ها حضور 
یابند. روز بعد، تظاهــرات ۳۰ خرداد ۱۳۶۰ در 
تهران و شــهرهای دیگر برگزار شــد. گروهک 
تروریستی منافقین به همراه دیگر گروهک های 
مســلح مخالف جمهوری اسلامی با هدف ایجاد 
تشــنج شدید در برخی نقاط کشور قصد تجمع 

در شهرهای مهم را داشــتند. این اتفاق تقریباً 
همزمان با اجتماع جبهه ملی در ۲۵ خرداد در 
اعتراض به لایحه قصاص در میدان فردوسی رخ 
داد که در نتیجه این تحولات یک هفته ای۱۶نفر 
در تهران جان باختند و ۱۵۰نفر زخمی شدند. 
در شهرهای مختلف کشور از جمله اهواز، تبریز، 
اصفهــان، بندرعبــاس، اراک و تعــدادی دیگر 
از شــهرها نیز جنگ شــهری به وقوع پیوست. 
گروهک تروریستی منافقین فرقه رجوی اکنون 
در قالب چهره دایه مهربان تر از مادر ظاهر شده 
و از بسترهای مختلف فضای مجازی و کانال ها 
بر هیجان ها و مشکلات مردم ایران سوار می شود 
و ملت به ویژه جوانان را تشویق به ایجاد آشوب 
و اغتشــاش در ایران می کند. اعضای این فرقه 
جنایتــکار در ظاهر حجاب را رعایت می کنند و 
خود را پایبند دســتورهای اسلام می دانند، اما 
پشــت پرده کثیف ترین اقدامات و جنایت ها را 
انجام می دهند، این فرقه تروریســتی حرف از 
آزادی می زننــد، ولی آزادی وجود ندارد، ازدواج 
ممنوع، حتی حرف زدن ۲ نفر با یکدیگر ممنوع، 
انتخاب رنگ لباس ممنوع و تصمیم گیری درباره 
مسائل مربوط به زندگی شخصی ممنوع است. 
حتی فکــر کردن و گفتن چنیــن روایت هایی 
خیالی و قصه گویی و رویاپردازی به نظر می رسد، 
اما واقعیت اســت، واقعیت گروهک تروریستی 

منافقین فرقه رجوی.

< واکنش کاربران
اما این ماجرا واکنش کاربران را هم در پی داشــته 

است.
یکی از کاربران در این باره نوشته است: »صبح تا 
شب علیه نظام کار میکردین؟ از جایی که فکرشو 

نمیکردین ضربه خوردین«.
کاربر دیگری گفته است: »کسانی که به کشور خود 

خیانت کنند با دیگران چه ها کنند«.
یکــی دیگر از کاربران نوشــته اســت: »ما از این 
درگیری هــا ی خونین در آلبانی در جهت نابودی 
منافقان حمایت و استقبال می کنیم و دستگیری 
و هلاکت چند نفرشون به مردم عزیز انقلاب ایران 

تبریک میگم«.
دیگری نوشت: »اروپا هم به ابرقدرتی ایران داره پی 
میبره که یه وقت منافقان غلطی نکنند که به ضرر 

کشور آلبانی تموم بشه«.
کاربران دیگر نوشته اند: »ان شاءالله منافقان هم مثل 
اسرائیلی ها نفس ها و زوزه های آخرشونو میکشن«، 
»ان شاءالله به زودی ریشه این منافقان برای همیشه 
کنده می شود. خائن، خونریز، وطن فروش و هرچه 
زشــتی که فکر کنی در این فرقه ضاله هست«، 
»تمام دشمنان جمهوری اسلامی ایران، دارن نابود 

میشن. ان شاءالله بقیه شون هم نابود بشن. آمین«

آفتاب یزد-گروه شبکه: مشروبات الکلی تقلبی همچنان قربانی می گیرد. بعد 
از کرج این بار عده ای را در هرمزگان و آذربایجان غربی راهی بیمارســتان 
کرده است. اما در هرمزگان، رئیس اورژانس و مدیریت حوادث دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان گفت: شمار افراد مسموم شده بر اثر مصرف الکل متانول 
در حاجی آباد به 1۹ نفر افزایش یافت. محمود حســین پور رئیس اورژانس و 
مدیریت حوادث دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان گفت: شمار این افراد تا 
پیش از این 11 نفر بود که در گروه ســنی 16 تا 55 سال هستند. او گفت: دو 
نفر حال شان نامساعد است و به دستگاه وصل هستند، یک نفر در آی سی 
یو بستری است و مابقی به صورت سرپایی درمان شدند. حسین پور گفت: با 
توجه به دســتورات دینی و شرعی و همچنین ضرر مصرف این نوشیدنی ها 
برای ســلامتی مردم، از مصرف این نوشــیدنی ها خودداری کنند. او گفت: 
افرادی که علائمی مانند تاری دید، سرگیجه و مسمومیت دارند حتما سریع به 

مراکز درمانی مراجعه کنند.

< دستگیری عاملان مسمومیت
رئیس کل دادگستری هرمزگان از شناسایی و دستگیری 2 نفر از عوامل اصلی 
تهیه و توزیع مشــروبات الکلی مسموم در شهرستان حاجی آباد خبر داد. به 
گزارش فارس، مجتبی قهرمانی اعلام کرد: به دستور دادستان عمومی و انقلاب 
حاجی آباد، مأموران انتظامی در عملیاتی غافلگیرانه ضمن شناسایی یک محل 
تهیه، نگهداری و فروش مشروبات الکلی دست ساز در این شهرستان، 2 نفر 
از عوامل اصلی تهیه و توزیع مشروبات الکلی مسموم را شناسایی و دستگیر 
کردند. وی افزود: با توجه به حساســیت موضوع، به دســتور مقام قضایی، 
تحقیقات فنی و پلیســی از متهمین بلافاصله از همان لحظه دستگیری آغاز 
شده است. قهرمانی در ادامه افزود: تحقیقات و اقدامات دستگاه قضایی و پلیس 
برای شناسایی و دستگیری سایر متهمین این پرونده ادامه دارد که نتایج آن 
متعاقباً اطلاع رسانی خواهد شد. رئیس کل دادگستری هرمزگان با بیان اینکه 
برای پیشگیری از آسیب های بیشتر اطلاع رســانی از طریق دانشگاه علوم 
پزشکی استان نیز صورت گرفته است، بر لزوم اتخاذ تدابیر پیشگیرانه و نظارت 
جدی خانواده ها بر رفتارهای فرزندانشان نیز تأکید کرد و آموزش پیامدهای 
سوء مصرف مشروبات الکلی به نوجوانان و جوانان، توجه به آموزه های دینی 

و مراقبت در استفاده از فضای مجازی را در این راستا، حائز اهمیت برشمرد.

< مسمومیت الکلی به سردشت آذربایجان غربی رسید
در آذربایجان غربی نیز سرپرســت شــبکه بهداشــت و درمان سردشت 
آذربایجان غربی گفت: ۷ نفر بر اثر مصرف الکل دست ساز در این شهرستان 
مسموم شدند و به بیمارستان سردشت مراجعه کردند. به گزارش ایرنا، جلال 
جلالت اظهار کرد: از این تعداد 2 نفر با نظر پزشک معالج ترخیص شدند و بقیه 
در بخشــهای ویژه بیمارستان بستری و تحت نظر و در صورت نیاز به مراکز 
درمانی در سطح اســتان انتقال داده خواهند شد. وی اضافه کرد: این افراد 
با علایم مســمومیت با الکل به بیمارستان منتقل و پس از ویزیت و مشاوره 
توسط متخصص و انجام اقدام درمانی لازم با توجه به وخامت شرایط جسمانی 
مصدومین، ســه نفر در بخش ویژه و 2 نفر در بخش عادی بستری و تحت 
نظر درمانی هستند. مدیر شبکه بهداشت سردشت از شهروندان خواست از 
مصرف مواد دست ســاز و غیر استاندارد خودداری کرده و در صورت علایم 

مسمومیت به مراکز درمانی مراجعه کنند.

< تعداد فوتی های مسمومیت الکلی در کرج به ۱۷ نفر رسید
اما در کرج که مســمومیت ها از آنجا آغاز شد، رئیس کل دادگستری استان 

البرز گفت: تعداد فوتی های مســمومیت الکلی در کرج به 1۷ نفر رسید و 
تعداد متهمان بازداشتی نیز به ۹ نفر رسید. به گزارش مهر، حسین فاضلی 
هریکندی گفت: در خصوص مسمومیت الکلی اخیر در کرج، بلافاصله کارگروه 
ویژه ای جهت پیگیری نحوه مسمومیت ها، پیگیری پرونده قضائی و برخورد 
با عوامل تهیه، توزیــع و ترکیب الکل متانول با محلول های دیگر و تولید و 
عرضه آن تشکیل گردید و اولین جلسه کارگروه نیز در همان روز با حضور 
رئیس کل دادگستری استان، دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان، فرمانده 
انتظامی و رئیس پلیس آگاهی استان، معاون قضائی رئیس کل و دبیر قرارگاه 
مقابله با جرایم خاص استان و بازپرس پرونده برگزار شد. وی افزود: دومین 
نشست هم با حضور رئیس دانشــگاه علوم پزشکی استان در دادگستری 
کل استان البرز برگزار شــد. رئیس کل دادگستری استان البرز با اشاره به 
اینکه در این نشست آخرین اقدامات صورت گرفته در پرونده قضائی و نیز 
آخرین داده ها و اطلاعات جمع آوری شده در خصوص مسمومیت های اخیر 
مورد بررســی قرار گرفت، بیان کرد: تعداد افرادی که از 23 خرداد به جهت 
مسمومیت ناشی از مصرف مشروبات الکلی حاوی متانول به بیمارستان های 
کرج مراجعه کرده اند 1۹1 نفر است که با توجه به فوت دونفر دیگر که وضعیت 
وخیم داشتند، تاکنون تعداد 1۷ نفر فوت شده اند، همچنین در حال حاضر 
فقط 4 نفر در بیمارستان بستری بوده که دو نفر از آن ها در بخش ویژه )این 
توبه( بستری هستند. فاضلی هریکندی از بازداشت دو نفر دیگر از متهمان 
این واقعه خبر داد و متذکر شد: با دســتورات قضائی صادرشده و تلاش و 
پیگیری شبانه روزی پلیس آگاهی استان البرز، در دو روز گذشته به صورت 
جداگانه، یکی از عرضه کنندگان و نیز یکی دیگر از عوامل اصلی تولید که با 
اضافه کردن آب و محلول های دیگر به الکل صنعتی متانول، مشروبات الکلی 
مسموم را عرضه و توزیع می کردند نیز دستگیر شدند و با دستگیری متهمان 
اخیر، در این پرونده تاکنون ۹ نفر بازداشت شده اند که شامل توزیع کننده 
عمده یا خرد و نیز تولیدکننده و عرضه کننده الکل و مشروبات الکلی مسموم 
هستند. رئیس کل دادگستری استان البرز با رد برخی مطالب در رسانه ها که 
مدعی شده اند مسمومیت ها فقط در یک میهمانی یا پارتی بوده است، تشریح 
کرد: این مسمومیت ها در مناطق مختلف کرج بوده و استفاده کنندگان از این 
مشروبات سمی در طی این چند روز و در زمان های مختلف به مراکز درمانی 

مراجعه کرده اند.
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امیدواری حافظ نامه  و  مــا  رویت  انتظار  در 
در عشوه وصالت ما و خیال و خوابی

تفسیر: رئیس جمهور محترم گفتند: برای افزایش امید جامعه در انتخابات 
شرکت کردم. حافظ می گوید: در انتظار رویت و وصالتان بسیار خواب و 

خیال دیدیم.خوشحالیم آمدید و امیدمان هر روز افزون می شود! گاهــی گفته می شــود برخی مســائل باعث 
دلســردی آقایان از همسرانشــان می شود. از 
نظر روانشناســان هم یکســری دلایل باعث 
بروز دلسردی در آقایان نسبت به همسرانشان 
می شــود. از مهم ترین دلایل تکراری شــدن 
زندگی. عادی شدن آن. بروز مسائل و مشکلات 
مختلف در زندگیســت. شما تصورکنید موعد 
اجاره رســیده پول اجاره را ندارید ماشین تان 
خراب می شــود کولر خانه خراب می شــود. 
همســرتان مریض می شــود و... آیا در چنین 
شرایطی عاشــق ترین مرد هم باشید نه اینکه 
از همسرتان دلسرد شوید اما از زندگی دلسرد 
نمی شوید؟ در آن شرایط نمی دانید چه خاکی 

به سر بریزید؟ 
در دیالوگی از فیلم »باران« ساخته روبینا باکس 
شخصیت اصلی به همسرش می گوید: »وقتی 
بدبختی ها به من هجوم می آورد نمی توانم به تو 
لبخند بزنم«! پس بدبختی و گرفتاری ها وقتی 
هجوم خودجوش و خودســر به آدم می آورند 
فی الواقع گاهی عامل مهم دلســردی مرد از 
همسرش یا زندگی میشــوند. گرفتاری هایی 
که کنسرت یک زندگی عاشــقانه را هم بهم 
می ریزد. در واقع در چنین شرایطی مرد نه تنها 
ممکن است از همسرش دلسرد شود از زندگی 
هم دلسرد می شود. به قول یکی از همکاران ما: 
»از زندگی چنان دلسرد می شویم که از زندگی 
سیر می شویم آنقدر گرسنگی کشیده ام که از 

زندگی سیر شده ام«! 
مسائل اخلاقی هم خیلی مهم است مثلا ممکن 
است یک مرد در مسائل عاطفی هم زیاده خواه 
تندرو و افراطی باشــد با داشتن همسر، چشم 
و دلــش به قول قدیمی ها »جای دیگر بدود« 
یا دنبال پرســتو )همســر دوم( باشد. البته ما 
خوشــحالیم از اون مردهای تندرو زیاده خواه 

»پرستو خواه« نیستیم!
چند وقت پیش هم شــهرداری بنری در مورد 
این مردهای چشــم چران زد که بسیار مورد 
تاییــد و تمجید قرار گرفــت! اما جدا از اینکه 
برخی چشم چرانی ها باعث دلسردی به همسر 
میشــود اما گرفتاری های مالی و مرارت های 
زندگی هم بدجــور یک زندگی گرم را تبدیل 
به زندگی سرد می کند حتی فریز می کند. در 
دلسرد شــدن یک مرد از همسرش لزوما پای 
یک زن دیگر در میان نیســت پای بدبختی و 

گرفتاری و تنگی معیشت هم در میان است! 
به هوش مصنوعی گفتیم یک سخن درباره فقر 
و تاثیرش بر زندگی عاطفی بگو، چنین گفت: 

فقر آب روی آتش عشق است! 
مشــکلات نه تنها باعــث دلســردی مرد از 
همســرش می شــود حتی باعت دلسردی از 

دولتمردان هم می شود!

خبرچین
ما از اون مرد ها 

نیستیم!
 امیر حسین ذاکری 

طنزنویس 

 
 دیالوگ 

اگه یکی از آدمایی که دور و بر تو اند بدونن چی 
تو دست داری خون به پا میشه!

قورباغه - هومن سیدی

ماجرای فساد و جنایت سازمان یافته در مقر منافقین
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 گزارش  صندوق بازنشستگی 

 محیط زیست

 شهرداری 

 مطالبات رتبه بندی
 ۴۲۰۰۰ معلم بازنشسته 

سال ۱۴۰۰ پرداخت می شود
ــع وزارت  ــعه مناب ــاون برنامه ریزی و توس مع
آموزش و پرورش گفت: مطالبات رتبه بندی ۴۲ 
هزار نفر از معلمان بازنشسته سال ۱۴۰۰ که 
تا کنون پرداخت نشده بود در مرحله پرداخت 
است.صادق ستاری فرد در گفت وگو با تسنیم 
درباره پرداخت معوقات رتبه بندی بازنشستگان 
سال ۱۴۰۰ اظهار کرد: برای پرداخت معوقات 
ــته سال ۱۴۰۰ با  رتبه بندی معلمان بازنشس
سازمان برنامه و بودجه و صندوق بازنشستگی 
ــام و اعتبار مورد نیاز  هماهنگی های لازم انج
ــهم  ــورات س ــد. وی افزود: کس پیش بینی ش
ــتگان  صندوق و مطالبات به جا مانده بازنشس
ــمول رتبه بندی هستند،  سال ۱۴۰۰ که مش
به زودی پرداخت خواهد شد.معاون برنامه ریزی 
و توسعه منابع وزارت آموزش و پرورش عنوان 
ــت معوقات به ۲۶۰ میلیارد  کرد: برای پرداخ
ــد و بخشی  تومان اعتبار نیاز بود که تأمین ش
ــهم کسورات تأمین اجتماعی  از آن را بابت س
و صندوق بازنشستگی کشوری است و بخشی 
ــته اختصاص  نیز به مطالبات معلمان بازنشس

می یابد.

 کودکانی که بی دلیل آواره خیابان ها  نشده اند
 سنگینی بار زندگی بر شانه های 

نحیف کودکان کار
ــه زمان خوبی برای  ــد و ۶۰ ثانی چراغ قرمز ش
ــم تنیده از  ــود. افکاری در ه ــوم افکارم ب هج
ــا خوردن  ــی که ب ــف زندگ ــکلات مختل مش
ــته افکارم پاره  ــه ماشین رش ضربه ای به شیش
ــه ای را دیدم  ــد و به خودم آمدم. دختر بچ ش
ــم هایش مملو از آرزو، خستگی، امید،  که چش
ــمانش انگار با آدم  ــرت و ترس بود و چش حس
حرف می زد و دستان کوچکش جایگاه خار های 
ریز و درشت گل های سرخ بود. شیشه را پایین 
کشیدم و صدایی نحیف و زار به من گفت: آقا 
تو رو خدا از من چند شاخه گل بخر. خواستم 
شاخه گلی را از دستش بگیرم که ۶۰ ثانیه به 
ــد و مجبور شدم  ــید و چراغ سبز ش پایان رس
ــین کودکانی  حرکت کنم. از داخل آیینه ماش
ــپند، گل،  ــدام با اس ــد که هر ک ــده می ش دی
دستمال کاغذی، آدامس وغیره در سر چهارراه 
ــدن چراغ راهنمایی رانندگی  منتظر قرمز ش
ــل آواره خیابان ها  ــودکان کار بی دلی بودند.ک
نشده اند و پشت پرده این التماس ها مشکل یا 
معضلی نهفته است که شاید برخی از این علل 
در آن ها مشترک باشد؛ داشتن والدین بیمار و 
معتاد و مشکلات معیشتی و والدین بی کفایت 
ــت که اکثر کودکان کار را  از جمله دلایلی اس
ــتی که آینده  راهی خیابان می کند. اما به راس
ــه رقم بخورد؟  ــت چگون این کودکان قرار اس
ــودکان کار افزوده  ــه روز بر تعداد ک چرا روز ب
ــود؟ وظیفه دولت و جامعه در قبال این  می ش
ــاس آمار منتشر شده  کودکان چیست؟بر اس
ــط سازمان بهزیستی ۱۴ هزار کودک کار  توس
ــور وجود دارد که ۸۵ درصد از کودکان  در کش
ــده اتباع خارجی هستند و  ــایی ش کار شناس
براساس آمار منتشر شده برآورد می شود بین 
۸۰۰ تا ۱۰۰۰ کودک کار در استان کرمانشاه 
وجود داشته باشد. محمدرضا آمویی سرپرست 
ــاه در گفت وگو با تسنیم، با  فرمانداری کرمانش
اشاره به اینکه غذا دادن و پول دادن به متکدیان 
ــوی مردم یکی از معضلات  و کودکان کار از س
ــت: در این  ــت اظهار داش ــهر کرمانشاه اس ش
ــازی داریم و مسئولان  حوزه نیاز به فرهنگ س
ــه جمع آوری  ــتگاه های متولی در زمین و دس
ــودکان کار وظایفی  ــاماندهی ک متکدیان و س
ــع اردوگاهی  ــان اینکه مجتم ــد.وی با بی دارن
ــود و با نزدیک  ــفید باید فعال ش ــمه س چش
ــدن به تعطیلات تابستانی و ورود مسافران،  ش
ساماندهی متکدیان در دستور کار قرار گرفته 
ــت عنوان کرد: نخبگان دستورالعمل های  اس
ــبی را در حوزه متکدیان تدوین کرده اند  مناس
ــئولان آن ها را به صورت دقیق  و چنانچه مس
اجرا کنند به نتایج خوبی دست خواهیم یافت.
آمویی گفت: براساس هماهنگی بین دستگاه 
قضائی و پیش بینی سوءاستفاده از متکدیان از 
ــوی افراد خاص، با این افراد به صورت ویژه  س
برخورد می شود و برای جمع آوری و برخورد با 
گردانندگان احتمالی این باندها اقدامات مؤثری 
ــود. ــد مجازات انجام می ش از جمله تعیین اش

ــتان  ــتی اس ــهبازی مدیرکل بهزیس بهزاد ش
ــاه در گفت وگو با  تسنیم در کرمانشاه،   کرمانش
ــوان گروهی ــودکان به عن ــه ک ــان اینک  با بی
 آسیب پذیر در معرض انواع تهدیدها قرار دارند 
 اظهار داشت: کودک کار طبق قانون به فرد زیر
ــف مانند  ــل مختل ــه دلای ــه ب ــال ک  ۱۸ س
بدسرپرستی، بی سرپرستی، مشکلات اقتصادی 
ــوند تا  ــی مجبور به کار کردن می ش و فرهنگ
ــای روزمره زندگی را تأمین کنند، گفته  نیازه
می شود.وی با اشاره به اینکه بهزیستی خدمات 
ــودکان ارائه می دهد عنوان  مختلفی به این ک
کرد: این خدمات شامل مواردی از قبیل جذب 
ــده، ارائه خدمات  ــکیل پرون ــایی، تش و شناس
ــناختی، خدمات آموزشی،  مددکاری و روانش
حرفه آموزی و غیره است. شهبازی عنوان کرد: 
در مواردی که لازم باشد کودکان بی سرپرست 
و بدسرپرست در مراکز شبانه روزی نگهداری 
می شوند. مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه با 
اشاره به اینکه طبق برآوردهایی که انجام شده 
ــتان کرمانشاه  ــت ۱۰۰۰ کودک کار در اس اس
ــود دارد گفت: به بیش از ۴۰۰ کودک کار  وج
و خانواده آن ها در یک مرکز اقامتی و دو مرکز 
ــه می دهیم.  ــی خدمات ارائ حمایتی- آموزش
ــان اینکه هر کدام از مراکز حمایتی- وی با بی
ــرش ۱۲۰  ــتی ظرفیت پذی ــی بهزیس آموزش
کودک کار را به صورت روزانه دارد خاطرنشان 
کرد: در این مراکز خدماتی مانند حرفه آموزی، 
ــی، بازدید از منازل  برنامه های تفریحی گروه
کودکان، ورزش، برنامه های آموزشی بازگشت 
ــات مشاوره و روانشناختی و  به تحصیل، جلس
ــود. شهبازی گفت: یک مرکز  غیره ارائه می ش
شبانه روزی با ظرفیت ۲۵ نفره در سطح استان 
ــودکان خیابانی داریم که در این مرکز  برای ک
کودکانی که بدسرپرست هستند یا اینکه مورد 
آزار قرارگرفته اند، خانواده از آن ها حمایت نکرده 
یا اینکه بعضا مورد سوءاستفاده قرار گرفته اند 
ــوند تا زمانیکه شرایط مساعد  نگهداری می ش
برای بازگشت آنها فراهم شود.مدیرکل بهزیستی 
ــاه، به محلات حاشیه نشین  ــتان کرمانش اس
ــاره و تاکید کرد: بیشتر کودکان  کرمانشاه اش
ــهر از این محلات هستند و  ــطح ش کار در س
این موضوع به دلیل این است که فرهنگ کار 
کردن کودک در این محلات رایج است و برای 
ــازمان ها و  رفع این موضوع ما نیازمند ورود س
دستگاه های فرهنگی در این زمینه هستیم. وی 
عنوان کرد: وظیفه بهزیستی سلامت اجتماعی 
جامعه است و ما با آسیب های اجتماعی مقابله 
می کنیم همچنین طبق قانون، اشتغال کودکان 
ــهریان عزیز می توانند از  ممنوع است و همش
ــتغال  طریق اورژانس اجتماعی ۱۲۳ موارد اش

کودکان را به بهزیستی اطلاع دهند.

 سازمان محیط زیست:
هرگونه فعالیت مجدد 

"پتروشیمی میانکاله" مغایر با 
ضوابط محیط زیستی است

معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت 
محیط زیست گفت: ادامه عملیات فنس کشی 
ــاد میانکاله مصداق  ــیمی امیرآب پروژه پتروش
شروع عملیات اجرایی پروژه و مغایر با ضوابط 
ــت.به گزارش تسنیم، ایرج  محیط زیستی اس
ــی گزارش های  ــرد: در پ ــمتی اظهار ک حش
ــای اجرایی  ــروع فعالیت ه واصله مبنی بر ش
ــوی  ــیمی امیرآباد میانکاله از س پروژه پتروش
مجری این طرح، در تماس تلفنی با مدیرکل 
محیط زیست استان مازندران، صحت و سقم 
ــدم. وی افزود: بر این  این گزارش ها را جویا ش
ــی ناتمام این  اساس مشخص شد، فنس کش
ــده و ادامه دارد. این در حالی  ــروع ش پروژه ش
ــیمی امیرآباد میانکاله  است که پروژه پتروش
فاقد مجوز ارزیابی زیست محیطی از سازمان 
حفاظت محیط زیست است و بر اساس آخرین 
مکاتبات دستگاه قضا، زمین مورد نظر هم باید 
ــت انسانی  ــود.معاون محیط زیس مسترد ش
ــازمان حفاظت محیط زیست تصریح کرد:  س
اگرچه بر اساس گزارش های استان، مجموعه 
ــاً محدود به  ــری پروژه صرف فعالیت های مج
ادامه عملیات فنس کشی محل پروژه است اما 
ــتند به بند غ ماده ۳۸ قانون برنامه ششم  مس
توسعه، همین قدر فعالیت هم مصداق شروع 
عملیات اجرایی پروژه و مغایر با ضوابط محیط 

زیستی است.

برگزاری دومین پویش 
نفس های تازه شهر 

در منطقه۱۳ 
ــعار  ــهر با ش دومین پویش نفس های تازه ش
"تهران شهر خانواده محور" در بوستان پیروزی 

برگزار شد. 
به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه ۱۳، 
محمد هادی علی احمدی، شهردار منطقه با 
اشاره به شناسایی و تکریم نوزادان تازه متولد 
ــط اداره بانوان گفت:  ــده در فصل بهار توس ش
تولد فرخنده هر نوزاد در خانواده نعمت بزرگی 
ــا به خانواده  ــت و نه تنه از جانب خداوند اس
ــد  ــز جان دوباره ای می بخش ــهر نی بلکه به ش
ــار از امید و نشاط و شور  ــان سرش و وجودش
ــهروندی جدید در جامعه  زندگی به عنوان ش
محسوب می شود.او در خصوص دومین پویش 
نفس های تازه شهر در راستای تحقق رویکرد 
ــور ترویج احترام به  جوانی جمعیت و به منظ
محیط زیست شهری در محله حافظیه افزود: 
ــایی و تکریم نوزادان تازه متولد شده در  شناس
فصل بهار به عنوان یک شهروند جدید و اهدای 
ــام آنها از جمله اقداماتی  درختچه و نهال به ن
بود که در این پویش انجام شد. دومین پویش 
ــهر در بوستان پیروزی واقع  نفس های تازه ش
ــا حضور جمعی از مدیران  در محله حافظیه ب
ــهری ناحیه ۳، مدیر بانوان منطقه، مسئول  ش
مجتمع شهربانو و تعدادی از نوزادان تازه متولد 
ــدران این عزیزان و  ــده به همراه مادران  و پ ش
همچنین اجرای برنامه های فرهنگی و.. اجرایی 
شده است. افزایش حس تعلق خانواده به محله 
ــهر، تکریم و گرامیداشت تولد هر نوزاد به  و ش
ــت مهارت های  ــهروند، تقوی عنوان یک نو ش
فرزند پروری والدین در زمینه امور شناختی و 
روانشناختی کودکان یک تا دو ساله، تقویت و 
ارتقای هوش اخلاقی کودکان از طریق آموزش 

به والدین از اهداف مهم این پویش است.

9 اجتماعی
ــرمایه ثابت ناخالص در فاصله بهار  ــکیل س طبق آمار دولت نرخ تش
ــت که به نوعی  ــیده اس ــتان به میزان ۲.۱ درصد رس ۱۴۰۱ تا زمس
شاخص امیدوارکننده ای به ویژه در بخش صنعت و خدمات محسوب 
ــاخص  ــان می دهد ما در برخی از زمینه ها ش ــود. اما آمار نش می ش
امیدوارکننده ای نداشته ایم.به گزارش ایلنا، انتشار گزارش اخیر مرکز 
آمار ایران در رابطه با رشد اقتصادی بخش های مختلف اقتصاد ایران 
از زوایایی نگران کننده و از زوایایی دیگر امیدوار کننده بود. این گزارش 
ــال گذشته و مقایسه آن با سال های  ــتناد به تحولات آماری س با اس
ــور از نظر برخی حوزه ها مثل نفت، انرژی،  ــان داد که کش قبل، نش
معدن و به ویژه صنعت رشد داشته اما در دو حوزه مسکن و کشاورزی 
ــدن مواجه بودیم؛ رویدادی که می تواند  ــد منفی و کوچک ش با رش
ــته باشد.  ــخصی با وضعیت بازار کار این دو حوزه داش ــبت مش نس
ــد ۴.۸ درصدی  طبق این آمارها، اطلاعات اقتصادی مرکز آمار از رش
ــش از ۴.۵ درصدی محصول  ــص داخلی با نفت و بی محصول ناخال
ــال ۱۴۰۱ حکایت دارد. همچنین  ناخالص داخلی بدون نفت در س
براساس این آمارها، کشاورزی با منفی ۴.۴ درصد و ساختمان با منفی 
ــترین رکود و افت سرمایه گذاری و رشد را داشته و به دلیل  ۲.۳ بیش
مشکلات ساختاری و کمبود سرمایه گذاری کوچک تر شدند و بخش 
صنعت با رشد ۷.۷ و انرژی و نیرو با رشد ۷.۸ بیشترین رشد را داشته 
است. ضمن اینکه طبق آمار دولت؛ نرخ تشکیل سرمایه ثابت ناخالص 
در فاصله بهار ۱۴۰۱ تا زمستان به میزان ۲.۱ درصد رسیده است که 
به نوعی شاخص امیدوارکننده ای به ویژه در بخش صنعت و خدمات 
محسوب می شود. تشکیل سرمایه ناخالص در بخش ماشین آلات و 
ــال ۱۳۹۸ حدود ۱۹- کاهش داشته و  ابزارهای تولید صنعتی در س
در سال ۱۳۹۹ نزدیک به صفر بوده است. این میزان در سال ۱۴۰۰ 
به ۴ درصد افزایش یافت و در پایان سال ۱۴۰۱ نرخ تشکیل سرمایه 
ناخالص در بخش ماشین آلات به بیش از ۷ درصد رسیده است. نکته 
حائز اهمیت این است که طی ۵ سال اخیر به طور تقریبی همه ساله 
ــاورزی منفی بوده است. در این  ــد اقتصادی بخش مسکن و کش رش
میان وضعیت رشد اقتصادی بخش مسکن بدتر بوده زیرا باوجود نیاز 
ــکن، طی چند سال ایران نرخ رشد منفی  جامعه جوان ایران به مس
۱۵ درصد و منفی ۱۳ درصد و اخیرا بیش از منفی ۲ درصد را تجربه 
ــت. این روند در کنار وضعیت رشد بخش کشاورزی، حاکی  کرده اس
ــرمایه از این بخش و به تبع آن، خروج نیروی کار از این  از خروج س

حوزه نیز محسوب می شود.

<سرکوب قدرت خرید؛ حلقه مفقوده ای که باعث عدم رشد اقتصادی شد
اولیاء علی بیگی )رئیس کانون عالی شوراهای اسلامی کار کل کشور( 
ــیاری از آمارها گویای  ــار این آمار گفت: بس ــاره به نتایج انتش با اش
ــور و به تبع آن بازار کار است و بیان آن ها  وضعیت عیان اقتصاد کش
توضیح واضحات است. همچنین برخی آمارها وجود دارند که به خاطر 
ــتند. قاعدتا آن  نوع اخذ آن ها و دیگر دلایل برای مردم ملموس نیس
ــوم جامعه و فعالان اقتصادی  ــی که غیرقابل لمس برای عم آمارهای
ــتند. برای مثال آمار کاهش تورم و آمار  ــت نیز محل اشکال هس اس
رشد اقتصادی مثبت کشور در شرایطی که هیچکدام از این دو آیتم 
برای مردم قابل لمس نیست، حتما به گونه ای غلط انداز مطرح شده 
که مردم نتوانند مستقیما در مواجهه با برخی شاخص های اقتصادی 
ــفره خویش آن ها را درک کنند. در چنین شرایطی مردم  موثر بر س
ــاره به  ــه این آمارها نگاه می کنند. وی با اش ــک و تردید ب با نگاه ش
نسبت قدرت خرید جامعه کارگری و بخش های بزرگ ضعیف جامعه 
ــت: ما باید بپذیریم که  ــد اقتصادی در بخش های مختلف گف با رش
ــایر متغیرها مانند تحریم های اقتصادی و ارتباط اقتصادی با  البته س
ــت و همه چیز به  دنیای خارج در وضعیت اقتصادی ما موثر بوده اس
ــود، اما سایر متغیرهای موثر را نیز  بحث توزیع ثروت خلاصه نمی ش

نمی توانیم نفی کنیم. تحریم ها اثر مستقیم بر زندگی مردم داشته و 
ــرده و وارونه جلوه داد. ما تا زمانی که  ــوان واقعیت ها را انکار ک نمی ت
ارتباطات بین المللی مان در یک مسیر درست قرار نگیرد، نمی توانیم 
در مسیری قرار بگیریم که فشارها را بر اقتصاد خود کاهش دهیم زیرا 
ــته و پیوسته شده و رشد اقتصادی از  اقتصادهای جهانی به هم وابس
همین کانال تثبیت می شود. فلسفه افزایش دستمزد، منطبق کردن 
ــت کارگران با قیمت ها است. این درحالی است که  دریافتی و معیش
ما به دلیل وجود تورم ساختاری هرساله مجبور به افزایش قابل توجه 
دستمزد کارگران به منظور حفظ قدرت خریدشان هستیم. علی بیگی 
با تاکید بر بحث ضرورت افزایش قدرت خرید از طریق افزایش حداقل 
ــت و تورم گفت: یکی از موضوعات  ــتمزد مطابق با سبد معیش دس
ــث قدرت خرید برمی گردد. یکی از  ــرح در این حوزه البته به بح مط
ــردم و قدرت خرید جامعه کارگری  ــفره م اصلی ترین متغیرها در س
ــدم همخوانی درآمد و هزینه مصرف و  ــت. ع ورودی درآمد آن ها اس
تقاضا را تحت تاثیر قرار می دهد. در بحث دستمزد ما معتقدیم پس از 
تصویب قانون کار در سال ۱۳۶۹، در تعیین حداقل دستمزد توجهی 
به اجرای ماده ۴۱ قانون کار و تبصره ها و شاخص های تعیین شده در 
ــت. به عبارت بهتر ما شاهد شکاف  تبصره های آن صورت نگرفته اس
ــت و هزینه ها هستیم که  بلندمدت و چنددهه ای میان مزد، معیش
مربوط به دو سه سال اخیر نیست. سال های متوالی و متمادی است 
ــود و چنین وضعیتی با  که قانون کار در حوزه مزدی رعایت نمی ش
ــد اقتصادی طبیعی است. رئیس کانون  چنین نسبتی در حوزه رش
ــور در پایان تصریح کرد: در نهایت  ــوراهای اسلامی کار کش عالی ش
فلسفه افزایش دستمزد، منطبق کردن دریافتی و معیشت کارگران با 
قیمت ها است. این درحالی است که ما به دلیل وجود تورم ساختاری 
هرساله مجبور به افزایش قابل توجه دستمزد کارگران به منظور حفظ 
ــان هستیم. در واقع اگر تورم به شکل ساختاری مهار  قدرت خریدش
می شد، نیازی به مجادله شدید بر سر دستمزدها نبود. مسئله اساسی 
ــوند تورم با اقدامات  ــت که دولت ها متوجه ش در بحث تورم این اس
ضربتی و سرعتی مهار نمی شود و تورم ساختاری موجود برای مهار 
شدن نیازمند اصلاحات و تغییرات ساختاری است و قاعدتا تغییرات 
بنیادین و نهادی باید صورت بگیرد. رشد منفی سه درصدی مسکن 
یا منفی چهار درصدی کشاورزی آمارهای بسیار خطرناکی هستند 
و در زمینه امنیت اجتماعی و امنیت غذایی این آمارهای پی در پی 

ــال های متمادی در ادبیات علمی »بحران« نامیده می شوند و این  س
ــتانه تغییرات ناگوار ماندگار در برخی  ــت. ما در آس بحران واقعی اس
حوزه ها هستیم که سال ها رشد منفی اقتصادی داشتند و عملا خروج 
دائمی نیروی کار و سرمایه در بخش ها در حال تثبیت شدگی است.
وضعیت رشد اقتصادی مسکن و کشاورزی حاکی از ابربحران است

ــد اقتصادی بخش های مختلف  ــده مرکز آمار از رش آمار تفکیک ش
ــانه های دیگری نیز به ذهن متبادر می کند؛ نشانه هایی که  البته نش
ــد از طریق آن به فهم انواع بیماری ها از طریق  اقتصاددانان می توانن
ــان علیرضا حیدری  ــد. در این می ــاهده علائم بیماری پی ببرن مش
)اقتصاددان و نایب رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری( اظهار 
می کند: در حوزه بحث های آماری معمولا باید وارد جزئیات آمارها و 
مقایسه آن آمارها با سال های گذشته شد. ما نمی توانیم آمارها را در 
یک سال یا یک نقطه ببینیم و بدون توجه به روندهای سالیان قبل 
ــی برویم. وی افزود: برای مثال در بحث  ــد آن یک طرفه به قاض و بع
ــد منفی بخش کشاورزی به میزان منفی ۴.۴ درصد که در سال  رش
گذشته محقق شده است، باید علائم را دقیق بررسی کنیم و نسبت 
ــته بدانیم. برای اینکه فهم درستی از مفهوم نرخ رشد  آن را با گذش
اقتصادی داشته باشیم، باید به این نکته توجه کنیم که در محاسبه 
ــال قبل خود می سنجیم و  ــد اقتصادی، هر سال را نسبت به س رش
ــد در  ــا درک این نکته می توان فهمید که آیا دولت ها با ایجاد رش ب
ــد منفی یا رکود نزدیک به رشد اقتصادی  بخشی که چند سال رش
صفر درصد داشته، اقدام بزرگی انجام دادند یا فقط این هنر را داشتند 
که بحران موجود را عمیق تر نکنند؟ یکی از مشکلات نظام آماری ما 
عدم شفافیت در صحت داده های اولیه آماری است که قرار است فرد 
ــتخراج کند. ما نتیجه چنین ضعفی را در  آمارگیر از آن نتایجی اس
ــبت صنایع تولیدکننده کالای مصرفی و نسبت آن با رشد  حوزه نس
اقتصادی صنایع مادر و صنایع تولیدکننده مواد خام و کالاهای واسطه 
صنعتی می بینیم. حیدری تاکید کرد: برای مثال در شرایطی که ما 
سال ها نرخ تشکیل سرمایه صنعتی منفی داشتیم، رشد ۷ درصدی 
فقط پرکردن ظرفیت خالی گذشته است و حاکی از یک اتفاق بزرگ 
نیست. به عبارت بهتر شاید با حفظ این روند برای چند سال ما تازه 
ــال قبل برسیم که روند رشد منفی اقتصادی  به نقطه ای در چند س
ــروع شده بود. به عبارت بهتر،  و صنعتی و خروج نیروی کار از آن ش
ما باید گرایش ها، روندها و به اصطلاح اقتصادی »ترند« ها را باید نگاه 
کنیم. با مشاهده ترندها و گرایش های عمومی اقتصادی طی دهه های 
ــته می توان فهمید که دقیقا چه اتفاقی افتاده و چه چیز واقعا  گذش
جابه جا کرده و رشد واقعی مثبت داشته است. این اقتصاددان تاکید 
کرد: اگر دولت تصمیم بگیرد با خام فروشی محصولات صنعتی که در 
داخل بازار مصرف ندارند یا قدرت خرید داخلی اجازه تهیه آن ها را به 
مردم و مشتریان بخش های دیگر صنعتی در داخل نمی دهد، میزان 
صادرات را افزایش دهد، تنها با مزیت تفاوت نرخ ارز موفق به افزایش 
ــده و این رشد با وجود عدم بهره وری و  ــد اقتصادی ش صادرات و رش
عدم تشکیل ارزش افزوده بالا واقعی و با ثبات نخواهد بود. ما با ارزان 
ــتغال بیشتر از  ــی کالاهای صنعتی خودمان را بدون ایجاد اش فروش
طریق تولید محصول نهایی سرگرم و کالاهای خود را به صورت مفت 
و نزدیک به رایگان از کشور خارج می کنیم تا کشورهای دیگر صنعتی 
با کار روی آن ها، ارزش افزوده چند برابری بدست بیاورند و درنهایت 

ما فرصت های خود را سوزانده ایم.
ــد منفی سه درصدی مسکن یا منفی  وی در پایان تصریح کرد: رش
چهار درصدی کشاورزی آمارهای بسیار خطرناکی هستند و در زمینه 
ــال های  امنیت اجتماعی و امنیت غذایی این آمارهای پی در پی س
ــوند و این بحران  ــادی در ادبیات علمی »بحران« نامیده می ش متم
ــت. ما در آستانه تغییرات ناگوار ماندگار در برخی حوزه ها  واقعی اس
هستیم که سال ها رشد منفی اقتصادی داشتند و عملا خروج دائمی 

نیروی کار و سرمایه در بخش ها در حال تثبیت شدگی است.

 ادعای رشد اقتصادی  بدون تقویت قدرت خرید مردم غلط انداز است

ــکلات جامعه ی پرستاری کشور   »اضافه کار اجباری« یکی از مش
ــیفت کاری خود را کامل کرده به خاطر  ــتاری که ش ــت؛ پرس اس
کمبود نیرو مجبور است یک شیفت اضافی دیگر نیز سر کار بماند. 
ــه »به علت کمبود  ــن رابطه با بیان اینک ــتاران در ای یکی از پرس
ــاری می خواهند« می گوید: طبق  ــتاران اضافه کار اجب نیرو از پرس
ــاعت  ــتار در ماه فقط حدود ۱۵۰ س ــره وری، یک پرس ــون به قان
ــد یعنی اگر پرستاری  موظفی دارد و اضافه کار نباید اجباری باش
ــته باشد با پرکردن ساعات موظفی حقوق کامل  اضافه کار نخواس
ــتاران اضافه کار  ــیاری از مراکز درمانی به پرس می گیرد اما در بس
ــاعات  ــتاران در س ــختی کار پرس اجباری می دهند. او در مورد س
ــتاری همان کار پرستاری است  اضافه می گوید: اضافه کار در پرس
ــت که  ــقات؛ در واقع مثل کار اداری نیس ــختی ها و مش با همه س
اضافه کار به معنای پشت میزنشینی در ساعات خلوت اداره باشد 

ــد. پرستار در شیفت اضافه دقیقاً همان کار  و سختی نداشته باش
ــی را انجام می دهد و هیچ تفاوتی با کار اصلی ندارد، فقط در  اصل
ــر موظفی مشخص می شود چقدر اضافه کار دارد. پایان ماه با کس
ــت در عرض یک ماه، ۱۰۰  ــتار ممکن اس به گفته وی، یک پرس
ساعت، ۱۵۰ یا حتی ۱۷۰ ساعت اضافه کار داشته باشد. »نه تنها 

ــیار دشوار است و فرقی با کار عادی پرستار ندارد  اضافه کاری بس
ــتار با بیان  ــت« این پرس ــیار پایین اس بلکه تعرفه های آن نیز بس
ــه کار ۱۶ تا ۲۰  ــاعت اضاف ــن جمله اضافه می کند: برای هر س ای
هزار تومان می پردازند که مبلغ بسیار پایینی ست.او ادامه می دهد: 
ــت  ــتار بین ده تا دوازده میلیون تومان اس وقتی حقوق یک پرس
برای اضافه کار اجباری که یک شیفت مجزای کار است، یک تا دو 
ــتار می پردازند. این اجحاف بزرگی است در  میلیون تومان به پرس
حق پرستاران.این نیروی انسانی کادر درمان کشور می گوید: برای 
پرستارانی که با سختی بسیار و کار طاقت فرسا، در هر شرایط آب 
ــغولند، این مبلغ اضافه کاری بسیار  و هوایی، به خدمتگزاری مش
ناعادلانه است؛ پرستاران در شرایط آلودگی سنگین هوا یا برودت 
ــیار، مجبورند برای اضافه کار بایستند و هر شرایطی را تحمل  بس

کنند.

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی با تاکید با اشاره به اینکه 
ــت، گفت: افزایش  مجلس موافق افزایش قیمت بلیت هواپیما نیس
ــوم جامعه قرار گرفته  ــه به تازگی مورد انتقاد عم بلیت هواپیما ک
ــود، اما از طرفی باید  ــگری می ش و منجر به نابودی صنعت گردش
ــرکت هواپیمایی را مد نظر قرار دهیم.مجتبی  گلایه ایرلاین ها و ش
یوسفی در گفتگو با خانه ملت، در مورد زمین گیر شدن ۳۳۰ فروند 
ــور و نقش تحریم ها در صنعت هوایی، گفت: صنعت  هواپیمای کش
هوایی امروز یکی از نهادهای خودباوری کشور ما محسوب می شود، 
صنعت هوایی ایران بیش از ۴۰ سال زیر سایه تحریم ها قرار گرفته 
است اما با همت نیروهای متخصص در صنعت هوایی این صنعت تا 
به امروز سرپا مانده است و حتی توانسته برخی از قطعات را تعمیر و 
یا تولید کند. نماینده مردم اهواز، باوی، حمیدیه و کارون در مجلس 
شورای اسلامی، با اشاره به اینکه مجلس موافق افزایش قیمت بلیت 
هواپیما نیست، گفت: افزایش بلیت هواپیما که به تازگی مورد انتقاد 
ــت منجر به نابودی صنعت گردشگری  عموم جامعه قرار گرفته اس
می شود، اما از طرفی باید گلایه ایرلاین ها و شرکت هواپیمایی را مد 
نظر قرار دهیم، زمانی نه چندان دور برای ادامه فعالیت آنها ارز۴۲۰۰ 
تومانی پرداخت می شد در حال حاضر ارز نیمایی و مبادله ای یا هر 
اسمی که بر روی آن می توان گذاشت تاکنون پرداخت نشده است. 
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه در حال 
ــور با ارز بالای۵۰ هزار تومان، اقدام  ــازمان هواپیمایی کش حاضر س
ــازی قطعات فرسوده  به خرید قطعات خود می کند، ادامه داد: نوس
هواپیما در حال حاضر با ارز بالای ۵۰ هزار تومان ممکن شده و این 
ــود؛ طی مصوبه دی ماه سال گذشته  باید از همه جهت پیگیری  ش
ــاز را با قیمت مبادله ای صنعت  ــد بانک مرکزی ارز مورد نی قرار ش
هوایی کشور تامین کند تا شاهد رونق صنعت هوایی کشور در حوزه 

توریست گردشگری و سلامت در کشور باشیم.

<هواپیما تنها مختص لاکچری پسندان نیست
ــور صنعت لاکچری  ــاد از اینکه صنعت هوایی کش ــفی با انتق یوس
پسندان نیست، اظهار داشت: این صنعت تنها مختص افراد متمول 
ــلامت برای  ــت، امروز صنعت هوایی گاهی در حوزه س جامعه نیس
ــتفاده قرار می گیرد و  انتقال بیماران و یا اقدامات ضروری مورد اس
ــت، در حال حاضر  ــن در انتقال بار در منطقه نیز فعال اس همچنی
ــور ترکیه این موارد را پذیرفته و در دستور  شرکت هواپیمایی کش
ــد بر اینکه جبران ضرر و زیان  ــت.وی با تاکی کار خود قرار داده اس
ــردم پرداخت کرد، یادآور  ــور را نباید از جیب م صنعت هوایی کش
ــد: تحریم ها علاوه بر اینکه این صنعت را تحت الشعاع قرار داده  ش
نتوانسته همت متخصصان جوان و پیشکسوت این عرصه را زمین 
ــی از این  ــئولان با بی توجهی در حال زمین زدن بخش بزند اما مس
صنعت هستند. عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی با انتقاد 
ــئولان در جهت تقویت صنعت هوایی کشور، اظهار  از بی مهری مس
ــافر در حوزه زمینی،  ــت: بی توجهی به حمل و نقل، بار و مس داش
ــئولان تراز اول دولت ها شاهد بودیم  دریایی و هوایی را از طرف مس

ــی از آن به تحریم های ظالمانه باز می گردد اما در  و همچنین بخش
ــاد به وضوح می بینیم. نماینده  ــت جای خالی آن را در اقتص حقیق
ــت هوایی عملا  ــا تاکید بر اینکه صنع ــردم در مجلس یازدهم ب م
 مسیری برای دور زدن تحریم ها است، اظهار داشت: در واقع تقویت 
ــورهای همسایه ایجاد کند،  این صنعت می تواند جذابیت برای کش
شاید برنامه هایی برای حمایت از آن طراحی شده اما عملیاتی نشده 
است؛ بی تردید در برنامه هفتم توسعه این مباحث مورد توجه قرار 
می گیرد تا راهی برای حمایت از این صنعت باشد، صنایعی همچون 
صنعت هوایی و یا اقتصاد دریایی مولد و پیشران در سایر بخش های 
اقتصادی کشور هستند.یوسفی در مورد توان و ظرفیت کشور برای 
حمایت از صنعت هوایی؛ تاکید کرد: حمایت هایی از صنعت هوایی 
ــت، باید بتوانیم از ظرفیت  ــور وجود دارد اما لازم و کافی نیس کش
کشورهای توانمند و شرکت های خارجی برای تقویت صنعت هوایی 
ــه تلاش های بی بدیلی در زمانی که  بهره بگیریم، فعالان این عرص
ــورها بود  ــات در اختیار تعداد محدودی از کش ــار تولید قطع انحص
برای این صنعت داشتند. عضو کمیسیون عمران در مجلس شورای 
ــت: امروز ایران در حوزه تولید موتور هواپیما و  ــلامی اظهار داش اس
سایر قطعات مصرفی این صنعت هم ورود داشته است که متاسفانه 
چندان مورد حمایت مسئولان قرار نگرفته است، امیدواریم حمایت 
ــر قرار بگیرد با  ــتور کار متولیان ام ــور در دس از صنعت هوایی کش
ــران از لحاظ جمعیتی و تعداد فرودگاه ها نیازمند  توجه به اینکه ای
ــفی با تاکید بر اینکه  ــت این صنعت از همه جهات است.یوس تقوی
ــور صورت پذیرد،  ــرمایه گذاری جدی در صنعت هوایی کش باید س
خاطرنشان کرد: تا زمانی که روی صنعت هوایی کشور سرمایه گذاری 
نشود موانع آن برطرف نخواهد شد، این سرمایه گذاری باید به لحاظ 
 مادی صورت پذیرد نه به جهت اختصاص دادن این صنعت به افراد

 متمول جامعه!

 یک ساعت کار اضافی فقط برای 16 تا 20 هزار تومان!

صنعت گردشگری در تور تورم پرواز

 کمبود پرستار با »اضافه کارِ اجباری« جبران می شود

 یوسفی با اشاره به اینکه مجلس مخالف افزایش قیمت بلیت هواپیما است:
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اقتصاد  عیان  وضعیت  گویای  آمارها  از  بسیاری 
آن ها  بیان  و  است  کار  بازار  آن  تبع  به  و  کشور 
آمارها  برخی  همچنین  است.  واضحات  توضیح 
دیگر  و  آن ها  اخذ  نوع  خاطر  به  که  دارند  وجود 
آن  قاعدتا  نیستند.  ملموس  مردم  برای  دلایل 
آمارهایی که غیرقابل لمس برای عموم جامعه و 

فعالان اقتصادی است نیز محل اشکال هستند
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وزیر امور خارجه کشــورمان پس از رایزنی های خود در چهار کشــور 
حاشیه جنوبی خلیج فارس گفت: در چارچوب همکاری های اقتصادی و 
تجاری خبرهای خیلی خوبی را در آینده برای ملت عزیزمان و ملت های 

این چهار کشور خواهیم داشت.
حســین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه کشورمان پس از دیدارها و 
رایزنی های خود در چهار کشور حوزه خلیج فارس گفت: همکاری های 
جمهوری اسلامی ایران با کشورهای حاشیه جنوبی خلیج فارس وارد 
یک فصل نوینی شــده اســت. ما در یکایک این کشورها موضوعات 

دوجانبه را در دستورکار جدی خودمان قرار دادیم.
وی ادامــه داد: با هریک از این کشــورها درباره رفع موانع و تســهیل 
همکاری های اقتصادی، تجاری، گردشــگری، علمی و فناوری و سایر 
حوزه های مورد علاقه بحث و تبادل نظر داشتیم. در عین حال پیگیری 
توافقات رئیس جمهور محترم و مقامات عالی عمان و قطر در دستورکار 

دو مقصد اول ما بود.
امیرعبداللهیان افزود: از جمله موضوعاتی که در هر چهار کشور با مقامات 

عالی این کشورها دنبال کردیم مسئله ایرانیان مقیم این کشورها است. 
برخی از مشکلات در خصوص فعالیت و حضور ایرانیان در کشورهایی 
مثل کویت و امارات وجود دارد که اتفاق نظر داشــتیم که بایستی به 

سرعت از طریق تشکیل کمیته کنسولی این مشکلات حل و فصل شود.
وزیر خارجه با اشــاره به همکاری های منطقــه ای گفت: در خصوص 
همکاری منطقه ای بین کشورهای حاشیه شمالی و جنوبی خلیج فارس 
ایده تشکیل مجمع گفتگو و همکاری های منطقه ای مطرح شد و مورد 

استقبال یکایک این چهار کشوری که سفر کردیم قرار گرفت.
وی افزود: ما در شــهریور ماه ســال جاری به ابتکار دبیرکل سازمان 
ملل اولین نشست وزرای خارجه همسایه هشت کشور را داریم. یعنی 

کشورهای حاشیه جنوبی خلیج فارس به اضافه ایران و عراق.
به گزارش تسنیم؛ امیرعبداللهیان ادامه داد: با مقامات عالی و با همتایان 
خودم در این چهار کشور اتفاق نظر داشتیم که لازم است ما این ابتکار 
دبیرکل را به فال نیک بگیریم. در عین حال در هر یک از کشــورها از 
جمله موضوعات مورد توجه ما مباحث فرهنگی، دیپلماسی عمومی هم 
قرار گرفت اما در چارچوب همکاری های اقتصادی و تجاری خبرهای 
خیلی خوبی را در آینده برای ملت عزیزمان و ملت های این چهار کشور 

خواهیم داشت.

اقتصادی

رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری 
که فرمودند راهکار همه مشــکلات کشــور و ریشه همه آن ها در 
سازمان برنامه است، گفت: نباید رتبه بندی معلمین به چنین اتفاق 
بزرگی تبدیل می شــد و ســازمان برنامه به اندازه وزارت آموزش و 

پرورش مقصر بود.
داوود منظور، رئیس سازمان برنامه و بودجه در نشستی که با حضور 
معاونین مدیران استانی این سازمان برگزار شد، گفت: حضرت علی 
علیه السلام می فرمایند که پایداری در زندگی چه در بعد فردی و 
اجتماعی نیازمند برنامه ریزی شایسته است. ما باید بدانیم چه کار 

می خواهیم انجام دهیم و آن را اندازه گیری کنیم.،
وی افزود: زندگی شایسته نیازمند برنامه ریزی درست است. وسیله 
اجرای یک برنامه ریزی صحیح نیز مدیریت صحیح اســت. هرگاه 
بتوانیــم این دو مولفه را به خوبی کنار یکدیگر قرار دهیم می توانیم 

یک زندگی و معیشت مناسبی را فراهم کنیم.
رئیس سازمان برنامه و بودجه دو شأن مهمی است که سازمان باید 
بتوانــد به خوبی انجام دهد. مقام معظم رهبری فرمودند که راهکار 
همه مشــکلات کشور در ســازمان برنامه است و البته ریشه همه 

مشکلات نیز در سازمان برنامه و بودجه است.
بنای ما این است که بتوانیم نقش فعال و موثری را برای حل مسائل 
کشــور به ویژه در حوزه اقتصــادی، اجتماعی، فرهنگی و دفاعی و 
امنیتی داشته باشیم. واقعاً برای نظام جمهوری اسلامی هیچگونه 
بن بستی وجود ندارد، ما باید راه پیدا کنیم و مسائل را حل کنیم. 
به همان میزانی که تدبیر کنیم مشکلات کمتر می شود. پدیده هایی 
مانند گرانی، کم رشــدی و خدمات اجتماعــی ضعیف در برخی 
حوزه ها نتیجه ضعف نظام اجرایی اســت که مــا در راس آن قرار 

داریم. بنابراین ما باید خود را پاسخگوی مردم بدانیم.
وی تاکید کرد: باید تلاش کنیم تا راه را برای ســایر دستگاه ها باز 
کنیم و موانع را از پیش پای آن ها برداریم. در برخی موارد این موارد 
مربوط به بودجه و اعتبار نیست بلکه مربوط به شنیدن صحبت های 
آن ها است. در شرایط کنونی کشــور بیش از پول و اعتبار، فراهم 
کردن بستر و رفع مشکلات کشور است که می تواند به دستگاه های 

اجرایی کمک کند.

< برنامه ریزی و نظارت؛ دو موضوع فراموش شده
منظور ادامه داد: در ستاد سازمان برنامه باید تا حد امکان اختیارات 
را به اســتان ها واگذار کنیم. درخواست ما از معاونین سازمان این 
اســت که این واگذاری را انجام دهنــد. باید تا حد ممکن کارهای 
روزمره ستاد ســازمان را کاهش دهیم. البته باید نظارت موثر باید 
وجود داشــته باشد. این مورد یکی از موضوعاتی است که فراموش 
شده است. ســازمان برنامه دو مسئله را فراموش کرده است. یکی 
نظارت و دیگری برنامه است. امروز سازمان تنها درگیر بودجه است.

< الزام ورود ایده های نو و گذر از ایده های قدیمی در سازمان برنامه و بودجه
وی با بیان اینکه باید زمینــه برنامه های راهبردی را فراهم کنیم، 
گفت: در مواردی شما می توانید با یک برنامه درست از هزینه بزرگ 
جلوگیری کرد. باید به طور مــداوم خود را نقد کنیم و گلایه های 
ذینفعــان را بشــنویم. در مواردی می توانیم حتی از کارشناســان 
دســتگاه های دیگر باد بگیریم. باید به دنبال ایده های نو باشــیم و 

گفتمان ســازی کنیم. این مســئله باید به عنوان یکی از اقدامات 
روزمره مدیران سازمان باشد. متاســفانه ما همه مدیران کارتابلی 

شده ایم. باید برای یادگیری و برنامه ریزی وقت بگذاریم.
باید بــه طور مداوم به دنبال بازنگری در گذشــته باشــیم. نباید 
حرف هایی که امروز می زنیم با سال پیش یکی باشد. برای استفاده 
از وقت باید برنامه ریزی صحیح داشــته باشیم. از الزامات سازمان 

برنامه تحول تحول و تحول است.

< از استقلال سازمان های برنامه استانی دفاع می کنیم
رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به اینکه استان ها باید اختیار 
و اســتقلال در برابر دستگاه های اجرایی داشته باشند، گفت: ما از 
استقلال سازمان های برنامه اســتانی دفاع می کنیم چرا که آن ها 
مسئول نظارت بر پیشرفت استان هستند. استاندار باید شما را در 
کنار خود ببیند نه در مقابلش. این مســئله زمانی محقق می شود 
که مدیران اســتانی پیشنهادات جدید و موثر ارائه کنند. در نتیجه 
مدیران استانی باید با دقت اتفاقات پیرامونی خود را با دقت بررسی 

کنند. اگر پیش نگری کنیم جلوی بسیاری از اتفاقات را می گیریم.

< نباید رتبه بندی معلمان به چنین شرایطی دچار می شد
منظور با بیان اینکه نباید رتبه بندی معلمین به چنین اتفاق بزرگی 
تبدیل می شد، گفت: به همان نسبتی که وزارت آموزش و پرورش 
کوتاهی کرد ما نیز در سازمان برنامه کوتاهی کردیم. اگر دستگاهی 
مسیر اشتباهی می رود باید هشدار بدهیم. در همه موضوعات باید 

مسائل را رصد کنیم.
امروز مسئله بهداشت مردم یکی از اولویت های اصلی دولت است. 
اگر در موردی دارو دچار مشکل شده باید سریعاً گزارش بدهید. تا 
امروز در این مدت حتی یک گزارش از مدیران در خصوص تحلیل 
وضعیت استانشان دریافت نکردم. خواهش من این است که مدیران 
اســتان دائماً وضعیت استان خود را بررســی کنند. اگر می توانید 
خودتان مداخله کنید و اگر نمی توانید گزارش دهید تا ما از طریق 

وزیر کشور و سایر راه ها موضوع را پیگیری کنیم.

< سازمان برنامه جای نیروی تازه کار نیست
وی با بیان اینکه در مواردی لازم است تا کارشناسان مستعد سایر 
دستگاه ها به سازمان های برنامه ریزی منتقل شوند، گفت: سازمان 
برنامه جایی نیست که بتوان از نیرویی که به تازگی از دانشگاه آمده 
اســت بتوان اســتفاده کرد و این نیرو باید چند سال کسب تجربه 
کند. بنابراین سازمان های برنامه باید توجه ویژه به ظرفیت و امکان 
انتقال نیرو استفاده کنند. نکته دیگر در خصوص شورا ها است باید 

این شورا ها فعال شوند.
معــاون رئیس جمهــور با تاکید براینکه اگر قرار اســت یک طرح 
تملک جدید آغاز شــود باید با کمک اســتان ها باشد، گفت: حتی 
در طرح های ملی ادارات استانی باید نقش داشته باشند و نظارت بر 
انجام پروژه ها نیز بر عهده استان ها است. یکی از مشکلات ما فاصله 
بین ستاد ســامان و صف است. باید این فاصله را کاهش دهیم نه 
اینکه ما در ســتاد یک چیز بگوییم و در استان یک کار دیگر انجام 
شــود. اگر ما صحبت کردیم و این حرف بر روی میز کارشناســان 

استانی رفت آن زمان کار خود را درست انجام دادیم.

وی افــزود: باید به مردم امید بدهیم. حق نداریم مشــکلات را به 
مردم منتقل کنیم. مردم باید به ما به عنوان کسانی که مسائل را بر 
طرف می کنیم اعتماد کنند. یک مصاحبه ای که گاها انجام می دهیم 
ممکن اســت مردم را دچار مشکل کند. امروز مشکل تامین مالی 
دارو و خرید تضمینی گندم را داریم اما این نگرانی ما اســت. نباید 
این مسئله را به مردم منتقل کنیم. می توانیم مسئله را حل کنیم و 

بگوییم تا هفته آینده موضوع حل خواهد شد.
مردم باید با ما همراه شــوند. اگر نتوانیم این کار را انجام دهیم، هر 
چقدر هم که تلاش کنیم موفق نخواهیم شد. اگر امروز مسئله دارو 

و کیفیت آموزش وجود دارد باید باید دغدغه همه ما باشد.

< تکلیف سازمان برنامه برای تحقق رشد اقتصادی ۸ درصد
رئیس ســازمان برنامــه و بودجــه در خصوص رشــد اقتصادی 
هدف گذاری شده گفت: ما در برنامه هفتم تکلیف داریم تا رشد ۸ 
درصد را محقق کنیم. نقش سازمان برنامه راهبری توسعه در کشور 
اســت. اگر در دهه گذشته کم رشدی داشتیم و متاسفانه میانگین 
رشد کشور ۰.۷ درصد بوده است مقصر ما در سازمان برنامه هستیم. 
ما هستیم که سرمایه گذاری بانکی را جهت می دهیم. ما هستیم که 
باید در جهت جذب ســرمایه گذاری خارجی تلاش کنیم. شورای 

استان ها برای پیگیری چنین مواردی است.
وی با اشاره به اینکه توسعه نتیجه کارکرد همه دستگاه های دولتی 
و غیر دولتی اســت، گفت: اگر هم افزایی نباشــد چنین مسئله ای 
رخ نداده اســت. آنچه که شما باور دارید باید به عمل تبدیل شود. 
در نتیجه پنج ســال مهمی در پیش داریم. باید رشد ۸ درصدی را 
محقق کنیم. رشد استان ها را کنترل می کنیم و یکی از ملاک های 
ارزیابی مدیران این مسئله اســت. اشتغال برای دولت بسیار مهم 
اســت. معادن رها شده، کارخانه های نیمه تعطیل باید فعال شوند. 
طرح های تملک باید تمام شود و این یعنی توسعه. مجموعه اقدامات 

در استان ها باید به طور ماهانه گزارش شود.

< تمرکز سازمان برنامه بر تکمیل کریدورهای شرقی غربی و شمالی جنوبی
منظور بــا اظهار اینکــه در آینــده تمرکز ما بــر روی تکمیل 
کریدورهای شــمالی جنوبی و شــرقی غربی اســت، گفت: باید 
پروژه های پیشــران را تکمیل کنیم. سهم اقتصاد دریا در اقتصاد 
کشور باید سه برابر شود. این موارد کارکردهایی است که مدیران 
اســتانی باید انجام دهند. کارکرد مهم ســازمان کمک به رشد 

اقتصادی کشور است.

< خروج اقتصاد ایران از رکود در سال ۱۴۰۱
به گزارش تســنیم؛ در سال ۱۴۰۱ شــاهد خروج اقتصاد از رکود 
بودیم. با توجه به رشد اقتصادی دو سال اخیر امسال نیز باید رشد 
ما نزدیک به ۸ درصد قرار بگیرد. هر چه می توانیم باید انجام دهیم 
تا این رشد اتفاق بیفتد. انتظار رئیس جمهور این است که سازمان 
برنامه در حوزه اقتصاد نقش مهمی داشــته باشد. جلسات شورای 
اقتصــادی دولت در حال برگزاری اســت و یکی از وظایف معاونت 
اقتصادی فعال کردن این شورا است. ما یکی از معاونت ها را حذف 
و معاونت اقتصادی ایجاد کردیم. باید راهبری توسعه در این معاونت 

انجام شود.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: تحت هیچ 
شــرایطی اراده دولت بر حذف یارانه دهک های 

مشمول یارانه نیست.
سید صولت مرتضوی در حاشــیه دیدار با امام 
جمعه شهرکرد در جمع خبرنگاران، اظهارداشت: 
مطالبات جمهوری اســلامی ایــران که دفاع از 
مظلومیت کارگران فلسطینی بود با طیب خاطر 
و صــدای بلند در اجلاس سراســری ســازمان 
بین المللی کار بیان شــد که مورد اقبال عمومی 
نیز قرار گرفت و بســیاری از کشورها نیز به این 
موضوع پرداختند. وی افــزود: در اجلاس وزرای 
کار عضوعدم تعهد، به ابعاد مختلف موضوعات از 
جمله مواضع جمهوری اسلامی ایران در دفاع از 
کارگر که اساسا جزو آموزه های دینی اسلام است، 
ایران به عنوان رئیس منطقه ای آسیا و اقیانوسیه 
انتخاب شد و در این دوره ریاست اجلاس آسیایی 

و اقیانوسیه به عهده ایران خواهد بود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به افزایش 
۸۰ هزار تومانی یارانه مددجویان دســتگاه های 
حمایتی، بیان کرد: یکــی از دغدغه های رئیس 
جمهور، دغدغه ســفره مردم است، برای این که 
به معاش مردم توجه ویژه داشــته باشیم، باید 
دهک های کم درآمد جامعه را به واسطه یارانه ها 
حمایت کنیم. وی افزود: در جمهوری اســلامی 
ایران، یارانه ها به دو شکل مستقیم و غیرمستقیم 
است که یارانه های غیرمستقیم، فراوان تر است. 
دولت تصمیم گرفته اســت در گام نخست ۲۰ 
درصد به یارانه دهک های کم درآمد جامعه کمک 
کند که از طریق کالا و به واسطه سیستم کالابرگ 

الکترونیکی محقق خواهد شد.
وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: حمایت 
دهک های کم درآمد جامعه از افراد تحت پوشش 
کمیته امداد و سازمان بهزیستی آغاز شد و اکنون 
به صورت ملی سه دهک اول مشمول این طرح 
قرار گرفته اند که این افراد می توانند یک ماه زودتر 
از واریز یارانه نقدی، اقدام به خرید کنند، همچنین 
افرادی که موفق به خرید می شوند، یارانه آن ها 
منــوط به خرید ۳۲۰ هزار تومــان از یارانه، ۲۰ 
درصــد افزایش خواهد داشــت. در صورت عدم 
تمایل به اســتفاده از کالابــرگ، یارانه نقدی به 
حساب افراد واریز خواهد شد. وی با بیان این که 
در آینده، ممکن است این طرح به صورت کمی 
و کیفی دچار تحول شود و افزایشات داشته باشد، 
بیان کرد: تحت هیچ شرایطی اراده دولت بر حذف 

یارانه دهک های مشمول یارانه نیست.
وزیــر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی با اشــاره به 
اتصال فروشــگاه های مختلف در سراسر کشور 
به سامانه ملی پرداخت یارانه الکترونیکی، گفت: 
طبق آخرین گزارشات بالغ بر ۷۰ هزار فروشگاه 
زنجیره ای و فروشــگاه های بزرگ و متوســط و 

کوچک به این شبکه متصل شده اند.
به گزارش تسنیم؛ مرتضوی در پایان خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر ۱۱ قلم کالا تعریف شده است 
که چیزی که مردم باید از جیب شــان پرداخت 
کنند، بر اساس قیمت پایه اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ 
اســت و مابه التفاوت آن از یارانه نقدی پرداخت 
خواهد شــد و این از یارانه نقدی و افزایش یارانه 

کسر خواهد شد.

آژانس بین المللی انرژی با اذعان به رنگ باختن 
تحریم های نفتی آمریکا علیه ایران نوشــت: به 
رغم تحریم های سخت مالی، تولید روزانه نفت 
ایران در ســال ۲۰۲۲ حدود ۱۳۰ هزار بشکه و 
از ابتدای امسال ۳۵۰ هزار بشکه افزایش داشته 

است.
آژانس بین المللی انرژی در بخشــی از گزارش 
جدید خود تحــت عنوان »نفــت ۲۰۲۳« به 
بررســی وضعیت صادرات نفت ایران پرداخته 
و نوشــته اســت: ایران همچنان بازیگر بالقوه 
مهمی در بازار نفت جهان اســت. اگر تحریم ها 
علیه ایران رفع شــود این کشور می تواند تولید 
نفت خود را به تدریج تا ۹۰۰ هزار بشکه در روز 
افزایش دهد و به ظرفیت فعلی خود یعنی ۳.۸ 

میلیون بشکه در روز برساند.
مذاکرات برای احیای برجام از سپتامبر ۲۰۲۲ به 
این سو متوقف شده است اما اخیرا گزارش هایی 
منتشر شده که از احتمال رفع برخی تحریم ها 

علیه ایران حکایت دارد.
این نهاد بین المللــی در ادامه گزارش خود به 
رنگ باختن تحریم های نفتی ایران به ویژه در 
دولت سیزدهم اشــاره کرده و نوشته است: به 
رغم تحریم های سخت مالی، تولید روزانه نفت 
ایران در ســال ۲۰۲۲ حدود ۱۳۰ هزار بشکه 
افزایش یافت و به ۲.۵ میلیون بشــکه در روز 
رســید. جریان صادرات نفت ایران به چین در 
ارقامی قابل توجه ادامه دارد و ایران از سه ماهه 
سوم سال میلادی گذشــته روزانه حدود یک 

میلیون بشکه نفت به این کشور صادر می کند.

در نتیجــه افزایش صادرات و بالا رفتن مصرف 
داخلی، تولید نفــت ایران در می ۲۰۲۳ به ۲.۹ 

میلیون بشکه در روز رسیده است.
بر اســاس این گزارش ایران در سال ۲۰۲۱ به 
طور متوســط ۲.۴۲ میلیون بشکه در روز نفت 
تولید کرده که این رقم در سال ۲۰۲۲ با افزایش 
۱۳۰ هزار بشــکه ای به ۲.۵۵ میلیون بشکه در 
روز رســیده و از ابتدای سال جاری میلادی با 
رشد ۳۵۰ هزار بشکه ای به ۲.۹ میلیون بشکه 
در روز بالغ شــده اســت. بر این اساس از سال 
۲۰۲۱ تولید روزانه نفت ایران ۴۸۰ هزار بشکه 

معادل ۲۰ درصد افزایش یافته است.
آژانــس بین المللی انرژی در ادامه گزارش خود 
چشم انداز رو به رشــدی را برای صادرات نفت 
ایران ترســیم کرده و نوشته است: ما معتقدیم 
ایران همچنان می تواند شــبکه گسترده نفت 
خود را زنده نگه دارد و اگر تحریم ها برداشــته 
شود قادر خواهد بود با سرعت تولید و صادرات 

نفت خود را افزایش دهد.
این گزارش به یکــی از آثار مثبت تحریم ها بر 
بخش نفت ایران اشــاره کرده و نوشــته است: 
کاهش تولید، شرکت ملی نفت ایران را واداشته 
تا برخی چاه های فراســاحلی که هزینه تولید 
بالایی داشــتند را ببندد و عملیــات تعمیر و 
نگهــداری در میادین ســالخورده نفتی را آغاز 
کنــد. توقف تولید از میادین ســالخورده برای 
این میادین مفید اســت زیــرا امکان می دهد 
دوباره فشــار درون این میادین افزایش یابد و 

بهره برداری دوباره از آن ها آسان تر شود.

امیرعبداللهیان: 

خبرهای خوبی در چارچوب همکاری های اقتصادی
با کشورهای خلیج فارس داریم

بورس

تورم

راه و شهرسازی

گزارش مرکز آمار نشان می دهد تورم نقطه به 
نقطه مواد خوراکی در خردادماه امسال نسبت 
به میانگین ۱۲ ماه گذشــته ۳۳ درصد کمتر 
شــده که در یک دهه اخیر بی نظیر است. نرخ 
تــورم نقطه به نقطه مــواد خوراکی در خرداد 
امســال به ۴۲.۶ درصد رســید یعنی مردم در 
خرداد امســال نســبت به خرداد سال گذشته 
برای خرید یک بســته یکســان مواد خوراکی 
به طور متوسط ۴۲.۶ هزینه بیشتری کرده اند. 
این در حالی است که از خرداد سال گذشته تا 
اردیبهشت امســال با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
و اثر آن بــر قیمت مواد خوراکــی، نرخ تورم 
نقطه ای مــواد خوراکی به طور میانگین به ۷۶ 
درصد در هر ماه رســیده بــود. البته دولت با 
پرداخت یارانه هــای ۳۰۰ و ۴۰۰ هزار تومانی، 
بخش زیادی از ایــن افزایش قیمت را جبران 
کرد. از خرداد امســال با تخلیــه اثر حذف ارز 
۴۲۰۰ در محاسبات تورمی، نرخ تورم نقطه به 

نقطه مواد خوراکی به ۴۲.۶ درصد رســید که 
نسبت به میانگین ۱۲ ماه گذشته ۳۳.۴ درصد 
کمتر اســت. تورم نقطه به نقطه مواد خوراکی 
در خرداد امســال نسبت به ماه قبل از آن هم 
)اردیبهشت امسال با ۷۶.۱( درصد بالغ بر ۳۳.۵ 
درصد کمتر شده که رکورد سریع ترین کاهش 
تورم نقطه ای مواد خوراکی در یک ماه در دهه 
اخیر است. تورم نقطه به نقطه مواد خوراکی در 
خرداد امســال )۴۲.۶درصد( از شاخص مشابه 
قبل از حذف ارز ۴۲۰۰ درصد در اردیبهشــت 
ســال گذشــته که ۴۹.۷ درصد بود هم کمتر 
است. به گزارش ایرنا؛ تورم نقطه به نقطه مواد 
خوراکی در ۱۲ ماه پایانی دولت حسن روحانی 
به طور متوسط ۵۷.۳ درصد و در ۱۲ ماه قبل 
از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی هم به طور متوسط 
۵۰.۷ درصد بود. این آمار بیانگر فروکش کردن 
التهابات تورمی در مواد خوراکی اســت که در 

ماه های آینده نیز تداوم خواهد یافت.

وزیر راه و شهرسازی در آخرین برنامه سفر یکروزه 
خود با حضور در نقطه صفر مرزی ۱۴۸ کیلومتر 
بزرگراه و راه اصلی در آذربایجان غربی را افتتاح 
کرد. مهرداد بذرپاش، ۱۴۸ کیلومتر بزرگراه و راه 
اصلی در آذربایجان غربی را افتتاح و در ســاعت 
پایانی این روز در نقطه صفر مرزی ســرو حضور 
یافت. برای این ۱۴۸ کیلومتر بزرگراه و راه اصلی 
افتتاح شده، ۳۰ هزارو ۶۰۰ میلیارد ریال هزینه 
شده است. همچنین محور ارومیه-سرو به طول 
۵۱ کیلومتر به طور کامل به بهره برداری رسید. از 
جمله جاده های افتتاح شده، ۲۰ کیلومتر کریدور 
برزگراهی غــرب، ۱۴.۵ کیلومتر محور نقده به 
پیرانشهر، ۱۷ کیلومتر مربوط به ارومیه -سرو، ۲۰ 
کیلومتر میانه-سرچم و ۲۰ کیلومتر مسیر خوب، 
قطور- رازی و دیگر پروژه های جاده ای اســتان 
آذرابیجان غربی بود. در حاشــیه مراسم افتتاح 
بزرگــراه و راه اصلی در آذربایجــان غربی، وزیر 
راه و شهرسازی گفت: یکی از کارهای اصلی در 
استان آذربایجان غربی ارتباط با سه کشور عراق، 
ترکیه و آذربایجان اســت که این ارتباط بویژه با 
کشــور ترکیه حائز اهمیت است. وی با اشاره به 
اینکه مســئولیت کمیسیون مشترک اقتصادی 
ایــران و ترکیه را برعهــده دارد از هدف گذاری 

۳۰ میلیارد دلاری ترانزیتی با آن کشور خبرداد. 
بذرپاش تصریح کرد: تحقــق ۳۰ میلیارد دلار 
ســرمایه گذاری نیازمند عزمی مجاهدانه است. 
بدین معنا تحقق این میزان ســرمایه گذاری با 
کار عادی نشدنی است و عزمی متفاوت را طلب 
می کنــد. وی توضیح داد: یکی از راهبردهای ما 
فعال کردن پایانه های مرزی و توســعه و تقویت 
شبکه های مواصلاتی است. بذرپاش گفت: پایانه 
مرزی در برخی از مسیرها نیازمند بهسازی است. 
عضو کابینه دولت سیزدهم در بخش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به اینکه در ۵۰ نقطه مرزی 
هدف گذاری ارتقاء پایانه ها در دستور کار است، 
گفت: با منابع و برنامه ریزی که در دولت درحال 
تدوین هستیم در صدد هستیم تا در بازه زمانی 
معینی بهره مندی از پایانه های مرزی را محقق 
کنیم. بذرپاش گفت: از ۱۴۸ کیلومتر راه افتتاح 
شــده، ۸۰ کیلومتربزرگراه و ۶۰ کیلومتر آزادراه 
با ۴ هزار میلیارد تومــان تکمیل و بهره برداری 
شــد که کار بزرگی به شمار می رود. به گزارش 
میزان؛ وی تصریح کــرد: رفع نقاط حادثه خیز 
از برنامه های وزارت راه و شهرســازی است و ما 
وظیفه داریم تا جان هموطنان را در مســیرها و 

جاده ها حفاظت کنیم.
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رئیس سازمان برنامه و بودجه: 
در موضوع رتبه بندی معلمان، سازمان برنامه به اندازه وزارت آموزش و پرورش مقصر بود

رشد تولید و صادرات نفت ایران زیر سایه تحریموزیر کار: اراده دولت بر حذف یارانه نیست

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: رویکرد 
ما در بازار سرمایه ایجاد زمینه برای حضور فعال 
بخش خصوصــی در بورس و تامین مالی مورد 
نیاز آن ها برای رسیدن به اهداف اقتصادی است.
»مجید عشقی« در نشست شورای گفت وگوی 
دولــت و بخــش خصوصی اعلام کــرد: موتور 
محرکه اقتصاد کشور بخش خصوصی و تحقق 
رشد تولید تنها از مسیر جلب مشارکت صاحبان 

صنایع و تولید است.
وی اظهار داشــت: رویکرد ما در بازار ســرمایه 
ایجاد زمینه برای حضور فعال بخش خصوصی 
در بــورس و تامین مالی مــورد نیاز آن ها برای 

رسیدن به اهداف اقتصادی است.
عشقی خاطرنشان کرد: اگر بین بخش خصوصی 
و صاحبان صنایع با بازار سرمایه ارتباط مستمر 
برقرار شود، شــاهد تحول در عرصه اقتصادی 

کشور خواهیم بود.
رئیس سازمان بورس تاکید کرد: سیاست ما در 
بورس کالای ایران فقط رقابت نیست و به دنبال 

ارائه راهکارهای مناسب برای توسعه فعالان این 
میدان مهم در کشور هستیم.

وی گفت: سواد مالی و آگاه سازی اقشار مختلف 
جامعه و فعالان اقتصادی برای تقویت تعامل با این 
سازمان و توسعه استان ها با جلب مشارکت منابع 
جدید مالی اهمیت ویژه ای دارد. وی خاطرنشان 
کرد: شهرداری های استان یزد تاکنون از ابزارهای 

مالی بازار سرمایه استفاده نکرده اند.
عشقی ادامه داد: سال گذشته کل شهرداری های 
کشــور ۱۰ همت از بازار ســرمایه تامین مالی 
کردند. امیــدوارم بتوانیم کمک کننده به تامین 

مالی پروژه شهرداری ها باشیم.
رئیس ســازمان بورس گفت: پیشــنهاد ما این 
است که مرکزیتی در بین شهرداری های استان 
یزد ایجاد شــود تا حلقه ای بین بازار سرمایه و 

شهرداری های کل استان یزد باشد.
به گزارش ایرنا؛ وی اظهار داشت: سازمان بورس 
نیز در جهت آموزش و همراهی با شهرداری ها 

نهایت همکاری را خواهد داشت.

مدیرعامل بورس تهران گفت: با حمایت سازمان 
بورس، بــه زودی بازاری تحت عنــوان »بازار 
ســرمایه گذاران حرفه ای« فعال می شود که در 
این بازار، بورس تهران پذیرای پروژه های بزرگ 
و متوسط با استانداردهای حرفه ای حسابداری 

خواهد بود.
»محمــود گودرزی« در همایــش تامین مالی 
طرح های اقتصادی و سرمایه گذاری استان یزد 
اعلام کرد: هم اکنون اســتان یزد با ۱۸۰ همت 
در تولید ناخالص ملی )GDP( نقش دارد و با 
جمعیت یک میلیون و ۳۰۰هزار نفری که دارد 
بالای ۹۰ درصد از مردم با ســواد هستند و این 

مایه مباهات استان است.
وی اظهار داشت: بیش از نیمی از صنایع معدنی 
کشــور در یزد است و به عنوان نمونه ۲۵ درصد 
از تولید محصولات نساجی و ۱۵ درصد از تولید 
محصولات فولادی را به خود اختصاص داده است.
گودرزی به شرکت های دانش بنیان استان یزد 
اشــاره کرد و افزود: در این استان حدود ۱۵۰ 
شــرکت دانش بنیان وجود دارد و از این تعداد 

تقریبا ۱۱۰ شــرکت تولید هســتند و رویکرد 
توسعه اســتانی مبنی بر توجه به شرکت های 
حوزه دانش بنیان هوشمندانه و درست است و 

این موضوع هنوز جای رشد بیشتری دارد.
مدیرعامل بورس تهران به توجه و فعالیت بورس 
تهران در اســتان یزد اشاره کرد و اظهار داشت: 
زمانی که یزد صاحب تالار منطقه ای شد، فعالیت 
خود را با ۶ کارگزار شروع کرد و هم اکنون تعداد 
کارگزاران فعال ۳۵ کارگزاری اســت. همچنین 
رتبه پنجم کشــوری در حوزه معاملات، متعلق 

به استان یزد است.
وی تصریح کرد: از پاییز سال گذشته سفرهای 
استانی را با کرمانشاه آغاز کردیم که فرآیندهای 
تامین مالی بیش از ۳۰۰۰ میلیارد تومانی برای 
یکــی از مهمترین پروژه های اســتان به اتمام 

رسیده است.
به گزارش ایرنا؛ گودرزی خاطرنشان کرد: بورس 
تهران مشتاق است با همکاری بخش خصوصی 
در استان یزد جهت توسعه سواد مالی و تامین 

مالی طرح های اقتصادی فعالیت کند.

بر اساس گزارش مرکز آمار در خرداد 1402 نسبت به یک سال اخیر؛
تورم نقطه ای مواد خوراکی ۳۳ درصد کم شد

با حضور وزیر راه و شهرسازی انجام شد
افتتاح ۱۴۸ کیلومتر بزرگراه و راه اصلی در آذربایجان غربی

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار:
هدف ما تامین مالی بخش خصوصی از بازار سرمایه است

مدیر عامل بورس تهران:
»بازار سرمایه گذاران حرفه ای« به زودی فعال می شود
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هم میهن: فقط یک کلمه؛ متأسفیم
ــویه آقای رئیسی در  ــخنرانی یکس س
ــب انجام  تلویزیون ایران که سه شنبه ش
شد را چگونه می توان توصیف کرد؟ فقط 
ــفیم. یک سخنرانی  باید در یک کلمه گفت: متأس
ــویه را به نام گفت وگو با مردم معرفی کردند،  یکس
که این قلب آشکار کلمات و مفاهیم است و پس از 
پایان این سخنرانی تکراری که نکته مفیدی هم در 
آن نبود، با مجموعه ای از اطلاعات نادرست مواجه 
شدیم که مغایر با اطلاعات رسمی کشور است. این 
ــاره دقیق نکرده  ــخنرانی به برخی از مسائل اش س
است، از جمله اشتغال، مسئله افزایش حقوق ها که 
ــیار کمتر از تورم است و به این اشاره نکرده که  بس
ــید، پس چرا سود این فروش به  اگر نفت می فروش
جیب مردم نرفته است یا نمی رود؟ خلاصه این که 
به مسائل اصلی پرداخته نشده است. در سخنرانی 
ــاره شده است که ذاتاً برای مردم  به موضوعاتی اش
ــرات آنها، از  ــطه اث هیچ اهمیتی ندارد، مگر به واس
جمله FATF یا شانگهای و امثال آنها وقتی مهم 
ــعه اقتصادی،  ــت که آثار آن را در توس و مفید اس
ــی و افزایش  ــد ناخالص داخل ــش تورم و رش کاه
اشتغال ببینیم و اگر در این موارد تحول رخ نداده 
است، نشان می دهد که این اقدامات منجر به نتیجه 
مطلوب نشده است. بعلاوه ایشان توضیح ندادند که 
ــال به کلی  ــرا تیم اقتصادی دولت در این دو س چ
تغییر کرد؟ چه عواملی در آن مؤثر بود؟ و نتایج این 
ــده است؟ ولی مهمترین  بی ثباتی در کجا دیده ش
بخش سخنرانی آقای رئیسی اطلاعاتی است که در 
ــخنان خود دادند و به جای پذیرش مسئولیت؛  س
تقصیرها را به گردن دیگران انداختند و برای توجیه 
ــی اطلاعاتی را دادند که در  وضعیت ناهنجار کنون
گزارش های رسمی وجود ندارد. آقای رئیسی گفت 
ــی ۶ ماه تورم را ۲۰ درصد کاهش دادیم و  که »ط
توانستیم رشد اقتصادی صفر درصد را به ۴/۵ درصد 
در اسفندماه ۱۴۰۰ برسانیم و آخر سال ۱۴۰۱ تورم 

از ۴۳ درصد به ۳۱ درصد رسید.«
این اطلاعات به کلی نادرست است، رشد اقتصادی 
ــال ۱۳۹۹، برابر ۳/۴ درصد بود. البته  کشور در س
ــال ۱۳۹۹ آغاز شد  فروش نفت نیز از بهمن ماه س
ــته بود. ارقام رسمی  و الا در دوره ترامپ این راه بس
درباره رشد اقتصادی در سال ۱۴۰۰ برخلاف ادعای 
ــد اقتصادی در فصل بهار و  ــی بود. رش آقای رئیس
تابستان که دولت قبل عهده دار کار بود، به ترتیب 
۶/۹ و ۴/۴ بود و در پائیز و زمستان که دولت کنونی 
ــت و اصولاً رشد اقتصادی صفر  بود، ۴/۱ و ۲/۳ اس
نبود ولی با آمدن این دولت در سال ۱۴۰۰ کاهنده 
شد. تورم نیز در سال ۹۹ و ۱۴۰۰ تغییر معناداری 
نکرد ولی در سال ۱۴۰۱ که تمام سال را این دولت 
عهده دار بود، نه تنها کمتر از گذشته نشد، بلکه به 
ــه ارقام آخر  ــید به طوری ک نزدیک ۵۰ درصد رس
سال تا چند ماه بعد منتشر نشد. ایشان هم چنین 
ــورهای آمریکای  ــد کردند که: »ایران در کش تاکی
لاتین سرمایه گذاری کرده . چرا باید تراکتورسازی 
۷ سال و خودروسازی ما ۹ سال در ونزوئلا تعطیل 
ــد؟« در این مورد باید به اطلاع  و نیمه تعطیل بمان
ایشان رساند که خوب است بفرمایید یک گزارش از 
سرمایه گذاری های دستوری در کشورهای دیگر که 
در زمان احمدی نژاد انجام شد در اختیارتان بگذارند 
تا معلوم شود که اینها سرمایه گذاری نیست اتلاف 
منابع مردم در کشورهای دیگر است این سیاست 
ــای ما در داخل  ــار را ادامه ندهید. خودروه زیان ب
ــی حتی با تعرفه  ــورمان با خودروهای خارج کش
ــد هم نمی توانند رقابت  ــی بالای ۱۵۰ درص واردات
کنند چطور در آمریکای لاتین سودآور خواهد بود؟
ــتی اکثر  ــوارد برای اثبات بی دقتی یا نادرس این م
ــت.  ــخنرانی کافی اس گزاره های مذکور در آن س
ــت که آقایان به جای گفت وگو با  مشکل اینجاس
ــا دو نفر گفت وگو می کنند  ــان و مردم ب کارشناس
که اهداف برنامه پیشاپیش معلوم است، امیدواریم 
ــیم. درباره  ــوی واقعی باش ــاهد گفت وگ روزی ش
ــای خارجی، چون  ــان در موفقیت ه ادعاهای ایش
عدد و رقم ندارد و نیز بنا به مصلحت کشور سکوت 
می کنیم ولی همین اندازه می توان گفت که مواضع 
ــان در باره  ــخنان قبلی ایشان و همفکران ش و س
موضوعات خارجی در فضای مجازی وجود دارد و 
ما چون از بهبود این روابط حمایت می کنیم هیچ 
ــیدن آن مواضع و نیز بیان  علاقه ای در به رخ کش

مابه ازای پرداختی برای این روابط نداریم.

اعتماد: مهار تورم، مهارت می خواهد؛
 به معجزه نیازی نیست

اظهارات اخیر رییس جمهور در صحن 
علني مجلس هنگام تقدیم لایحه برنامه 
هفتم مبني بر لزوم حذف بانک هایي که قابل اصلاح 
ــخنان عبدالناصرهمتي،  ــتند از یک سو و س نیس
ــزي در کلاب هاوس از  ــک مرک ــابق بان رییس س
سوي دیگر، زنگ هاي خطر را به صدا درآورده است. 
همتي گفته بود: »در سال ۹۸، پنج میلیارد دلار از 
پول هاي بلوکه شده در کره را بابت کسري بودجه 
تسعیر کردند و با مصوبه سران قوا معادل ریالي آن را 
بانک مرکزي، چاپ و به دولت دادند.«؛ موضوعي که 
در زمان خودش از سوي مسئولان وقت انکار شده 
بود. حال اگر عزم دولت مبني بر حذف بانک هایي 
ــتند و بر ابرتورم موجود دامن  که قابل اصلاح نیس
مي زنند را بپذیریم باید براي بانک مرکزي و احتمال 
گرفتار شدن در بدهي هاي غیرمستقیم دولت نیز 
چاره اي اندیشید تا در آینده اي نزدیک، رییس امروز 
ــخن  ــتوانه س بانک مرکزي از خلق پول بدون پش
نگوید و رییس جمهور وقت نیز تورم فزاینده روز را 
ناشي از بي توجهي دولت قبل برنشمارد! واقعیت این 
است که چالش بانک هاي مزاحم که اساسا از وظیفه 
ذاتي خود فاصله گرفته و به بنگاه هاي اقتصادي بدل 
شده اند، تنها یک روي سکه تورمي است. موضوع 
ــري بودجه دولت است که باید به  مهم تر اما، کس
نحوي جبران شود و طریق همیشگي دولت ها نیز، 

ــتوانه  خلق پول یا به اصطلاح، چاپ پول بدون پش
است که مي تواند در اشکال مختلف صورت پذیرد. 
برخي دولت ها با همین روش، تنخواه گردان خزانه 
را افزایش مي دهند -که اتفاقا روش هایي مستقیم و 
مشهود هستند- کار اما به همین جا ختم نمي شود، 
ــاي دولت، از  ــه دلیل بدهي ه ــه خلق پول ب چراک
روش هاي غیرمستقیمي است که به طور مستقیم 
ــي بازرگاني  ــراي مثال وقت ــت. ب بر تورم موثر اس
دولتي براي خرید تضمیني، پولي در اختیار ندارد، 
از بانک کشاورزي کمک مي گیرد و به این ترتیب 
ــاورزي طلبکار و بازرگاني دولتي بدهکار  بانک کش
ــود. موضوع وقتي به چالش کشیده مي شود  مي ش
ــاب دولت منظور مي شود و  که این بدهي به حس
ــپس بدهي دولت به بانک مرکزي منتقل شده  س
و در نهایت خلق پول و تورم مضاعف رخ مي دهد. 

شرق: ما و طالبان
ــرده که امارت  ــران بارها اعلام ک  ای
ــمیت  ــه رس ــان را ب ــلامی طالب اس
نشناخته است؛ اما رفتارها و موضع گیری ها حکایت 
از پذیرش امارت اسلامی به عنوان یک دولت دارد. 
ــتان به نماینده طالبان،  ــفارت افغانس واگذاری س
دعوت از نماینده طالبان در مراسمات رسمی، دید 
ــمی ایران با مقامات  و بازدیدهای بین مقامات رس
ــان ایران و  ــوط هوایی می ــان، برقراری خط طالب
ــان و نمایندگان  ــتان، میزبانی هیئت طالب افغانس
ــردن ایران از  جبهه مقاومت در تهران، حمایت نک
جبهه مقاومت احمد مسعود، با وجود منافع ملی 
ــترکات فرهنگی و...  و واقعیت های تاریخی و مش
همگی از نوعی پذیرش امارت اسلامی به عنوان یک 
دولت مستقر حکایت دارد؛ اما اینکه چرا هنوز ایران 
رسما آن را به رسمیت نشناخته، دلایل متعددی 
ــه نپذیرفتن حکومت  ــه ازجمله می توان ب دارد ک
ــلامی از سوی مجامع بین المللی و غرب  امارت اس
ــات داخلی و  ــورهای جهان، ملاحظ ــر کش و دیگ
افکار عمومی ایرانیان، رفتارهای ضدبشری طالبان 
ــت های فرهنگی و مذهبی  در داخل به ویژه سیاس
ــیعیان، زنان، سخت گیری  ــان در مقابله با ش ایش
ــی از اقلیت های قومی  ــوچ دادن اجباری برخ و ک
ــتای کم رنگ کردن  ــد هزاره ها، تلاش در راس مانن
زبان فارسی و... هزینه به رسمیت شناختن طالبان 
ــلامی را بالا برده؛ به ویژه در  از سوی جمهوری اس
ــات هم مواجه  ــت با برخی اعتراض ــی که دول زمان
ــتراتژی  ــت، رفتارهای متناقض و نبود یک اس اس
ــت خارجی  دقیق منطبق با منافع ملی در سیاس
در برابر امارت اسلامی سبب آسیب های جدی به 
منافع ملی ایران خواهد شد که مهم ترین آن عدم 
تعهد طالبان به آزادسازی حقابه ایران در هیرمند 
است. با کمال تأسف باید گفت ایران در طول دوره 
جمهوری اسلامی چه در دولت های اصلاح طلب چه 
اصولگرا هیچ گاه موضوع حقابه ایران از هیرمند را به  
صورت جدی و مستمر دنبال نکرده و در حال حاضر 
ــم و حیاتی برای  ــن موضوع مه ــم نمی کند. ای ه
ایران، همیشه تحت تأثیر مباحث مرتبط با جنگ 
ــای ایران  ــی افغان ها و حمایت ه و تحولات داخل
ــت.  از این گروه یا آن حزب و جمعیت بوده و هس
پیگیری های گاه و بی گاه ایران درباره حقابه بیشتر از 
آنچه به عنوان یک استراتژی تعریف شده در سیاست 
ــت در پاسخ به افکار  ــد، واکنشی اس خارجی باش
عمومی ایرانیان. در آخرین مورد آن دولت رئیسی 
ــد که افکار عمومی ایرانیان  زمانی وارد موضوع ش
ــخنان رئیس  مدت ها فریاد زدند؛ ورودی که با س
ــد و با واکنش تند طالبان به ویژه  ــروع ش دولت ش
ــطوح میانی مواجه شد و با موضع گیری های  در س
ــر روز ملایم و  ــت خارجی ایران ه مقامات سیاس
ــد. آن تندی و این نرمش فوری نشان  ملایم تر ش
ــن زمینه وجود  ــان برنامه ای در ای ــه همچن داد ک
ندارد. اگرچه رئیس جمهور تند ورود کرد و سطوح 
ــدند؛ درحالی که  بعدی هر روز ملایم و ملایم تر ش
ــی واکنش های تند  ــطوح میان در طرف طالبان س
نشان داد و رأس هرمِ تصمیم گیری دیپلماتیک تر 
رفتار کرد. حکومت های مستقر در افغانستان در ۴۰ 
ــته به تعهدات خود در آزادسازی ۸۴۰  سال گذش
ــهم ایران عمل نکرده اند  میلیون مترمکعب آب س
ــا قصدی هم برای تغییر رویه ندارند؛ بلکه  و نه تنه
با اقدامات سدسازی که آخرین آن بند کمال خان 
ــت، کل آن را منکر هستند. حتی اجازه بازدید  اس
ــیر هیرمند را هم به ایران  ــدهای واقع در مس از س
نداده اند. به نظر می رسد با وجود تأثیرگذاری های 
ــتگاه سیاست  حیاتی، موضوع حقابه ایران در دس
خارجی جمهوری اسلامی به عنوان منافع حیاتی 
ــتقرار حکومتی با  ــده است!؟  اس ایران تعریف نش
گرایش های افراطی مذهبی در طول قریب به هزار 
کیلومتر مرز مشترک با افغانستان )نقطه شروع آن 
از تنگه ذوالفقار در نقطه مرزی ایران و افغانستان و 
ترکمنستان تا کوه سیاه در نقطه تلاقی مرزی ایران 
و افغانستان و پاکستان( همیشه به عنوان یک عامل 
تهدید امنیت ملی ما خواهد بود و می تواند دستاویز 
ــورهای منطقه برای فشار بر ایران و  برخی از کش
تهدید آن از طریق جنگ های نیابتی باشد که بیش 
ــت کل منطقه خاورمیانه درگیر آن   از یک دهه اس

شده است.
برای کشوری مانند ایران که دولتمردان آن مدعی 
ــعه ای در کشور هستند،  اعمال سیاست های توس
ــترک ناامن می تواند  وجود هزار کیلومتر مزر مش
ــاظ نظری و  ــار آورد. به لح ــلات جدی به ب معض
ــای مذهبی و  ــترین تضاده تاریخی طالبان بیش
ــران دارند، اظهارات اخیر برخی از  فرهنگی را با ای
ــات و فرماندهان طالب نیز مؤید این موضوع  مقام
ــران و  ــده بین ای ــبب ش ــت.همین موضوع س اس
ــکل گیری آن منازعه ای ممتد در  طالبان از آغاز ش
ــا حد درگیری های  ــد؛ منازعه ای که ت جریان باش
ــت. مدل حکومتی امارت  ــیده شده اس مرزی کش
ــان آن  ــه مرزبان ــت ک ــه گونه ای نیس ــلامی ب اس
ــای نظامی مرزی  ــش به اختیار وارد درگیری ه  آت

شوند.

امروز؛ همان فردای دیروز است
»برگُزین« روزنامه های ایران

در این ستون ـ بی هیچ دخل و تصرفی ـ گزیده ای از مطالب روزنامه های سراسری کشور را 
فردای انتشار می توانید مطالعه کنید.
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ــریال »آتش و باد«  ــن ناصر نصیر بازیگر نقش »مصدر« در س رامی
ــکی از  ــریال بیان کرد: نقش پزش ــاره علت حضورش در این س درب
ــته با پیچشی ویژه در سریال را برعهده داشتم. ویژگی  فرنگ برگش
فیلمنامه در معرفی نقشم به مخاطب در عین حال رویکرد شخصیت 
مصدر، این نقش را برایم جذاب کرد. سریال »آتش و باد« فیلمنامه 
قوی و محکمی داشت و ریزه کاری های بسیاری در این سریال قرار 
داده بود؛ نکته ای که که این روز ها بسیار کم است و زمینه ای شد تا 
به بازی در این سریال بپردازم. وی اظهار کرد: نقش من در سریال 
ــتان »مرسلین« شیراز بود که به عنوان  »آتش و باد«، مدیر بیمارس
نخستین بیمارستان با ساختار امروزی در ایران شکل گرفته است. 
ــخصیت فردی با تحصیلات در فرنگ را به نمایش می گذارد  این ش
که همین ویژگی او باعث شده در بین درباریان و خان ها جایگاهی 
ویژه داشته باشد و طی رفت وآمد های خود به منازل آن ها اطلاعات 
ــب می کند. ناصرنصیر تاکید کرد:  ــمندی را در موردشان کس ارزش
طبابت پوششی برای اهداف »مصدر« محسوب می شد، زیرا او عضو 
جنبش مشروطه خواهان بوده و اطلاعاتش می توانست برای اهداف 
ــکانس های ابتدایی و تا  ــروطه ارزشمند باشد. وی افزود: در س مش
ــریال »آتش و باد« شخصیت »مصدر« که نقش آن را  نیمه اول س
ایفا کردم، نیمه پنهان دارد و مخاطب به راحتی نمی تواند در مورد 
عملکرد او به نتیجه برسد، اما از نیمه های سریال ابعاد شخصیتی این 
فرد مشخص می شود که او طبابت را به عنوان پوششی برای اهداف 
ــریال »آتش و  ــت. این بازیگر در مورد س خود مد نظر قرار داده اس
باد« اظهار کرد: سریال »آتش و باد« فیلمنامه بسیار خوبی داشت و 
با دقت نوشته شده بود. هنگامی که فیلمنامه را خواندم با خود تصور 
می کردم که قطعاً کار بسیار خوبی خواهد شد، اما اگر قرار است از 
تلویزیون روی آنتن برود با مخاطبان کمی روبه رو می شود. از سوی 
دیگر متاسفانه در شرایط امروز، کار خوب کم است و عمده کار ها به 
سوی سرگرمی حرکت کرده که کیفیت خوبی ندارد و عموما کار های 
ــخیفی هستند. در چنین شرایطی تعداد پیشنهاد های خوب هم  س
ــریال »آتش و باد«  ــت. ناصرنصیر به زمان آغاز س کاهش یافته اس
ــال ۹۸ تصویربرداری آغاز شد و ۲۷ ماه طول  پرداخت و افزود: از س
ــید. بخش هایی از آن در شهرک سینمایی غزالی تصویربرداری  کش
شد و قسمت های کوهستانی سریال هم در جاده امامزاده داوود )ع( 

ــدید که در عین حال کرونا بود. در زمان  ــرمای ش در اوج برف و س
ساخت سریال »آتش و باد« یکی از بازیگران خوب عرصه هنر کریم 
ــت دادیم که این اتفاق بسیار بدی بود. وی  اکبری مبارکه را از دس
ــش و باد« بیان کرد: آمار دقیقی  ــریال »آت در مورد بازخورد های س
ــه در خیابان و  ــدارم، اما برخورد هایی ک ــت ن در این زمینه در دس
مجامع عمومی برایم پیش می آمد، نشان می داد که با توجه به اینکه 
ــه گرفته اند، اما با این  ــان تا حدود زیادی از تلویزیون فاصل مخاطب
ــاخته شده دیده می شوند. این  حال هنوز سریال های خوبی که س
ــدن سریال ها اگرچه همانند گذشته نیست، اما با  میزان از دیده ش
این حال برای هنرمندان جالب است. بازیگر نقش »روزی روزگاری 
ــخ« در مورد فاصله گرفتن مخاطبان از تلویزیون تاکید و اظهار  مری
ــت. این  ــده اس کرد: تلویزیون در همه جهان کارکردش کمرنگ ش
مهم به واسطه ورود تکنولوژی روز به روز کمرنگ تر می شود. اکنون 
ــت که بخش عمده ای از زمان مخاطبان را به  این فضای مجازی اس
ــت،  ــرگرمی آنان را فراهم کرده اس خود اختصاص داده و زمینه س
ــور ما شرایط  ــانه ملی در کش اما با این همه تلویزیون یا همان رس
ــو تلویزیون جایگاه قدیمی خود را ندارد و از  خاصی دارد، از یک س
سوی دیگر دورترین نقاط و محروم ترین بخش ها هنوز از تلویزیون 
به عنوان برترین رسانه استفاده می کنند. وی تصریح کرد: زمانی که 
ــریال »آتش و باد« فعالیت می کردم، نگران این مهم بودم که  در س

این سریال اگر از تلویزیون پخش شود، دیده نمی شود. این تجربه ای 
ــب  ــی در خیابان و در بین مردم حضور می یافتم، کس ــود که وقت ب
ــورم در برنامه ها  ــوال می کردند که چرا حض ــردم. آن ها از من س ک
کمرنگ شده و وقتی از پخش فلان برنامه صبحت می کردم، متوجه 
می شدم که آن ها تلویزیون نگاه نمی کنند. همین اصل سبب نگرانی 
ــریال »آتش و باد« بود. مخاطبان سریال »آتش  من برای دیدن س
ــال های گذشته نیست، اما  ــریال های س و باد« به اندازه برخی از س
همین تعداد در زمان فعلی هم قابل توجه است. ناصرنصیر در مورد 
علت قهر مخاطبان با تلویزیون گفت: ابتدا باید تاکید کنم که دلایل 
کلی که در جهان رخ داده، باعث شده است که تلویزیون به عنوان 
ــانه اصلی جایگاه خود را از دست بدهد. پس از آن و برای مدت  رس
ــه بود، اما هم اکنون فضای مجازی  زمانی کوتاه ماهواره مورد توج
ــت. با همه این ها مخاطب،  و تلفن های همراه جای آن را گرفته اس
ــون نمی بیند، به مرور از  ــلیقه اش را در قاب تلویزی چون خود و س
ــانه ملی فاصله گرفته است. متاسفانه این انتخاب سبب شده تا  رس
ــریال ها و یا مستندات باکیفیت تولید شده نیز دیده نشوند. وی  س
ضمن انتقاد از ادامه روند موجود در ارائه برنامه ها از تلویزیون افزود: 
علیرغم اینکه مدت هاست فاصله بین مخاطب و رسانه ملی مشخص 
و واضح شده است، اما هیچ تصمیمی و یا برنامه ای برای خاتمه دادن 
به این روند در نظر گرفته نشده است؛ بدین ترتیب خسران بزرگی 
ــده است، زیرا تلویزیون در بین  برای همه عرصه های هنر ایجاد ش
ــیار  جامعه ما جایگاه خاص و ویژه ای دارد که این کارکرد امروز بس
کمرنگ شده است. این بازیگر در مورد علاقه هنرمندان برای حضور 
در سینمای خانگی اظهار کرد: اگرچه تمایل هنرمندان برای حضور 
در شبکه نمایش خانگی وجود دارد و این عامل به دلیل دیده شدن 
ــتری را پوشش می دهد و  ــتر است، اما رسانه ملی گستره بیش بیش
می تواند از این پتانسیل برای معرفی برنامه ها و یا سریال های خود 
ــتفاده لازم را ببرد. به گزارش میزان، ناصرنصیر در مورد آخرین  اس
ــان کرد: سریال های تاریخی  فعالیت هایش در عرصه هنر خاطرنش
جذاب، اما بسیار سخت و پرکار هستند و دشواری های خاص خود 
ــتانی تاریخی را در دست دارم که  را دارند. هم اکنون یک قصه داس
فیلمبرداری آن به تازگی شروع شده است و امیدوارم به زودی آماده 

پخش شود.  

 رامین ناصرنصیر: 

تلویزیون جایگاه قدیمی خود را ندارد 
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ــال جاری ۲  در خردادماه س
ــزار نفر به  ــون و ۱۵۸ ه میلی
سینما رفتند که این عملکرد، 
ــارد و ۳۰۰  ــه ۸۸ میلی گیش
میلیون تومانی را برای آخرین 
ماه بهار به همراه آورد. در این 
ماه، ۱۹ فیلم متعلق به امسال 
ــم به جامانده از اکران  و ۷ فیل
سال گذشته نمایش داشتند 

که برای این تعداد فیلم، ۶۴ هزار و ۸۷۶ سانس 
تعریف شد. پرفروش ترین فیلم این ماه، به مانند 
۲ ماه ابتدایی امسال، کمدی »فسیل« بود. فیلم 
ــرداد، ۱ میلیون و ۱۴۱ هزار  کریم امینی در خ
ــت ۴۵ میلیارد و ۶۴۲  ــت و توانس مخاطب داش
ــد. دومین فیلم پرفروش  میلیون تومان بفروش
ــهر هرت« است که با آن که  خرداد، کمدی »ش
ــد تا  از ۱۷ خرداد به روی پرده رفت اما موفق ش
با جذب ۲۷۶ هزار مخاطب و ۱۱ میلیارد و ۸۳۲ 
میلیون تومان فروش، خود را به رتبه دوم جدول 
برساند. کارگردان این فیلم نیز کریم امینی است 
تا این کارگردان جوان، در این زمینه، یک رکورد 
ــوب از خود به جای بگذارد. »آهنگ دونفره«  خ
ــت و  ــاه، ۱۶۲ هزار مخاطب داش ــز در این م نی
ــت گیشه خود را به مرز ۶ میلیارد و ۶۳۳  توانس
ــاند. درام اجتماعی »سه کام  میلیون تومان برس
ــس«، پرفروش ترین فیلم غیرکمدی خرداد  حب

ــذب ۱۱۸  ــه با ج بود ک
ــزار مخاطب، به فروش  ه
ــارد و ۸۹ میلیون  ۵ میلی
ــید. پنجمین  تومانی رس
فیلم پرمخاطب خردادماه، 
ــی« بود که از  »کت چرم
ــن ماه به روی  هفدهم ای
ــت  ــت و توانس ــرده رف پ
ــب،  ــزار مخاط ــا ۷۹ ه ب
فروشی معادل ۳ میلیارد و ۷۱۸ میلیون تومان 
داشته باشد. »مصلحت«، »عروسی مردم«، »یقه 
ــته دختران«،  ــفیدها«، »بابا سبیلو« و »دس س
ــاب  ــر فیلم های پرفروش خردادماه به حس دیگ
ــن ماه،  ــه اکران ای ــه جالب توج ــد. نکت می آین
ــات خصوصی«  ــتقبال از فیلم »ملاق میزان اس
ــالن هایی  ــمس با تعداد س ــت. فیلم امید ش اس
ــای روز، در پنجمین ماه  ــر از دیگر فیلم ه کمت
ــت و  فروش خود، حدود ۴۰ هزار مخاطب داش
ــبت به تعداد مخاطبان  با فاصله ای معنادار نس
دیگر فیلم های به جامانده از اکران سال گذشته، 
ــون تومانی را به  ــه  ۱ میلیارد و ۸۴۵ میلی گیش
ــن، »ملاقات  ــاند. به گزارش هنرآنلای ثبت رس
ــا فیلم  ــوان تنه ــون به عن ــی« هم اکن خصوص
ــال ۱۴۰۱، به همراه ۱۶ فیلم  ــده در س اکران ش
ــود را در تیرماه ادامه ــال، نمایش خ  اکران امس

 می دهند.

ــون فورد« ۸۰ ساله  »هریس
ــری  ــدارد از بازیگ ــد ن قص
کناره گیری  کند و می گوید 
ــا جونز«  ــروج از »ایندیان خ
ــه زمان  ــت، بلک ــخ نیس تل
بزرگ شدن فرارسیده است. 
ــه ای با  ــورد« در مصاحب »ف
ــوز پخش  ــی ان ان که هن س
ــده به ایده »کناره گیری  نش

ــت که  ــد. این در حالی اس ــری« خندی از بازیگ
ــاله  ــک ماه دیگر )۲۲ تیر( ۸۱ س ــر از ی او کمت
ــون  ــود. در این مصاحبه وقتی از »هریس می ش
فورد« سوال شد که آیا قصد بازنشستگی دارد، 
پاسخ او این بود: »نه نمی خواهم. وقتی کار ندارم 
ــق کار کردن  ــاع خوب پیش نمی رود. عاش اوض
هستم. دوست دارم احساس مفید بودن کنم.« 
ــخ این پرسش که چرا اینقدر علاقه به  او در پاس
بازیگری دارد؟ گفته است: افرادی که با آنها کار 
می کنی، صمیمیت همکاری...، من برنامه ریزی 
نمی کنم که چه کاری در یک صحنه انجام دهم 
و طبیعتاً تحت تأثیر چیزهایی قرار می گیرم که 
ــا کار می کنم.« با پایان یافتن »ایندیانا  روی آنه
ــت فصل دوم کمدی فورد برای  جونز« قرار اس
ــل و درام »۱۹۲۳« برای  ــن اپ ــرویس آنلای س
ــندگان  ــس از پایان اعتصاب نویس پارامونت، پ
ــاخته شود. او همچنین هفته های اخیر را در  س

ــد تا در فیلم  آتلانتا گذران
دنیای  ــکا:  آمری »کاپیتان 
ــجاع« مارول در  جدید ش
نقش تادئوس »تندربولت« 
ــوری  رئیس جمه راس، 
آمریکا بازی کند. در حالی 
ــورد«  ــرای »ف ــن ب که س
ــت، او  ــک عدد اس فقط ی
ــت مرحله فعلی  می خواس
ــن فیلمش از  ــی اش در پنجمین و آخری زندگ
ــاس شود و افزود همه  »ایندیانا جونز« هم احس
ــت برای بازی در نقش »ایندیانا  جذابیت بازگش
ــن او را بپذیریم و با آن  ــود که س ــز« این ب جون
ــتم این  ــم. وی گفت: »می خواس ــوخی نکنی ش
ــد. و مستقیم با سن  فیلم شخصیت محور باش
ــخصیت روبه رو شویم. نه اینکه سن خودم را  ش
ــتان هم  ــان کنم، بلکه از آن در روایت داس پنه
ــود.« »فورد« گفت: »۶ سال پیش  ــتفاده ش اس
فکر می کردم شاید باید برای ساختن یک فیلم 
ــتم با  دیگر تلاش کنیم و همان موقع می خواس
ــاخته شود زیرا فکر می کنم به  تاکید بر سن س
این ترتیب داستانی را که تصویر کرده ایم کامل 
ــود و به جای درستی می رود.« به گزارش  می ش
مهر، »ایندیانا جونز و گردونه سرنوشت« از ۳۰ 
ــط دیزنی در سینماها اکران   ژوئن )۹ تیر( توس

می شود.

بیش از ۲ میلیون نفر در خردادماه به سینما رفتند  »هریسون فورد« دارد بزرگ می شود! 

با انتشار پنجمین قسمت از سریال »قهوه ترک« داستان وارد فضای 
تازه و پر تعلیقی شد، اگر مبنای چهار قسمت ابتدایی را گذشته ترانه، 
علت خروج او از ایران و شکل گیری روابط بین شخصیت های مرکزی 
ــروع موتور اصلی درام و پیش برد  ــمت پنجم را باید ش بدانیم، قس
قصه تلقی کرد. حامد بهداد به عنوان مرد ثروتمندی به اسم دانیال 
آذین معرفی می شود که سایه به سایه با ترانه می رود و آنقدر مهربان 
ــنود  ــی برخورد می کند که ترانه با وجود اینکه از او می ش و صمیم
ــود، باز  ــتش عصبانی می ش که پرهام وجود خارجی ندارد و از دس
ــریال اینطور به نظر  هم کنارش می ماند. با اینکه در فضای ناامن س
می رسد که محبت آذین بی دلیل نیست اما بهداد طوری از پس این 
ــش برمی آید که می توانیم به ترانه حق بدهیم که با تمام دلایلی  نق
که برای عدم اعتماد دارد با او همراه شود. در این قسمت شخصیت 

دانیال در قامت یک قهرمان ظاهر می شود و با نجات دادن شخصیت 
ترانه هم برای بیننده سمپاتی می سازد و هم اعتماد ترانه را به خود 
جلب می کند. از نکات جالب توجه قسمت پنجم سریال »قهوه ترک« 
فیلمبرداری درجه یک محمد رسولی است، قاب بندی سکانس های 
ــاخصه های کار  ــب از ش ــتی تفریحی و نورپردازی در ش داخل کش
ــلطی مثال زدنی ضمن پرهیز از  ــت او با تس ــمت اس او در این قس
ــتالی شدن سکانس ها اما تصاویری بدیع و خلاقه را خلق  کارت پس
ــریال »خون سرد« را  ــت که بدانیم او پیشتر س می کند. جالب اس
ــی از مولفه ها بصری ویژگی های  ــرداری کرده بود که در برخ فیلمب
مشترکی با سریال »قهوه ترک دارد«. همچنین از دیگر شاخصه های 
ــمت تازه خلق دو سکانس عاطفی بسیار خوب که مخاطب را با  قس
ــت. نخست، سکانس درددل ترانه و صاحب  خود همراه می کند، اس

ــیون که هر کدام به یک زبان حرف می زنند و دیالوگی برقرار  پانس
نمی شود اما در ماهیت وجودی دیالوگ ها عنصر مشترک وجود دارد 
و دوم سکانس ملاقات دانیال و ترانه در کافه است، جایی که ماجرای 
ازدواج گذشته دانیال باز می شود. بازی حامد بهداد، حرکات چشم و 
صورتش در این سکانس فوق العاده است و یک بازی دقیق به معنای 
درست کلمه را ارائه می دهد. از نکات حائز اهمیت این قسمت خلق 
ــکانس های نفس گیر و جذاب برای مخاطب است، کل سکانس  س
ــکانس بمب گذاری چه در فیلمنامه و چه در  ــتی تفریحی و س کش
اجرا توانسته هیجان قابل قبولی را به مخاطب ارائه دهد و او را برای 
دیدن ادامه سریال ترغیب کند. به گزارش پانا، قسمت پنجم سریال 
ــنبه ها در پلتفرم  »قهوه ترک« به کارگردانی علیرضا امینی چهارش

فیلم نت منتشر می شود.

 »قهوه ترک«؛ حرکت روی موج هیجان

آکادمی قوانین جدیدی را از فصل آینده این جوایز اعمال خواهد 
کرد که بر اساس آن فیلم ها برای کسب شرایط لازم برای رقابت 
ــاخه بهترین فیلم حداقل باید ۴۵ روز اکران عمومی شوند.  در ش
این تغییر در راستای تلاش برای حمایت از اکران سینمایی و قائل 
ــده برای اکران سینمایی و محصولات  شدن میان آثار ساخته ش
ــده است. پیش تر فیلم های  ــامانه های نمایش  آنلاین گرفته ش س
سینمایی با شرط هفت روز اکران متوالی و تجاری در سینماهای 
ــرایط اسکار بهترین فیلم می شدند.  مناطق مورد تایید، واجد ش
ــم اسکار امسال  ــکرین، در مراس ــنا به نقل از اس به گزارش ایس
ــم »همه چیز همه جا به یک باره« هفت جایزه از جمله جوایز  فیل
اصلی بهترین فیلم و کارگردانی را به خود اختصاص داد و و درام 
ضدجنگ و آلمانی »در جبهه غرب خبری نیست« موفق به کسب 

چهار جایزه از جمله بهترین فیلم بین المللی سال شد. 

»مانون استفان راس« نویسنده ولزی برای رمان »کتاب آبی نبو« 
برنده مدال کارنگی ۲۰۲۳، معتبرترین جایزه کتاب کودک بریتانیا 
شد. این نخستین باری است که یک کتاب ترجمه شده در تاریخ 
۸۷ ساله این جوایز به عنوان برنده نهایی انتخاب می شود. هیئت 
داوران رمان »کتاب آبی نبو« را که در ولز پسا آخرالزمانی روایت 
ــزی« توصیف کرده  ــود، »دل خراش« و »غنی با میراث ول می ش
است. این اثر که در اصل به زبان ولزی منتشر شده بود توسط خود 
نویسنده یعنی »مانون استفان راس« ترجمه شده است. به گزارش 
ــنا به نقل از گاردین، »مدال کارنگی« به عنوان قدیمی ترین  ایس
ــال  و مهم ترین جایزه ادبی بریتانیا در حوزه ادبیات کودک هر س
توسط موسسه کتابداری و اطلاعات به بهترین اثر منتشرشده در 
بریتانیا در این حوزه اعطا می شود. این مدال در سال ۱۹۳۶ به یاد 

»اندرو کارنگی« نیکوکار اسکاتلندی راه اندازی شد.

ــیو بهترین دوبله آثار فاخر سینمای جهان،  در ادامه تکمیل آرش
سه گانه »ارباب حلقه ها« به طور ویژه دوبله شده تا نسخه درخشان 
ــبکه نمایش خانگی ماندگار  ــه و صداگذاری این اثر در ش ترجم
ــخه از »ارباب حلقه ها«، کامل ترین نسخه ای است  ــود. این نس ش
که کمپانی New Line دو سال پیش منتشر کرد. به این ترتیب 
ــخه شامل سکانس های دیده نشده و اضافه  شده بسیاری  این نس
ــت که برای دوستداران این سه گانه، بسیار جذاب خواهد بود.  اس
ــه گانه با حضور  ــاس این گزارش، تیم حرفه ای دوبله این س بر اس
ــاتید محبوب و چهره های ماندگاری چون اکبر منانی، نصرالله  اس
مدقالچی، خسرو خسروشاهی، همت مومیوند، ژرژ پطروسی، تورج 
ــین زی نوری،  ــان، ناصر ممدوح، کیکاووس یاکیده، افش مهرزادی
ــکندی، میرطاهر  فریبا رمضان پور، نرگس فولادوند، علیرضا باش

مظلومی، بهمن هاشمی و...شکل گرفته است./خبرآنلاین 

 یک تغییر مهم در »اسکار« »ارباب حلقه ها« دوبله شد جایزه برای »استفان راس«
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نائب رئیس کمیسیون صنایع مجلس با اشاره به اینکه، 
در مقطــع فعلی جزئیات گزارش تحقیق و تفحص از 
اتاق بازرگانی ایران، قابل انتشار نیست، گفت: انحراف 
از ماموریتهای قانونی اتاق بازرگانی در کنار تخلفات و 

رانتخواریهای متعدد از نظر ما قطعی است.
مهدی عســگری، با اشاره به شناسایی تخلفات مختلف در بحث 
اتاق بازرگانی ایران، گفت: خرداد ماه ســال گذشــته درخواست 
تحقیق و تفحص از عملکرد اتاق ایران مطرح و با رای نمایندگان 

در صحن مجلس نیز تصویب شــده است. هرچند 
جزئیات گزارش فعلا قابل انتشار نیست اما انحراف 
از ماموریتهای قانونی اتاق بازرگانی در کنار تخلفات 

و رانتخواریهای متعدد از نظر ما قطعی است.
نائب رئیس کمیسیون صنایع مجلس گفت: با نظر هیئت رئیسه، 
رئیس هیئت تحقیق و تفحص از عملکــرد اتاق بازرگانی ایران، 
آقای پورابرهیمی شــدند. انتظار ما از رئیس هییت این است که 
بدون هرگونه جهت گیری و سوگیری خارجی و با دقت و صراحت 

مورد نظر مــردم، این اقدام نهایی و گــزارش در صحن مجلس 
قرائت شود.

به گزارش تســنیم؛ عضو هیئت تحقیق وتفحص از عملکرد اتاق 
بازرگانی ایران با اشاره به اینکه، مهلت نهایی تحقیق و تفحص در 
روزهای آتی به پایان خواهد رسید، گفت: در حضور هییت رئیسه 
گزارش تحقیق وتفحص، نهایی خواهد شد و بعد از تایید گزارش 
توسط هییت تحقیق و تفحص، گزارش مذکور به صحن مجلس 

ارجاع خواهد شد.

انحراف از ماموریتهای قانونی و رانتخواریهای متعدد در اتاق بازرگانی قطعی است خبر
اصناف

انرژی

صنعت

رئیس اتاق اصناف ایران با اشاره به تشکیل شورای 
اصناف کشور با حضور روسای پیشین اتاق اصناف 
ایران، گفت: اصناف ما همیشه همراه و همدل با 
نظام بودند و با حضور در شــرایط حساس علی 
رغم شرایط سخت اقتصادی ناشی از تحریم های 
ظالمانه خدمت گذاری به مردم شهیدپرور ایران را 

از دست نداده اند.
حســین طاهرمحمدی در آیین بزرگداشت روز 
ملی اصناف افزود: اصناف در شرایط کرونا به ندای 
مقام معظم رهبری لبیک گفتند و با کمک های 
مومنانــه و تامیــن هزینه درمــان و تجهیزات 
بیمارستانی و نیز در برهه های حساس و بلایای 
طبیعی با کمک به سیل زدگان و زلزله زدگان و 

دیگر امور خیریه در کنار مردم و نظام بوده اند.
وی بــا بیان اینکه اتاق اصناف ایران با رویکردی 
جدید فعالیت خود را آغاز کرده اســت، تصریح 
کرد: با آغاز به کار هیئت رئیســه دوره هشتم با 
دو چالش روبرو شدیم، چالش اول برگزاری روز 
ملی اصناف به صورتی بایسته و شایسته بود که 
امروز در خدمت شما هستیم، چالش دوم بحث 

مالیات بود.
طاهر محمدی گفــت: در این رابطــه با وجود 
ناملایمات هایی که ما داشــتیم با تلاش هیئت 
رئیسه، توافق خوبی با سازمان امور مالیاتی حاصل 
شد. توانستیم در این مدت اندک مطالبات شما را 
در خصوص تغییر رویکرد نحوه تعیین و محاسبه 
مالیات در اجــرای تبصره ماده ۱۰۰ با همکاری 
ریاست کمیسیون اقتصادی مجلس و برخی از 
نمایندگان این کمیسیون و وزیر اقتصاد و دارایی 

پیگیری کنیم.
وی ادامــه داد: امیدواریــم در این فرصت باقی 

مانده با توجه به مطالبی به ســمع و نظر وزارت 
امور اقتصادی و دارایی رســانده شــده است به 
جمع بندی هــای بهتری در راســتای کمک به 

واحدهای صنفی کشور برسیم.
رئیس اتاق اصناف ایران بیان کرد: در دوره جدید 
اقدامات و برنامه هایی اثرگذار و زیرساختی داریم 
که برخی از آن ها را پیشــتر اعــلام کرده ایم. از 
جمله برنامه ها این است که برای اولین بار مجمع 
پیشکسوتان اصناف کشور یا به عبارتی شورای 
اصناف کشــور با حضور روسای پیشین اصناف 
کشور تشکیل خواهد شــد که این اقدام موثر، 
باعث اســتفاده از تجربیات ایشان خواهد شد و 
افق پیش روی ما را برای تصمیم سازی ها به نفع 

جامعه صنفی روشن خواهد کرد.
وی ادامه داد: اولین مصوبه هیئت رئیسه جدید، 
شفاف ســازی امور اتاق اصناف ایران است که از 
طریق سیستم اتوماسیون اداری در اختیار تمام 
اعضای هیئت نمایندگان اصنــاف قرار خواهد 
گرفــت. چرا که ما معتقدیم بــا همکاری ۱۶۵ 
نماینده اصناف و خــرد جمعی بهتر می توانیم 
عمل کنیم و در مقابل تحریم ها و شرایط سخت 

اقتصادی بهتر گام های موثری را برداریم.
به گزارش ایرنــا؛ رئیس اتاق اصناف ایران اظهار 
کرد: ســعی می کنیم در حالی که در عالی ترین 
نهاد بخش خصوصی به انجام امور و رسیدگی به 
آن ها با تعامل سازنده با دولت می رسیم، اقدامات 
دیگری را با حضور مســتقیم در شهرستان های 
کشــور پیگیریم. در همین مدت اندک توفیق 
حاصل شد که با حضور در بازار دو استان و دیدار 
با تشکل های صنفی مســائل را از نزدیک مورد 

بررسی قرار دهیم.

خط لولــه گاز »دیزبــاد - تربــت حیدریه« با 
حضور معاون وزیر نفــت در امور گاز، جمعی از 
مسئولان اســتانی و مدیران ارشد صنعت گاز به 
بهره برداری رســید. آیین بهره برداری پروژه خط 
لوله گاز »دیزباد - تربت حیدریه« با حضور مجید 
چگنی، مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران، جمعی 
از مســئولان استانی و مدیران ارشد صنعت گاز، 
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی و مقام های 
استان در شهرســتان تربت حیدریه برگزار شد. 
خط لوله انتقــال گاز تقویتی ۳۰ اینچ »دیزباد - 
تربت حیدریــه« به طول حدود ۶۵ کیلومتر و با 
اعتبار ۱۴۵۰ میلیارد ریال در اســتان خراســان 
رضوی و با هدف افزایــش و پایداری انتقال گاز 
به شهرهای این منطقه، همچنین گازرسانی به 
مصرف کنندگان عمده از جملــه کارخانه فولاد 
تربــت حیدریه و نیروگاه تولید برق راشــد اجرا 
شد و به بهره برداری رسید. براساس این گزارش، 
تــا پیش از بهره برداری این خط لوله گاز تقویتی 
۳۰، گاز شهرســتان تربت حیدریه به وسیله یک 

خط لوله ۱۲ اینچ تأمین می شــد، اما با توجه به 
راه اندازی کارخانــه فولاد تربت حیدریه، نیروگاه 
تولید برق راشد، توسعه شهرستان تربت حیدریه 
و متعاقب آن افزایش مصرف کنندگان خانگی و 
کارگاه های صنعتی کوچک، ضرورت داشــت تا 
خط »دیزباد - تربت حیدریه« برای پاسخگویی 
به این نیازهای فزاینده احداث شــود. به گزارش 
میزان؛ این پروژه از خط لوله ۴۸ اینچ شــمال - 
شمال شرق منشعب و از حوالی روستای دیزباد 
پایین )واقع در جنوب جاده مشهد - نیشابور( آغاز 
شده و تا محدوده شهر تربت حیدریه ادامه دارد 
که با توجه به عبور خط لوله در نواحی کوهستانی 
و سخت گذر، اجرای مسیر دسترسی، حفرکانال و 
لوله گذاری در مقاطعی از آن با سختی همراه بود با 
این وجود دست اندرکاران پروژه مفتخرند که نتایج 
تلاش آن ها سبب گازرسانی به صنایع مهم منطقه 
از جمله کارخانــه فولاد تربت حیدریه و نیروگاه 
ســیکل ترکیبی راشد شده و فرصت های شغلی 

تازه برای جوانان منطقه فراهم کرده است.

با شروع تابســتان و آغاز پیک سایی برنامه ریزی 
شــده در بخش صنعت، اداری و کشاورزی، برق 
۹۰درصد واحدهای صنعتی و تولیدی کشور بدون 

هیچ گونه محدودیتی تأمین می شود.
در نخســتین روزهای آغازین تابســتان ۱۴۰۲ 
هستیم؛ تابستانی که به گفته وزیر نیرو با ناترازی 
۱۲هزار مگاواتی در تامین برق نسبت به میزان اوج 

تقاضا، مواجه ایم.
به منظور پوشــش ناترازی ۱۲هــزار مگاواتی و 
جلوگیری از بروز خاموشــی ها، در کنار افزایش 
ظرفیت تامیــن برق از طرق مختلــف، یکی از 
مهمترین برنامه ها، بحث پیک سایی )جابه جایی 
بار( است که در بخش صنعت، برنامه ریزی دقیقی 

در این زمینه صورت گرفته است.
با وجود تمــام برنامه ریزی های جابه جایی بار در 
بخــش صنعت، ۹۰درصــد واحدهای صنعتی و 
تولیدی، هیچ محدودیتی در تامین برق تابستان 

امسال نخواهند داشت.
مصطفی رجبی مشــهدی، مدیرعامل شــرکت 
مدیریت شــبکه برق در این خصوص گفت: برق 
بیش از ۹۰ درصد واحدهای صنعتی کشــور که 
تعدادشــان حدود ۵۸۰ هزار واحد است، شامل 
واحدهای صنعتــی و صنفی به ویژه کارگاههای 
تولیدی کوچک که توسط مردم اداره می شود و از 
اشتغال بالایی برخوردارند بدون هیچ محدودیتی 

درحال تامین است.
وی افزود: اجرا نکردن برنامه مدیریت مصرف برق 
بــرای ۵۸۰ هزار مشــترک صنعتی و صنفی در 
تابستان ۱۴۰۱ سبب شد تا این صنایع کوچک 

با افزایش قابل توجه تولید مواجه شوند.
سخنگوی صنعت برق تصریح کرد: امسال نیز با 
تامین برق پایدار و عدم اجرای برنامه های مدیریت 
مصرف، این واحدهای صنعتی در ابتدای ســال 
جاری نســبت به مدت مشابه ســال قبل رشد 

مصرف قابل توجهی داشتند.

رجبی مشهدی با اســتناد به آمار بانک مرکزی 
گفــت: فرآورده های غذایی با رشــد تولید ۹۳.۵ 
درصد در صدر این جــدول قراردارند. همچنین 
کالاهای نساجی با رشد ۴۱.۴ درصد، ماشین آلات 
۳۱.۱ درصد، مبلمــان ۷.۹ درصد، لوازم خانگی 
۱۴.۲ درصد، ســازه های فلزی با ۲۴.۸ درصد و...

در این فهرست قرار دارند.
در واقــع در بخش صنعت، بــرق مورد نیاز همه 
واحدهای صنعتــی کوچک و واحدهای صنفی- 
صنعتی به ویــژه کارگاه های تولیدی کوچک که 
بیش از ۹۰ درصد کل واحدهای صنعتی و تولیدی 
کشور )حدود ۵۸۰ هزار واحد صنعتی( را شامل 
می شود، بدون هیچ محدودیتی تأمین خواهد شد.
برق مورد نیــاز واحدهای صنعتی مســتقر در 
شــهرک های صنعتی و واحدهای صنعتی خارج 
از شــهرک های صنعتی با دیماند بیش از ۵۰۰ 
کیلووات نیز از ۲۰ خرداد تا ۱۷ شهریور در شش 
و نیم روز هفته به طور کامل تأمین خواهد شــد 
و صرفاً نصف روز در هفته و از ســاعت ۱۱ تا ۲۳ 
در برنامه های مدیریت مصرف مشارکت خواهند 
کرد. با توجه به برنامه ریزی صورت گرفته، امکان 
جبران محدودیت این نصف روز و تولید حداکثری 
برای این واحدها در ســایر ایام هفته )شش روز و 
نیم( با جابه جایی ســاعات کاری حتی به صورت 

شبانه روزی فراهم است.
به گزارش تسنیم؛ همچنین برق مورد نیاز صنایع 
بزرگ )حدود ۳۰۰ واحد صنعتی( مطابق برنامه 
مدیریت مصرف ابلاغی وزارت نیرو و وزارت صمت 
در دوره تعیین شده تامین می شود. مشارکت این 
واحدها از طریق جابجایی بخشــی از بار مصرفی 
آن ها از ســاعات اوج به ســاعات غیــر اوج و نیز 
مدیریت زمان بهره برداری از تجهیزات وابسته به 
انرژی در برنامه هــای مدیریت مصرف بوده و در 
سایر زمان های دوره تابستان، انرژی مورد نیاز این 

واحدها بطور حداکثری تامین می شود.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه با تحولات منطقه، 
اصلاح ساختار اقتصادی درونی و دیپلماسی؛ اتفاقات مثبتی در راه 
است، گفت: دهه آینده را به دهه پیشرفت اقتصادی تبدیل خواهیم 

کرد.
محمدرضا پورابراهیمی در نشســت خبری با اصحاب رسانه استان 
کرمان با بیان اینکه ۲۴ عضو در کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اســلامی هســتیم، اظهار داشت: عملکرد کمیســیون در سه سال 
مجلــس در دو بخــش نظارتی و تقویمی بوده کــه در هر دو مورد 

گزارش خوبی است.
وی با اشــاره به اینکه کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
رتبه اول وظایف نظارتی و تقویمی را به خود اختصاص داده و رتبه 
اول ابلاغ قوانین در مجلس یازدهم مربوط به این کمیسیون است، 
گفت: نخستین درخواست مجمع نمایندگان مجلس شورای اسلامی 

استان کرمان جلسه با رئیس جمهور محترم است.
رئیس مجمع نمایندگان استان کرمان با بیان اینکه پیگیر هستیم 
در این جلســه مشکلات اســتان را مطرح و پیگیری کنیم، افزود: 
نشســت مجمع نمایندگان با وزرا نیز به صورت اختصاصی پیگیری 

می شود.
وی با اشاره به دلیل شرایطی که در جنوب استان وجود دارد، بیان 
کرد: نگاه ما در مجمع نمایندگان اســتان کرمان توازن منطقه ای و 

توسعه متوازن در تمام نقاط استان است.
پورابراهیمی با بیان اینکه نقشه واحدهای صنعتی نشان می دهد که 
عمده واحدهای صنعتی در شمال اســتان واقع شده اند، ادامه داد: 
بنگاه های اقتصادی و گردشــگری نیز در شمال استان قرار دارند و 

کمتر در جنوب استان از این ظرفیت استفاده شده است.
وی با اشــاره به اینکه ابزار مجلس شورای اسلامی در حوزه نظارت، 
سوال از وزیر، استیضاح، اعمال ماده ۲۳۴ و در نهایت سلب صلاحیت 
اســت، گفت: در دوره قبل چهار ســوال از رئیس جمهور شد که از 

کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی مطرح شد.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه در حال حاضر هم 
مجلس شورای اسلامی در مورد انتخابات اتاق بازرگانی ایران پیگیر 

است، ابراز داشت: اعمال ماده ۲۳۴ در حال پیگیری و انجام است.
وی در ارتبــاط بــا کاهش ارزش پول ملی بیان کــرد: عامل اصلی 
کاهــش ارزش پول ملی، تورم و همچنین مهم ترین مشــکل مردم 
نیز تورم اســت و یکی از دلایل، تاثیر منفی تحریم و بخشی عوامل 
داخلی است که سهم این عوامل را از عوامل خارجی بیشتر می دانیم.

پورابراهیمی با بیان اینکه برای جلوگیری از کاهش ارزش پول ملی 
باید ناترازی بودجه را حل کنیم، گفت: برنامه امروز مجلس و دولت 
در برنامه هفتم توسعه این است که بتوانیم ساختارهای اقتصادی در 

درون را اصلاح کنیم تا از کاهش ارزش پول ملی جلوگیری کنیم.
وی با بیان اینکه مسئله دیگر کاهش ارزش پول ملی، عوامل بیرونی 
است، ادامه داد: فعال سازی دیپلماسی سیاسی و اقتصادی در خارج 
از کشــور و کشــورهای همســایه در ماه های اخیر شتاب گرفته و 

خبرهای خوبی از دسترسی به منابع کشور در خارج داریم.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس در ارتباط با وضعیت صندوق 
بازنشســتگی مس بیان کــرد: حدود ۶ هزار نفــر اعضای صندوق 

بازنشستگی مس هستند و تنها صندوق موفق در کشور است.
وی با بیان اینکه چشم طمع وزارت کار با تفسیر غیرقانونی از آنچه 
که در اختیار داشــته، موجب تصمیم گیری در این موضوع شده در 
حالی که اصلاح اساسنامه مربوط به صندوق های ناتراز است، ادامه 
داد: همــه مصوبات هیئت وزیران در هیئت تطبیق مقررات مجلس 

می آید و ما در این زمینه کوتاه نمی آییم.
پورابراهیمی با اشــاره به اینکه خط انتقال آب از خلیج فارس برای 
صنعت به اســتان کرمان در سال های اخیر عملیاتی شده، افزود: به 
دلیل مشــکل آب شهر کرمان، معادل ۳۰ میلیون مترمکعب از این 
خط برای حل ای مشــکل اختصاص یافت و بزرگترین اتفاق مثبتی 
است که در بلندمدت مشکل آب شرب شهر کرمان را حل می کند 

و باید در روند اجرا تسریع شود.
وی با بیان اینکه امســال باید منابع آب را مدیریت کنیم و استفاده 
درست از منابع آبی فرهنگسازی شود، گفت: با توجه به اینکه بیش 

از ۹۰ درصــد آب در اســتان کرمان در بخش کشــاورزی مصرف 
می شــود، اگر بتوانیم معادل ۱۰ درصد در این بخش صرفه جویی 
کنیــم، اتفاق بزرگی می افتد ضمن اینکه هنوز دو ســوم آبیاری در 

کشاورزی استان کرمان غرقابی است.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس بیان کرد: در کرمان بزرگترین 
پروژه فاضلاب شــهری کشور اجرا شــده و طی توافقی به صنعت 
واگذار شــد که این آب را استحصال و اســتفاده کند و آبی که به 

صنعتی داده می شد، برای شرب استفاده شود.
وی در ادامه با بیان اینکه اقدامات صورت گرفته در مجلس نیازمند 
تبیین اســت، تصریح کــرد: در مجلس یازدهــم، قانونی که برای 
جلوگیری از فرار مالیاتی سال ها بر زمین مانده بود، در زمینه سامانه 

پایانه های فروشگاهی را مصوب کردیم.
پورابراهیمی عنوان کرد: ســنگر اول حل ناترازی بودجه در اقتصاد 
کشور، مالیات اســت و باید تعیین تکلیف کنیم و در سال گذشته 
با اتصال صندوق های فروشــگاهی به ســامانه مالیاتی، افزایش ۷۰ 
درصدی میزان وصول مالیات بر ارزش افزوده با کاهش نرخ مالیات 

بر بنگاه ها اتفاق افتاد.
وی افــزود: نرخ مالیــات بر بنگاه های اقتصادی در طول دو ســال 
گذشته در دو مرحله، ۷ واحد درصد کاهش پیدا کرده ضمن اینکه 
مولدســازی یکی دیگر از محورهای مهم ما در کنار مالیات است و 

البته عوامل بیرونی را نمی توانیم نادیده بگیریم.
رئیس کمیســیون اقتصادی مجلــس در ادامه با بیان اینکه یکی از 
موثران حوزه سیاست های ارزی، عوامل بیرونی است، گفت: دشمنان 
جمهوری اسلامی از ســال ۹۰ با تمام توان تحریم ها را علیه ایران 
اعمال کردند که در تاریخ دنیا این امر ســابقه ندارد و با پدیده هایی 
مواجه هستیم که دست ما نیست و البته باید توانمندسازی داخلی 

را دنبال کنیم.
وی با اشــاره به اینکه تلاش دولت قبل این بود که تنها با مذاکرات 
هســته ای مسائل را حل کند، افزود: حرف ما این است که مذاکرات 

دنبال شود اما از درون نیز باید تلاش و پیگیری داشته باشیم.
به گزارش تســنیم؛ پورابراهیمی با بیــان اینکه با تحولات منطقه، 
اصلاح ساختار اقتصادی درونی و دیپلماسی؛ اتفاقات مثبتی در راه 
است، بیان کرد: پرچم جمهوری اسلامی امروز در بسیاری از حوزه ها 
با رتبه تک رقمی در دنیا بالا است و همان طور که در این حوزه ها 
در شرایط تحریم به موفقیت رسیدیم، در عرصه اقتصادی نیز دهه 

آینده را به دهه پیشرفت اقتصادی تبدیل خواهیم کرد.

پورابراهیمی: 

اتفاقات مثبت اقتصادی در راه است
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بر اساس اعلام انجمن واردکنندگان تلفن همراه هرچند ۷۰ درصد 
تخصیص ارز واردات از ســوی سیســتم بانکی تامین شده و روند 
واردات تسهیل گردیده اما در حوزه اصلاح ارزش گمرکی همچنان 

شاهد کاستیهای جدی هستیم.
بررســی ها نشان می دهد در ســه ماه گذشــته، در حوزه واردات 
تلفــن همراه به عنوان یکی از ارز برتریــن گروههای کالایی، اکثر 
تخصیصهای صورت گرفته به فعالان اقتصادی، منجر به تامین ارز 
شــده و این موضوع منجر به تثبیت قیمت ها در بازار تلفن همراه 

گردیده است.
بر این اساس مهدی عبقری دبیر انجمن واردکنندگان تلفن همراه 
اعلام کرد، ۷۰درصد تخصیص ارز واردات از ســوی سیستم بانکی 
تامین شــده است. مشکلات ارزی همچنان در کشور وجود دارد و 
فعالان اقتصادی نیز به این موضوع واقف هستند اما با پیگیری بانک 

مرکزی شاهد آن هستیم که وضعیت ارزی روز به روز بهتر شده و 
تامین ارز در سامانه نیما و بازار مبادله ارز و طلا به صورت مشخص 

بهبود یافته است.
وی افزود، در مورد اصلاح ارزش گمرکی تلفن همراه همچنان شاهد 
عدم اصلاح آن از سوی گمرک ایران هستیم، بر این اساس در مورد 
برخی نمونه های برند شیائومی شاهد اختلاف ارزش بین ۶۰ تا ۱۰۰ 
درصدی هستیم که این موضوع منجر به اتلاف منابع ارزی می شود. 
در مورد تلفن هــای بالای ۶۰۰ دلار کــه ارز آن از محل صادرات 
خود تامین میشود در برند سامسونگ نیز در برخی نمونه ها شاهد 
اختلاف ارزش تا ۳۰ درصد هستیم که باید در این موارد، تعدیلات 

مربوط به ارزش کالا در دفتر ارزش گمرک انجام شود.
عبقری گفت: در ماه گذشته تلاش کردیم تا ارزشهای وارداتی که 
یکی از منافذ خروج ارز اســت، اصلاح شــود اما دفتر ارزش تاکید 

داشت که خود بازرگان باید ارزشهای جدید را به گمرک اعلام کند 
این در حالی اســت که بیش اظهاری منجر به جریمه و ماندگاری 
کالا در گمرک شــده و بــه این ترتیب در مــورد اصلاح ارزش ها 

پیگیری از طرف صاحب کالا انجام نمی شود.
به گفته این فعــال صنفی، با محدودیت صورت گرفته در ســال 
گذشته اقبال عمومی به برند آیفون بسیار کمتر شده است. چرا که 
تولید آیفونهای ماقبل ۱۳ متوقف شده و بر این اساس با ممنوعیت 
ورود آیفون ۱۴ شــاهد ورود تلفن های رفرش و ریپک از این برند 

هستیم.
به گزارش تســنیم؛ وی در خاتمه گفت: با این وجود شــاهد افت 
قیمت ۲۰ درصدی در این مدل ها بودیم که دلیل اصلی آن کاهش 
قیمت ارز و عدم تمایل خریداران به استفاده از کالاهای بی کیفیت 

در برند آیفون است.

رئیس کل بانک مرکزی با تاکید بر الزام بانک ها به اعطای تسهیلات 
قرض الحسنه ازدواج و فرزندآوری مطابق سهمیه تعیین شده برای 
هر یک از بانک ها و همچنین تســهیلات اشــتغال آفرینی گفت: 
تسهیل گری در دریافت وثایق بر اساس قانون از جمله اقدامات بانک 

مرکزی در حمایت از تسهیلات خرد و قرض الحسنه است.
دکتر محمدرضا فرزین در نمایشــگاه و رویــداد »تلاش با برکت« 
افزود: با توجه به پیشرفت کند تسهیلات ازدواج، آیین نامه جدیدی 
را در بانک مرکزی تهیه کردیم تا محدودیت های آن کاهش یابد و 

این موضوع نیز تسهیل شود.
وی گفت: بنده معتقد هستم تسهیلات ازدواج حتی اگر هم تکلیفی 
و مصوبه مجلس نبود، خودمان می بایســت در نظام بانکی آن را با 

توجه به آثار مثبتش، تکلیف می کردیم.
رئیس کل بانک مرکزی با ابراز خرسندی از فعالیت های بنیاد برکت 
که با فکر و برنامه مشخص انجام می گیرد، گفت: بالاترین خدمت 
برای ما در نظام بانکی این است که منابع بانکی منجر به اشتغال و 

رفع محرومیت و بهبود شرایط زندگی هموطنانمان شود.
وی افزود: در بازدید از نمایشــگاه، شاهد بودم که افراد توانستند با 
چند صد میلیون تومان تسهیلات خرد، فعالیت اقتصادی آغاز کنند 

و حتی صادرات انجام دهند.

< افزایش سقف تسهیلات کارت اعتباری مرابحه به ۳۰۰ میلیون تومان
رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه فعالیت های اقتصادی کوچک 
و تســهیلات خرد، می تواند بر معیشــت و اقتصاد مردم اثر مثبت 
داشته باشد به افزایش ســقف تسهیلات کارت اعتباری مرابحه از 
۲۰۰ به ۳۰۰ میلیون تومان اشاره کرد تاکید کرد: همچنین افزایش 
سقف تسهیلات قرض الحسنه از ۲۰۰ به ۳۰۰ میلیون تومان و برای 
شرکت های کوچک از ۵۰۰ به ۷۰۰ میلیون تومان از دیگر اقدامات 

بانک مرکزی در این راستا است.
رئیس شــورای پول و اعتبار با بیان اینکــه حمایت از فعالیت های 
اقتصادی کوچک از اهم اولویت های نظام بانکی است، گفت: علیرغم 
شرایط تورمی کشــور و ضرورت اعمال سیاست های پولی، در نظر 
داریم در برخی از محدودیت های ترازنامه ای بانک ها، مشــوق هایی 
اضافه کنیم تا بانک ها بیش از گذشته به اعطای تسهیلات خرد سوق 
داده شوند، که این اقدام تاثیر قابل توجهی بر روند اعطای تسهیلات 

خرد بانک ها خواهد داشت.
فرزیــن از ابلاغ مصوبه بانــک مرکزی برای توســعه فعالیت های 
صندوق های قرض الحســنه در آینده نزدیک خبــر داد و افزود: در 
آینده نزدیک بانک مرکزی با همکاری با بیمه مرکزی، سبد اعتباری 
تســهیلات خرد را افزایش خواهد داد و تسهیلات به گونه ای بیمه 
خواهد شد تا بدهکار تسهیلات خرد به نحوی از پوشش بیمه ای نیز 

برخوردار شود.

< مقررات بانک مرکزی در زمینه تسهیلات خرد تنها یک ضامن است
رئیس کل بانک مرکزی یکی از مســائل اصلی در زمینه تسهیلات 
خرد را مسئله ضمانت عنوان و تصریح کرد: برخی از مردم از فرآیند 
طولانی اعطای تسهیلات خرد و ضمانت ها ناراضی هستند. مقررات 
بانک مرکزی در زمینه تســهیلات خرد فقط یک ضامن اســت. از 
همکارانــم در نظام بانکی می خواهم طبق قانــون، این موضوع را 
رعایت کنند و از تســهیلات گیرندگان خــرد، بیش از یک ضامن 

دریافت نشود.
وی افزود: توصیه بنده به بنیاد برکت این اســت که از موسســات 
تضمین که دانش بنیان هم هستند، بهره بگیرد. خود ما نیز در نظام 
بانکی پیگیر این استفاده از موسسات تضمین هستیم و اطلاع دارم 
که بنگاه ها و حتی برخی وزارتخانه ها از موسسات تضمین استفاده 

می کنند.
رئیس کل بانک مرکزی و اعتبار با اشــاره به تصویب دستورالعمل 
جدید وجوه اداره شــده شــورای پول و اعتبار، گفــت: وجوه اداره 
شــده آن دسته از مبالغی است که در بانک سپرده گذاری می شود 
و مشتری نیز توسط سپرده گذار تعیین می شود که به چه کسانی 

تسهیلات داده شود؛ اما ریسک کار بر عهده خودشان است.
وی افزود: دستورالعمل قبلی در این زمینه مربوط به پیش از انقلاب 
بود که به این ترتیب اصلاح شدو قرار است در شورای پول و اعتبار 

مطرح شود.
رئیش شــورای پول و اعتبار اظهار داشت: در دستورالعمل جدید 
وجوه اداره شــده، محدودیت سقفی تعیین شده حذف و بر اساس 
قرارداد با خود فرد تعیین می شــود؛ زیرا ریسک کار نیز با خود فرد 
است. با ابلاغ این آیین نامه، افراد خیّر می توانند پولشان را به بانک ها 
بیاورند و بانک ها با اخذ تضامین، اقدام به اعطای تسهیلات به افراد 

مورد نظرشان کنند.
فرزین در ادامه سخنان خود، از اصلاح دستورالعمل تسهیلات کلان 
در راســتای سوق دادن تامین مالی کلان به سایر روش های تامین 
مالی و اســتفاده از ظرفیت جدید ایجاد شده برای تسهیلات خرد 
خبــر داد و افزود: علاوه بر این، کارشناســان بانک مرکزی بر روی 
موضوع توســعه فعالیت های لیزینگ در تامین مالی خرد در حال 

بررسی هستند که تا پایان امسال اجرایی خواهد شد.
رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه بانک ها پیشانی اقتصاد هستند، 
تصریح کرد: در همه جای دنیا، نظام بانکی بیشــترین تعامل را با 
مردم دارد. عموم افراد، از قشــرها و گروه های گوناگون، با نیازهای 
متفاوتشان، با بانک سروکار دارد. به همین دلیل است که می گویند 
بانک ها پیشانی اقتصاد هستند. اگر اقتصاد کشور، محاسن یا معایبی 
داشته باشد، در بانک ها این محاسن و یا معایت قابل مشاهده است.
وی ادامه داد: بنابراین اگر بتوانیم نظام بانکی را اصلاح کنیم، یعنی 
عملا توانسته ایم اقتصاد را اصلاح کنیم و اگر هم نظام بانکی بتواند 
خدمات مناسب و خوبی را در اختیار مردم قرار دهد، عملًا رضایت 

مردم از اقتصاد نیز حاصل خواهد شد.
رئیس کل بانک مرکزی با تاکید بر نظارت دقیق بر سیاســت های 
ابلاغی بانک مرکزی به بانک ها گفت: سیاســت ها و مقررات ابلاغی 
باید توسط بانک ها و شعب به نحو مناسب اجرا شود. بنابراین توسعه 
بازرسی از شــعب در نظام بانکی از برنامه های اصلی بانک مرکزی 

است.
فرزیــن با بیان این جمله که اعتبار، پول فردا اســت، تصریح کرد: 
بانک ها هم کارشان اعطای اعتبار است و باید در ازای اعتبار، تضمین 
و وثیقــه لازم را دریافت کنند و اخذ وثایق در هر حال بخشــی از 
فعالیت بانک ها به شــمار می آید، بنابراین قصد داریم با توســعه 
اعتبارسنجی و تســهیل فرآیند مجوز دادن به موسسات تضمین، 

فعالیتشان را گسترش دهیم.
به گزارش ایرنا؛ فرزین در انتهای سخنان خود از تلاش های همکاران 
خــود در نظام بانکی قدردانی کــرد و گفت: بانک ها باید به وظیفه 
عمومی خود مبنی بر اعطای تســهیلات تکلیفی عمل کنند و هم 
اهداف اقتصادی کشور را محقق کنند و در عین حال مراقب باشند 
که دچار ناترازی نشــوند. این کار بســیار دشواری است که توسط 

مدیران نظام بانکی هم اکنون در حال انجام است.
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